
سالروز شهادت حضرت فاطمه زهرا )س( را تسلیت می گوییم

ضرورت بازسازی نظام 
فرهنگی کشور

تحول فرهنگی و بازسازی نظام فرهنگی امری است 
اقشار  نیز  و  حاکمیت  توسط  آن  شدید  ضرورت  که 

فرهیخته جامعه احساس شده است و از آنجا که فرهنگ امری نه دفعی بلکه تدریجی 
است ساز کارهای تغییر و تحول بنیادین فرهنگ نیز امری دفعی، دستوری یا سفارشی 
نیست بلکه باید از رهگذر تولید نظری ها، بازسازی نهادها و همساز سازی کنش های 
افراد جامعه صورت بگیرد. آنچه در این موضوع به دغدغه های موجود می افزاید این 
است که گاه ممکن است برای اصلاح، تحول و بازسازی فرهنگ و ساختار فرهنگی 
و رهایی از فرهنگی مسیطر و مسلط غرب، باز دست به دامن قرائت ها، رهیافت ها و 
نظریه های غربی شویم و در قالب نهادهای بازیافته و برساخته آن قرائت ها کنش های 
مربوط و مناسب با آن انجام گردد. در واقع این دور و تسلسل بی پایان رهاندن صید از بند 
صیاد و به دست گرگ دادن و یا از چاله بیرون آوردن و به چاه انداختن و بازی در میدان 
رقیب است!. اقدام به چنین تغییراتی که خود از غرب نشأت بگیرد، به نظر می رسد 
به مراتب از عدم اقدام به هرگونه تغییری بهتر است و نتایج ناامیدکننده و دلسردکننده 
به دست دهد، زیرا به جای تغییر در مناسبات و نظام فرهنگی سیطره یافته، فقط به روز 
رسانی فرهنگ موجود را در پی دارد. این استیلای چندین دهه فرهنگ غرب، گفتمان 
هژمونیکی پدید آورده که حتی برای تغییر نیز باید از عناصر و مؤلفه های اجتناب ناپذیر 

همان فرهنگ درباره تغییر نیز استفاده شود!
درک عوامل اصلی در تغییر و تحول و شناخت عواملی که بیشترین قدرت را در 
حوزه های مختلف دارند از اولویت هایی است که شناخت آن ما را از این آسیب تداوم یافته 
به دور می کند. اولین نکته بسیار مهم در این زمینه این است که تأکید بر یک حوزه نباید 
باعث شود حوزه های دیگر مورد غفلت قرار گیرد. فرهنگ با همه اهمیتی که دارد 
می تواند توجیه کننده ریشه های عملکردها، نگرش ها و استراتژی های حاکم بر فضای 
کنشی جامعه باشد. حوزه های دیگر مانند سیاست و اقتصاد در کنار فرهنگ، نقش های 
اساسی ایفا می کنند. اقتصاد میوه فرهنگ و برون داد عینی آن می باشد؛ یعنی بسته 
به این که در حوزه فرهنگ چگونه فکر می کنیم، در حوزه اقتصاد عمل می کنیم و 
البته سیاست میدان استراتژیک این دو حوزه است و راهبردهای کلی حرکت جامعه 
به سوی رشد را ترسیم می کند؛ لذا چون تغییر در هریک از سه حوزه می تواند به تغییر 
در حوزه های دیگر منتهی شود، نگاه جزیره ای و قطاعی به هریک از این حوزه ها برای 
تغییر ساختارهای آن، کوششی نافرجام است. نکته مهم دیگر این که به رغم پیوستگی 
و همبستگی های ناگسستنی این حوزه ها، فرهنگ می تواند نقش ریشه ای تری را 
در سطح جوامع ایفا کند به طوری که اغلب تفاوت های مشاهده شده ناشی از این 
مقوله مهم است و در بعد بینش ها، ارزش ها و نگرش ها هدایت کننده ملت ها به سوی 
رفتارهای مورد نظر می باشد. و نکته دیگر این که هدف و انگیزه بازسازی ساختار یا نظام 
فرهنگی وجود رابطه علی و معلولی میان فرهنگ و سایر متغیرها از جمله سیاست، 
توسعه اقتصادی و اهمیت دادن به منابع انسانی و افزایش سرمایه های اجتماعی است 
که در این میان سه عملکرد بسیار مهم مورد توجه است: یکی تولید نظریه های متناسب 
با مبانی نظری متخذ از جهان بینی الهی در قبال نظریه های تولید شده در فضای 
گفتمانی ناشی از جهان بینی های مادی است؛ دیگری بازسازی نهادهاست که افراد 
در قالب آن ها دارای هویت مشترکی شده و زمینه ایجاد همکاری های جمعی را در آن 
فراهم می کنند. تحت این الگوهای رفتاری منظم و سازمان یافته نیازهای اساسی افراد 
برای بقای جامعه در قالب نقش ها و منطبق با ارزش های مختلف برآورده می شوند و 

نهایتاً همساز کردن کنش های افراد در قالب نظام هنجاری مشخص است.
با در نظر داشتن این اولویت ها و عملکردها، چند راهبرد کلی در مسیر بازسازی نظام 
فرهنگی به نظر می رسد که باید پیرامون هریک بررسی های لازم را داشت:- احصاء 
ایدئولوژی  تولیدی تحت یک  و هنجارهای  ارزش ها  نگرش ها،  بینش ها،  مجموعه 
یا جهان بینی - تیپ بندی و تنسیق نظامات بینشی، نگرشی، ارزشی و هنجاری بر 
اساس اولویت ها- شناخت و تبیین رابطه میان نظام های فوق )نسبت آن ها با یکدیگر 
و نیز نسبت آن ها با عناصر فرهنگ رقیب(- تبیین و بررسی نوع عقلانیت و اشاعه 
آن به بدنه ساختار فرهنگ - ترسیم و صورت بندی نهادها بر اساس نیازهای واقعی 
جامعه در چارچوب های منسجم و واقعی- میزان تأثیر عناصر و نظامات مختلف بر 
تکامل نهادها / رابطه میان فرهنگ و نهادها- نقش ساختارها، سازمان ها، مؤسسات و 
نهادها و کنشگران در تحول فرهنگی )تعیین سهم حاکمیت و شهروند(- وجود روش و 

روش شناسی مناسب برای تحول نظم و نظام فرهنگی.
عضو هیأت علمی گروه فرهنگ پژوهی پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی 

فرمانده سپاه استان قم:

راه تداوم انقلاب در رساندن پیام ائمه)ع( 
و شهیدان به نسل های آینده است

فرمانده سپاه استان قم گفت: یکی از راه های تداوم انقلاب و رسیدن به تمدن نوین 
اسلامی و دولت یار، رساندن پیام ائمه اطهار)ع( و شهدای عزیز به نسل های آینده است. 

به گزارش سه شنبه شب از روابط عمومی سپاه استان قم، سردار محمدرضا موحد در 
آیین تکریم و معارفه مسئول ستاد کنگره شهدای استان قم افزود: قطعا کنگره مذکور در 
این زمینه می تواند نقش اساسی داشته باشد؛ که پاسداری از خون شهیدان و حفظ راه 

شهدا وظیفه این کنگره است.
وی با استناد به نکاتی از بیانات رهبر معظم انقلاب در کنگره های گوناگون استان ها 
اضافه کرد: نخستین نکته ای که رهبر معظم انقلاب درکنگره ها به آن تاکید می کنند؛ 
بحث تکریم خود شهداست که فرمودند: تکریم شهدا تکریم مجاهد فی سبیل الله است.
وی ادامه داد: نکته دوم تکریم خانواده معظم شهدا، ایثارگران وجانبازان است و نکته 
دیگر که فرمودند: بایدکنگره ها خروجی داشته باشد؛ یعنی باید بررسی شود که این 

کنگره ها چقدر در اذهان مردم به ویژه جوانان تاثیر گذاشته است.
وی با اشاره به جنگ نرم گفت: یکی از دلایل اینکه دشمن به این جنگ روی آورده، 
این است که درحوزه های دیگر نتوانسته است، موفق باشد؛ در واقع هدفشان اندوهگین 
و نگران کردن مردم است که پیام شهدا نقطه مقابل این جنگ می باشد و شهیدان باعث 
رونق حیات معنوی هستند. فرمانده سپاه استان قم خاطرنشان کرد: توجه به وصیت 
نامه شهدا بسیار مهم است و حضرت امام خمینی)ره( در این باره به بزرگان توصیه و تاکید 
فراوانی کرده اند. وی در پایان این مراسم از زحمات و تلاش های »احمد حاجی زاده« 
رییس سابق ستاد کنگره شهدای استان قم قدردانی و برای »علی اکبر خوشگفتار مقدم« 
به عنوان رییس جدید این ستاد آرزوی توفیق روز افزون کرد. »علی اکبر خوشگفتار مقدم« 
از رزمندگان دوران هشت سال دفاع مقدس و مدرس دانشگاه و »احمد حاجی زاده« نیز 
در حال حاضر معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار قم است.   استان قم بیش از ۶ 
هزار و ۹۰ شهید تقدیم انقلاب کرده  است و در این استان یکهزار و ۲۹۳ شهید از ۹ کشور 
جهان وجود دارد؛ استان قم همچنین ۱۱ هزار و ۳۶۱ جانباز تقدیم انقلاب اسلامی کرده 
است و ۵۹۱ آزاده و بیش از ۴۰۰ شهید مدافع حرم دارد. جمعیت ایثارگری استان قم 
)شهیدان، جانبازان، آزادگان، ایثارگران و خانواده های ایشان( حدود ۷۰ هزار تَن هستند.

 
به همت بسیج سازندگی  قم با همکاری مسجد مقدس جمکران ؛

نخسین یادواره جهادگران آسمانی
 استان قم برگزار شد

فقید حجت  استان قم گرامیداشت جهادگران  آسمانی  یادواره جهادگران  نخستین 
الاسلام احمد خسروی، حسین آقا خان، حجت اللله آقایی، محمود مدنی و سید محمد 
ساجدی در مسجد مقدس جمکران برگزار شد. براساس این گزارش ،نخستین یادواره 
جهادگران آسمانی استان قم عصرروزسه شنبه  با حضور سردار موحد فرمانده سپاه استان، 
محمد کاظم پورامینی قائم مقام تولیت مسجد مقدس جمکران، حجت الاسلام استقامت 
و معصومه آمره اعضای شورای اسلامی شهر، خانواده جهادگران آسمانی و جمعی از 

بسیجیان و جهادگران استان قم در شبستان کربلای مسجد مقدس جمکران برگزار شد.
جهادگری یک فرهنگ و مکتب الهی است

استاد حوزه علمیه  نیز در این مراسم گفت: جهادگری یک فرهنگ و مکتب الهی است و 
قدمت آن به صدر اسلام و حتی پیش از آن به سیره پیامبران الهی باز می گردد. جهادگری 
و فقط برای خدا کار کردن مکتب و سبک زندگی است. حجت الاسلام احمد پناهیان به 
آثار حرکت های جهادی در مناطق محروم اشاره و اظهار کرد: جهاد مفهوم وسیعی دارد و 
لایه های پنهان حرکت های جهادی نیازمند معرفی به جامعه است. وی با اشاره به اینکه 
جهادگرانی همچون حجت الاسلام خسروی، محمد ساجدی، استاد مدنی و آقاخان 
از نوجوانی و جوانی در کار جهادی تلاش خستگی ناپذیر داشتند، ابراز کرد: ولی نوع 
زندگی این جهادگران بسیار ارزشمند است و باید برای جامعه تبیین شود.  استاد حوزه 
علمیه با تاکید بر اینکه رهبر معظم انقلاب فرمودند روحیه جهادی باید در همه مردم ایجاد 
شوند، گفت: یکی از راه های گسترش روحیه جهادی معرفی این جهادگران فقید به 
جامعه است و فرهنگ جهادی باید عمومی شود.  در این یادواره که به منظور گرامیداشت 
یاد و خاطره جهادگران فقید حجت الاسلام احمد خسروی، حسین آقا خان، حجت اللله 
آقایی، محمود مدنی و سید محمد ساجدی برگزار شد؛ حجت الاسلام احمد پناهیان به 
تبیین اهمیت حرکت های جهادی و ضرورت ترویج و گسترش این فرهنگ به ویژه در بین 

نوجوانان و جوانان پرداخت.

روزنامه

استاندار قم تاکید کرد:

ضرورت نظارت بر روند 
تامین ارزاق عمومی

رییس شورای اسلامی شهر قم: 

منوریل نمی تواند جای خط دو مترو را بگیرد

استاندار قم، با اشاره به اهمیت پیگیری و نظارت بر روند تامین 
ارزاق عمومی گفت: باید تمام امکانات و توان دستگاه های استان 

در این راستا به کارگرفته شود. سید محمد تقی شاهچراغی عصر 
روزسه شنبه در دوازدهمین جلسه کار گروه تنظیم بازار استان که 
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آیت الله نوری همدانی در دیدار اعضای شورای عالی حوزه های علمیه:

مراکز علمی اسلامی با حفظ وحدت 
توطئه دشمن را خنثی کنند

باید سطح معیشت طلاب به اندازه قابل قبولی رشد کند

4

8

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم :

آسانسوردرپلهایعابرپیادهنصبمیشود
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باید از القای فضای نا امیدی در بین مردم پرهیز شود

 آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید با اشاره 
به لزوم حفظ وحدت بین حوزه های علمیه گفت: دشمن 

امروزه به دنبال اختلاف افکنی است و باید با حفظ وحدت 
شود.  خنثی  دشمن  توطئه  اسلامی،  علمی  مراکز  بین 

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم
 در نظر دارد جهت تکمیل نیروی انسانی مورد نیاز خود در قالب قرارداد شرکتی مطابق جدول ذیل پس از برگزاری آزمون و مصاحبه تخصصی اقدام به 

جذب نیرو نماید.
افرادی که متقاضی حضور در آزمون می باشند می توانند برای ثبت نام از تاریخ 1400/10/15 لغایت تاریخ 1400/10/23  به آدرس :  قم - ابتدای 
بلوار غدیر - کوی شماره ۱۱ - اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم - طبقه دوم - واحد ماشین آلات )آقای سعادت بخش(  ، مراجعه نموده و 

پس از مطالعه دقیق مفاد آگهی و با توجه به شرایط ذکر شده به ثبت نام اقدام نمایند.

شرایط عمومی :
. ۱ تابعیت نظام جمهوری اسلامی ایران

. ۲ دارا بودن کارت پایان خدمت وظیفه عمومی و یا معافیت دائم.
. ۳ عدم اشتهار به فساد اخلاقی ، نداشتن سابقه محکومیت و سوء پیشینه کیفری که موجب محرومیت از حقوق اجتماعی شده باشد. )با تایید مراجع 

ذی صلاح(.
. ۴ عدم تعهد اشتغال در دستگاهها ، موسسات و شرکتها و کلیه نهادها و ارگان ها به هر شکل ممکن.

. ۵ داشتن تندرستی و توانایی کامل جسمی و روانی )با تایید طب کار(.
. ۶ عدم اعتیاد به هر گونه مواد مخدر ، روان گردان و ... )با تایید مراجع ذی صلاح(.

* داوطلبان جهت ثبت نام حتما موارد ذیل را به همراه داشته باشند .
۲قطعه عکس ۴×۳

اصل و کپی گواهی پایان تحصیلی
اصل و کپی کارت ملی 

اصل و کپی تمام صفحات شناسنامه
اصل و کپی کارت پایان خدمت وظیفه عمومی و یا معافیت دائم

ارائه مدرک سوابق کاری
** ساعت مراجعه حضوری جهت ثبت نام همه روزه بجز روزهای تعطیل از ساعت 8 الی ۱۲

*** زمان و نحوه برگزاری آزمون متعاقبا اعلام خواهد شد.

فراخوان جذب راننده پایه یک

شناسه:1254021

 رئیس شورای اسلامی شهر قم  تعیین تکلیف مونوریل را یکی از اولویت های 
شهر قم دانست و گفت: مونوریل باید تعیین تکلیف شده و در صورت امکان 
راه اندازی شود اما از آن به جای خط دو مترو نمی توانیم استفاده کرده و خط 

دو مترو باید اجرایی شود. 
حسین اسلامی در گفت وگویی به مصوبه های سفر رئیس جمهور به شهر قم 
اشاره کرد و اظهار داشت: پیشنهاد جایگزینی مونوریل به  جای خط دو مترو 

باید با دقت بررسی و کارشناسی شود.
وی همچنین تعیین تکلیف مونوریل را یکی از اولویت های شهر قم دانست و 
افزود: مونوریل باید تعیین تکلیف شده و در صورت امکان راه اندازی شود اما 
از آن به جای خط دو مترو نمی توانیم استفاده کرده و خط دو مترو باید اجرایی 
شود. رئیس شورای اسلامی شهر قم زمان بررسی کارشناسی درباره تعیین 
تکلیف مونوریل را ۶ ماه اعلام کرد و تأکید کرد: حالا که قرار است باز از سرمایه 
مردم برای راه اندازی مونوریل هزینه شود باید کارشناسان به صورت علمی این 

پروژه را بررسی کرده و بازنگری کنند.

بیشترین  مونوریل در چه مسیری  باید مشخص شود  وی تصریح کرد: 
بازدهی را داشته تا بتوانیم از این فرصت حمل ونقلی به درستی و در جای 
خودش استفاده کنیم اما تأکید می کنم مونوریل نمی تواند جای خط دو مترو 

را بگیرد.
اسلامی، مسیرهای احتمالی مونوریل را مورد بررسی قرارداد و خاطرنشان 
کرد: چنانچه مونوریل بخواهد از ۷۲ تَن به سمت حرم اجرا شود که نمی تواند 
پردیسان را پوشش دهد و چنانچه به سمت پردیسان و الحاقی ۵۶۰ هکتاری 

طراحی شود بازهم نمی تواند جایگزین خط دو مترو شود.
وی ادامه داد: جایگزینی مونوریل با خط دو مترو به نفع مردم نبوده و باید 
تلاش کنیم هر دو را داشته باشیم و با تکمیل هر دو پروژه سیستم حمل ونقلی 

پیشرفته ای را برای آینده مردم طراحی و اجرا کنیم.
پیوست های  با  اگر  راه آهن  ریل  گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
فرهنگی و اجتماعی همراه نباشد با یک سری از آسیب های اجتماعی و 

حاشیه نشینی مانند اسماعیل آباد و آن طرف نیروگاه مواجه می شویم.

رییس شورای اسلامی شهر قم: 

منوریل نمی تواند جای خط دو مترو را بگیرد

سیدحسین فخرزارع*

  

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم در نامه ای، قطعی برق و سامانه و نسخ 
با پزشکان اتباع و متخصصان خارج استان را از جمله موارد استثنا بر  مرتبط 
نسخه نویسی الکترونیک اعلام کرد. دکتر داوود علیمحمدی، مدیر درمان، بیمه 
تامین اجتماعی قم در نامه ای ضوابط استفاده از موارد استثنا بر نسخه نویسی 
الکترونیکی را اعلام کرد. در این نامه با استناد به ردیف ۶ بند »ک« تبصره 1۷ 
قانون برنامه و بودجه سال 1400 بر انجام نسخه نویسی الکترونیک در شرایط 
عادی تاکید شده است. مدیر درمان تامین اجتماعی استان در نامه خود آورد 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تا 
پایان آذرماه 2۷ واحد صنعتی راکد و غیرفعال در این استان به مدار تولید بازگشت 
در   : اظهارداشت  آغاز شده است. محمود سیجانی  آن ها  تولیدی در  فعالیت  و 
همین رابطه با حمایت های صورت گرفته از طرف مسئولان استان،  بهره برداران 
این واحدهای صنعتی که در زمینه های مختلف همچون تولید صنایع نساجی، 
غذایی و فلزی فعالیت دارند،  کار خود را با اشتغالزایی برای 3۸1 تَن آغاز کردند. 
وی با اشاره به این که برای فعالیت دوباره این واحدهای صنعتی بیش از 2 هزار و 

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم اعلام کرد:
موارداستثناینسخهنویسیالکترونیکدرقم

رییس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان قم:
امسال27واحدصنعتیبهچرخهتولیدبازگشت

88

رئیس دیوان عدالت اداری:
شهیدسلیمانیازولایتفقیه

بهعنوانابزارسیاسیاستفادهنکرد
اداری  عدالــت  دیــوان  رئیــس   
گفــت: شــهید ســلیمانی ولایت 
مدار بود اما هیچ گاه از ولایت فقیه 
به عنوان ابزار سیاســی اســتفاده 
نکرد. حجت الاسلام والمسلمین 
حکمتعلی مظ رئیس قوه قضاییه 
در جلسه هیئت عمومی دیوان 
محاسبات با اشاره به مسئولیت 
2خطیر نظارتی دیوان محاسبات  2

رئیس شورای فرهنگ عمومی کشور:
مدیریتفرهنگیکشورنباید

خارجازحاکمیتدینیاتفاقبیفتد
اداری  عدالــت  دیــوان  رئیــس   
گفــت: شــهید ســلیمانی ولایت 
مدار بود اما هیچ گاه از ولایت فقیه 
به عنوان ابزار سیاســی اســتفاده 
نکرد. حجت الاسلام والمسلمین 
حکمتعلی مظفــری در نطق پیش 
از دستور جلســه هیات عمومی و 
در دومین سالروز شهادت سپهبد 
شهید حاج قاسم سلیمانی، ضمن 

 رئیس شــورای فرهنگ عمومی 
کشور با اشــاره به اینکه کار اصلی 
دشــمن در حوزه فضــای مجازی 
این است که مدیریت دولت دینی 
در مقولــه فرهنگــی بــه حداقل و 
حتی به صفر برســد،: گفت: همه 
حاکمیت و دســت اندرکاران باید 
جلــوی این رویه ایســتادگی کرده 
و مدیریــت فرهنگی کشــور نباید  2

رئیس قوه قضاییه:
نظارتبرهزینهکردبودجه

نقشیکلیدیدرادارهکشوردارد

طرح:فاطمهنجاریان



چهار شنبه-15دی ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 25427

تنگ نظرانه نمی توان
 شهید "سلیمانی" را دید 

در ایام سالروز شهادت فرزندی از این دیاریم که به حق 
می توان او را تبلور عینی مکتب اسلام در این سال های 

اخیر دانست؛ مکتبی که انسان را هم عارف می پروراند و هم سیاستمداری کیّس، هم 
عالم به دانش روز می پسندد و هم اهل تقوا، هم مجاهد میدان های نبرد می خواهد و هم 
مدیری مدبّر و تبیین گر، و هم او را سخت و آهنین در برابر متجاوزان و زیاده خواهان )درون 

مرزی و برون مرزی( می سازد و هم نرم و رئوف در برابر توده های بی دفاع ملت ها و...
شهید سردار سلیمانی در تربیت و تهذیب خویش تا بدان جا پیش رفت که می توان 
بسیاری از مظاهر مکتب اسلام و به تبع آن انقلاب اسلامی را در عمر پر برکت او سراغ 
گرفت. با آن که وی در جایگاه تئوری پردازی نبود، به گونه ای الگوی عملی اش از مکتب 
مورد تجلیل ملت قرار گرفت که حتی در مخیله مان نمی گنجید. این بزرگداشت کم نظیر 
بدان معنا بود که او را شخصیتی چند بعدی می شناختند و رویکردش را در همه زمینه ها 
به مکتب نزدیک تر می پنداشتند؛ از این رو صاحبان همه سلایق را در تشییع پیکر او 

حاضر یافتیم. 
درایام دومین سالگرد  دومین سالگرد این فاجعه تاریخی در یک محفل دانشجویی، 
عضو سابق یک تشکل- آقای وحید اشتری- با معیار عدالت خواهی خود، رویکرد این 
شهید را در عرصه اجتماعی و سیاسی غیر قابل پذیرش می خواند. استدلال ارائه شده 
در این زمینه قابل تأمل است: »من حاج قاسم را در حوزه های اجتماعی- سیاسی الگو 
می دانم؟ مطلقاً خیر«، »حاج قاسم در نگاه های سیاسی و اجتماعی به شدت قابل نقد 
بوده و با گرایش سیاسی من نمی خواند«، »من صبح تا شب همه کاری می کردم علیه 
لاریجانی]علی[، حاج قاسم برای میتینگ آقای لاریجانی سخنرانی می کرد.«، »حاج 
قاسم می گوید من دست روحانی را می بوسم«. »مقوله عدالت خواهی با آن تعریفی که 
داریم می کنیم به عنوان نقد حاکمیت، نقد و آسیب شناسی در حوزه نابرابری آیا پروژه 
حاج قاسم بود، مسئله ایشان نبود؟ ایشان نماد مبارزه با دشمن خارجی است، کارکردی 

که برای ایشان متصورم با کارکرد یک جریان عدالت خواه متفاوت است.«
قبل از پرداختن به این جملات و بررسی آن ها باید دید وظایف نیروهای دلسوز و فهیم 
جامعه )فارغ از گرایش و سلیقه( در قبال چرخش قدرت در چارچوب نظامات کشور 
چیست؟ به عبارت دیگر، تعامل اکثریت با اقلیت و بالعکس باید چگونه باشد تا حقوق 
اساسی مردم یعنی حق تعیین سرنوشت پایمال نشود؟ کسانی که عدالت خواهی را 
محدود به حوزه اقتصاد می دانند آیا اصولًا در حوزه اجتماعی و سیاسی حقوقی برای 
اکثریت متفاوت از خود و به طور کلی برای صاحبان سلایق دیگر که در چارچوب قانون 
فعالند قائلند؟ همچنین اگر اقلیت تلاش کرد باور خود را با توسل به هر شیوه غیر 
اصولی و اخلاقی حاکم سازد آیا از دایره عدالت خواهی خارج شده است؟ زمانی که 
جریانی از طریق صندوق رأی به مدیریت قوه مجریه یا مقننه دست یافت، اقلیت در 
قبال آن، چه مسئولیتی دارد؟ اگر قرار باشد همواره اقلیت بر اساس ارزیابی و استنباط 
شخصی خود، منتخب اکثریت را فاسد و خائن بخواند آیا کار آمدی برای ساختار نظام 

جمهوری اسلامی می توان متصور بود؟ قطعاً پاسخ منفی خواهد بود. 
خوشبختانه نیروهایی همچون شهید سلیمانی ملهم از مشی امام و رهبری ضمن درک 
معنی حکمرانی، همواره کوشیده اند از طریق انتقادهای مصلحانه و حتی تشویق های 
هوشمندانه تا آن جا که ممکن است اکثریت را در مسیر منافع مردم هدایت کنند. در 
این محفل دانشجویی این سخن شهید سلیمانی مورد انتقاد قرار می گیرد: »من دست 
روحانی را می بوسم«. این جمله بخشی از نامه شهید بعد از اتخاذ موضع اصولی توسط 
رئیس جمهور وقت است. در این نامه می خوانیم: »آن چه از فرمایشات حضرت عالی 
در رسانه ها منعکس شد، مبنی بر این که اگر نفت جمهوری اسلامی ایران صادر نشود، 
تضمینی برای صدور نفت کل منطقه نمی باشد و بیانات بسیار ارزشمندی که در موضع 
جمهوری اسلامی ایران نسبت به رژیم صهیونیست فرمودید، مایه مباهات و افتخار 
است... دست شما را برای ایراد این سخنان به موقع، حکیمانه و صحیح می بوسم و برای 
هر سیاستی که مصلحت نظام اسلامی باشد در خدمت هستیم.« همان گونه که مشهود 
است بحث هدایت منتخبان اکثریت در مسیر مصالح جامعه است. شهید بزرگوار که 
در جلسات خصوصی و شوراها انتقادات بسیار تندی از آقای روحانی داشت با خضوع 
می کوشد ضمن تشویق یک اقدام خوب، برای دولت ریل گذاری کند؛ زیرا اگر برآیند آمد 
و شد دولت ها مثبت نباشد این نظام اسلامی است که غیر کارآمد ارزیابی خواهد شد. 
انسان های بزرگ در تاریخ از منیّت فاصله گرفته اند تا توانسته اند منشأ اثر باشند.  این 
سردار دل ها نیز به تبعیت از امام و رهبری که همواره به تقویت دولت ها پرداخته اند)البته 
در جای خود انتقادات را هم مطرح ساخته اند( خود را در حد یک سرباز تنزل می دهد 
و برای پیشبرد »هر سیاستی که مصلحت نظام اسلامی باشد« اعلام آمادگی می کند. 
طبعاً این ایثار و فهم از حکمرانی برای کسی که به تعبیر خود تمام همتش را صرفاً برای 
تخریب، به کار می گیرد به هیچ وجه قابل درک نیست: »من صبح تا شب همه کاری]؟![ 
می کردم علیه لاریجانی ]علی[، حاج قاسم برای میتینگ آقای لاریجانی سخنرانی 
می کرد.« جملات شهید سلیمانی سرشار از گذشت از خود و عبوراز منیّت ها است، اما 
منتقد او که گویا خود را محور هستی می پندارد حتی به سوی انتقاد از مشی امام می رود 
که مجری جلوی او را می گیرد. جا دارد درایام سالگرد این عزیز که همه سلایق، وی را 
به درستی »سردار دل ها« می خوانند دست کم به این واقعیت بیندیشیم که چرا آحاد 
جامعه مشی این بزرگمرد از دست رفته را در عدالت خواهی و پاسداری از حقوق همگان 

بر نگاه های محدود و صرفاً ستیزه  گرانه ترجیح می دهند.
مدیر دفتر مطالعات و تدوین تاریخ ایران

اسکای نیوز به نقل از منابع ایرانی:

هیچگونه ضرب الاجلی برای رسیدن
به توافق در وین وجود ندارد

منابع ایرانی نزدیک به هیات ایران در وین تاکید کردند که هیچگونه ضرب الاجلی برای 
رسیدن به توافق وجود ندارد. 

به گزارش ایسنا، شبکه اسکای نیوز عربی به نقل از ''منابع ایرانی نزدیک به هیات ایران 
در وین'' اعلام کرد که هیچگونه موعد نهایی برای حصول توافق وجود ندارد و آنچه منابع 

آمریکایی و غربی در این خصوص اعلام کردند نادرست است.
بیش از این نشریه پولیتکو نوشته بود که برخی مقامات نزدیک به مذاکرات گفته اند 
دریچه ی بازگشت به توافق هسته ای ممکن است تا اواخر ژانویه یا اوایل فوریه بسته شود، 

اگرچه برخی دیگر می گویند هیچ تاریخ مشخصی به عنوان ضرب الاجل وجود ندارد.
دیپلمات های انگلیسی، فرانسوی و آلمانی هفته پیش گفته بودند در حالی که تمایلی 
به تعیین »ضرب الاجلی مصنوعی« برای مذاکرات ندارند، »هفته ها و نه ماه ها« برای 
احیای توافق باقی مانده است. یک سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا نیز گفته بود، 

ایران باید »فوریتی واقی به مذاکرات وین ببخشد«.
ایران همیشه تاکید کرده است که هیچگاه ضرب الاجل یا فشار برای رسیدن به توافق 

را نمی پذیرد و تا منافع ملی اش تامین نشود به هیچ توافقی نمی پیوندد.
راستا  همین  در  اخیرا  کشورمان  خارجه  وزارت  سخنگوی  زاده،  خطیب  سعید 
تاکید کرده است: "هیچ ضرب الاجل ساختگی را نمی پذیریم و امیدواریم خودشان 
)کشورهای غربی و آمریکا( هم آن ضرب الاجل های ساختگی را باور نکنند و بیایند به 
یک تفاهم خوب برسیم." سخنگوی وزارت امور خارجه خاطرنشان کرد: پنجره توافق 
تا ابد باز نخواهد ماند، زمان حساس است و جمهوری اسلامی ایران به هیچ وجه به 
تنهایی از این پس بار زنده نگهداشتن این توافق را به دوش نخواهد کشید. طرف 
های اروپایی و آمریکا باید بدانند ما در وین نیستیم که وقت و انرژی خود و ملت ایران 
را تلف کنیم. پیشنهادها روی میز است و بهتر است با پیشنهادهای مشخص به وین 

آمده باشند.
 

وزیر کشورتاکید کرد:

 شوراها اجازه ندهند افراد اندکی این 
جایگاه عظیم را تضعیف کنند

وزیر کشور با تاکید براینکه شوراها نباید اجازه دهند اندک نفراتی جایگاه عظیم آنها را 
تضعیف کند گفت: حفظ این منزلت بیشتر بر عهده خود شوراها و در راس آن شورای 

عالی استان ها است. 
احمد وحیدی سه شنبه شب در اولین اجلاس دوره ششم شورای عالی استانها با 
تسلیت سالروز شهادت حضرت زهرا)س( و گرامیداشت سالروز شهادت سردار سلیمانی 
گفت: تقارن این اجلاس با ایام شهادت شهید سلیمانی این مضمون را القا می کند که 
شهید بزرگوار تراز جدیدی از مسئولیت و مسولیت پذیری را تعریف کرده که باید به آن 

سمت حرکت کنیم.

عباس سلیمی نمین*

اخبار

معاون حقوقی وزارت آموزش و پرورش:

هیچ معلمی بابت مسائل امور صنفی 
بازداشت نیست

معاون حقوقی و امور مجلس وزارت آموزش و پرورش گفت: هیچ معلمی بابت 
مسائل امور صنفی بازداشت نیست اما اگر مسائل فراتر از موضوعات صنفی باشد وزیر 

آموزش و پرورش دخیل در کار نخواهد بود. 
قاسم احمدی لاشکی عصر روز سه شنبه در حاشیه جلسه با مدیران و معاونان ادارات 
مناطق و نواحی آموزش وپرورش اصفهان در جمع خبرنگاران افزود: جای معلم کلاس 
درس است و رسیدگی به مسائل صنفی در رأس برنامه های این وزارتخانه است و در این 
راستا وزیر آموزش وپرورش با فرمانده ناجا صحبت کردند که حرمت معلم باید همیشه 

به عنوان یک مقام بلند لحاظ شود.
احمدی با اشاره به اینکه چالش اصلی آموزش وپرورش کمبود نیروی انسانی است 
گفت: بخشی از این کمبود با به کارگیری معلمان فعلی و پرداخت اضافه کار به آن ها 
جبران می شود و بخش دیگری با استفاده از معلمان بازنشسته و همچنین هشت هزار 
نیروی سرباز معلم برای مناطق دوردست و درنهایت از معاونان مدارس با عنوان کار 

موظفی و نیروهای حق التدریس این کسری هرساله رفع می شود. 
وی بابیان اینکه در زمان حاضر ٢٢ هزار و ٨٢٣ نفر نیروی خرید خدماتی در کشور 
وجود دارد گفت: از ابتدای سال ۹۹ در حوزه حقوقی شیوه نامه ای تنظیم شده تا 
جایگاهی به این معلمان داده شود و برای این منظور سال گذشته مبنای ۲۴ ساعت 

کار و بیمه کامل برای آن ها منظور شد تا این مشکل تا حدودی رفع شود.
معاون حقوقی و امور مجلس وزارت آموزش وپرورش افزود: اما در سال جاری از 
طریق دیوان محاسبات اعلام شد که قانون کار باید برای این معلمان لحاظ شود، به 
دلیل اینکه قانون کار ۴۴ ساعت در ماه در نظر گرفته شده پس بایستی ۲۴ ساعت 

لحاظ شده را متناسب با ۴۴ ساعت برای بیمه و حقوق این افراد محاسبه کنیم.
وی تصریح کرد: وزیر آموزش وپرورش چند روز پیش نامه ای به دفتر ریاست جمهوری 
ارسال کرد مبنی بر اینکه اگر دیوان محاسبات همراهی کند و تأمین منابع هم از سوی 

سازمان برنامه وبودجه انجام شود؛ بخشنامه تاریخ ۲ آذر لغو  شود.

رئیس دیوان عدالت اداری:

شهید سلیمانی از ولایت فقیه به عنوان 
ابزار سیاسی استفاده نکرد

 رئیس دیوان عدالت اداری گفت: شهید سلیمانی ولایت مدار بود اما هیچ گاه از 
ولایت فقیه به عنوان ابزار سیاسی استفاده نکرد. 

از دستور جلسه  والمسلمین حکمتعلی مظفری در نطق پیش  حجت الاسلام 
هیات عمومی و در دومین سالروز شهادت سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی، ضمن 
گرامیداشت یاد و خاطره این شهید بزرگوار، گفت: علیرغم اینکه دو سال از شهادت 
شهید سلیمانی می گذرد اما عشق و محبت مردم نسبت به ایشان روزافزون است و 

شوق و حرارت میل به ایشان به قوت خود باقی است.
رئیس دیوان عدالت اداری سه ویژگی مردمداری، ولایت مداری و اخلاص در عمل را 
رمز ماندگاری شهید سلیمانی دانست و افزود: این شهید بزرگوار در طول سالیان بعد 
از انقلاب، هیچ گاه خود را از مردم جدا ندید و خداوند ظرفیت خدمت به مردم را به وی 
عطا کرده بود و همین امر موجب مودت و دوستی بیشتر شهید سلیمانی با مردم بود.

حجت الاسلام و المسلمین مظفری با اشاره به اینکه شهید سلیمانی هیچ گاه از 
ولایت فقیه به عنوان ابزار سیاسی استفاده نکرد، گفت: تبعیت از ولایت اهل بیت)ع( 
و ولایت فقیه را در همه شئون زندگی سر لوحه خود قرار داده بود و از صمیم قلب 
مطیع ولایت فقیه بود.رئیس دیوان عدالت اداری در پایان اخلاص در عمل و گفتار 
را از ویژگی های بارز سردار شهید حاج قاسم سلیمانی دانست و افزود:  اخلاص و 
مردمداری اش او را محبوب قلب های ملت ایران ساخت و او را عزیز مردم کرده بود و هر 

قدمی که بر می داشت رضای خدا را در نظر داشت.

سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی اعلام کرد:

دستور فرمانده کل سپاه بر بسیج امکانات 
برای امدادرسانی به سیل زدگان

 سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از دستور فرمانده کل سپاه مبنی بر بسیج 
نیروها، امکانات و تجهیزات سپاه و بسیج برای امدادرسانی و رفع مشکلات و تامین 
نیازهای مردم شهرها و روستاهای سیل زده استان های فارس، کرمان، سیستان و 

بلوچستان و هرمزگان خبر داد. 
نزولات  پی  در  اسلامی،  انقلاب  پاسداران  سپاه  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
آسمانی و  فراگیری  بارش ها در مناطق جنوبی کشور و وقوع سیلاب شدید و آبگرفتگی  
در استان های سیستان و بلوچستان، هرمزگان، فارس و کرمان و بروز شرایط بحرانی 
برای مردم این مناطق، سردار سرتیپ دوم پاسدار رمضان شریف سخنگو و مسئول 
روابط عمومی کل سپاه از دستور سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به فرماندهان نیروها، سپاه های استانی و قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا)ص(   و همچنین رئیس سازمان بسیج مستضعفین مبنی بر  
بسیج نیروها، امکانات و تجهیزات برای امدادرسانی، اسکان و رفع مشکلات و تامین 
نیازهای مردم شهرها و روستاهای سیل زده استان های فارس، کرمان، سیستان و 
بلوچستان و هرمزگان خبر داد. مسئول روابط عمومی کل سپاه با قدردانی از یگان ها و 
نیروهای سپاه و بسیج که از ساعات اولیه مشغول امدادرسانی به سیل زدگان هستند، 
گفت: امکانات و ماشین آلات مهندسی قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا )ص( و رده های 
مستقر در منطقه، در هماهنگی و هم افزایی با سایر دستگاه ها و نهادهای امدادی برای 
رفع مشکلات و موانع و بازکردن مسیرهای مواصلاتی و راهها و جاده های روستایی 
فعال هستند. سردار شریف تصریح کرد:  بالگردهای نیروی زمینی و نیروی هوافضای 

سپاه نیز آمادگی دارند تا در صورت نیاز به منطقه اعزام و امدادرسانی را انجام دهند.
 

رئیس مجلس شورای اسلامی :

تحقیق و تفحص باید منتج به اصلاح امور شود
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: نمایندگان باید در تحقیق و تفحص به این نکته 

توجه داشته باشند که نتیجه کارشان به اصلاح امور منتج شود.
محمدباقر قالیباف در جلسه علنی روزسه شنبه ۱۴ دی ماه مجلس شورای اسلامی 
و در جریان بررسی تقاضای تحقیق و تفحص از شرکت آب و فاضلاب کشور اظهار 
داشت: انجام تحقیق و تفحص یک ضرورت است و می توان گفت که تحقیق و تفحص 

یکی از ابزارهای مهم مجلس و از ضروریات است.
وی بیان کرد: مسئله حائز اهمیت آن است که تحقیق و تفحص در چه زمانی با چه 
نیتی و درباره چه مجموعه ای انجام شود و نمایندگان مجلس شورای اسلامی حتماً 

باید به این مسئله توجه داشته باشند.
رئیس مجلس شورای اسلامی متذکر شد: ارزیابی تحقیق و تفحص های مجلس در 
دوره های گذشته و برخی از مواردی که در حال حاضر مطرح می شود، حاکی از آن 

است که توجه به اصلاح امور در آن به طور ویژه مورد دقت قرار نمی گیرد.
قالیباف تأکید کرد: تحقیق و تفحص بسیار مهم است اما پس از آنکه تقاضای 
تحقیق و تفحص در مجلس به تصویب می رسد و گزارش  آن به دستگاه های ذیربط 
ارسال می شود، بسیار مهم است که نمایندگان باز هم پیگیری های خود را انجام دهند 

تا تحقیق و تفحص منتج به اصلاح امور شود.
 

معاون عمرانی وزارت کشور: 

مقدمه توسعه پایدار، توزیع عادلانه 
خدمات به همه نقاط کشور است

 معاون عمرانی وزارت کشور مقدمه توسعه پایدار را توزیع عادلانه خدمات در جای 
جای کشور و همه شهرها و روستاها دانست و گفت: در این شرایط است که عدالت 

محوری در کشور محقق می شود. 
مهدی جمالی نژاد سه شنبه شب در مراسم انتخابات شورای عالی استانها که با 
حضور وزیر کشور در محل این وزارتخانه برگزار شد سالروز شهادت حضرت زهرا )س( و 

دومین سالگرد شهادت سردار سلیمانی را تسلیت گفت.
وی با بیان اینکه امروز اولین نشست شورای عالی استانها در دور ششم شوراهای 
اسلامی شهر و روستا تشکیل شده است، افزود: اگر بتوانیم نقش شوراها را بخوبی 
تبیین کنیم، وفاق اجتماعی و به تبع آن انسجام اجتماعی در آن شهرها و روستاها 

بالا می رود.

به  اشاره  با  قوه قضاییه در جلسه هیئت عمومی دیوان محاسبات  رئیس   
بر  نظارت مطلوب  اعمال  دیوان محاسبات گفت:  نظارتی  مسئولیت خطیر 
هزینه کرد بودجه سالانه، نقشی کلیدی در اداره کشور و حکمرانی مطلوب و به 

تبع آن ارتقای همه جانبه امور دارد. 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای  روز سه شنبه در جلسه 
هیئت عمومی دیوان محاسبات از اقدامات نظارتی دیوان محاسبات کشور در 
راستای رسیدگی و حسابرسی به فرآیندهای مالی وزارتخانه ها، شرکت های دولتی 
و سایر دستگاه ها که به گفته وی به نحوی از انحا از بودجه کل کشور استفاده 
می کنند و مراقبت دارند تا هیچ هزینه ای از اعتبارات مصوب تجاوز نکند، قدردانی 
کرد و برنامه های دیوان محسابات را برای تقویت امر نظارت بر جریان های مالی، 

قابل توجه و مهم دانست.
را  مکفی  نظارت  و  دقیق  ریزی  بودجه  خوب،  قانون  کرد:  خاطرنشان  وی 
می توان به عنوان سه ضلعی قلمداد کرد که نقش کلیدی در حکمرانی مطلوب 
کشور ایفا می کنند؛ از این رو نقش دیوان محاسبات در حکم بازوی نظارتی قوه 

مقننه بسیار اثرگذار و تعیین کننده است.
وزرای  از  دعوت  در  محاسبات  دیوان  ابتکار  افزود:  قضا  دستگاه  رئیس 
جدیدالورود و نامه نگاری با وزارتخانه ها به منظور تشریح ترک فعل ها، نقاط 
فسادخیز و ضعف ها و قوت های دستگاه های اجرایی، و ارایه زودهنگام گزارش 

تفریغ بودجه، پسندیده است و باید آن را به فال نیک گرفت.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه فقدان سازوکارهای نظارتی در امور و شئون 
مختلف، سبب انحراف انسان ها و جوامع می شود، گفت: در نگاه دینی برای 
انتخاب فرد جهت پذیرش مسئولیت، شرایطی وجود دارد و طبق این نگرش، 
لازمه تصدی برخی مناصب، وجود ویژگی و شاخصه »عدالت« است؛ فرد عادل 
از گناه و جرم اجتناب می کند بنابراین در وجود او، سازوکار نظارتی به عنوان 

ودیعه ای الهی تعبیه شده است.
ضرورت تقویت تشریک مساعی میان دستگاه ها و نهادهای نظارتی 

محسنی اژه ای تقویت تشریک مساعی میان دستگاه ها و نهادهای نظارتی را 
مقوله ای بسیار مهم دانست و گفت: ضرورت دارد مسئولان دیوان محاسبات با 
سایر دستگاه ها و نهادهای نظارتی از جمله بخش های زیرمجموعه قوه قضاییه 

فناوری  و  آمار  مرکز  کشور،  کل  بازرسی  سازمان  اداری،  عدالت  دیوان  نظیر 
اطلاعات قوه قضاییه و دادگستری کل استان تهران، جلسات و نشست هایی 
مستمر برگزار کرده و با تشکیل کارگروه هایی نسبت به بهره گیری از ظرفیت های 
یکدیگر اقدام و از این طریق در امر تقویت و توسعه نظارت هم افزایی ایجاد کنند.

رئیس قوه قضاییه بر ضرورت تقویت »شورای هماهنگی دستگاه های نظارتی« 
و تعیین سازوکارهای اجرایی بیشتر برای این شورا تاکید کرد و گفت: تقویت 
شورای هماهنگی دستگاه های نظارتی حائز اثرات مثبت زیادی است که از جمله 
آن ها می توان به پرهیز از موازی کاری در امر نظارت ها، جلوگیری از اتلاف منابع 
نظارتی و انسداد مَفرهای گریز متخلفان با استناد به گزارش های بعضا متفاوت 

نهادهای نظارتی اشاره کرد.
رئیس عدلیه با طرح چند سوال اساسی، موضوعات و مقوله های مهمی را در 
حوزه مسئولیت و کارکرد اصلی دستگاه های نظارتی و دیوان محاسبات ناظر بر 

صیانت از بیت المال تبیین و تشریح کرد.
محسنی اژه ای خاطرنشان کرد که طرح این سوالات بدین معنی نیست که 
دیوان محاسبات در این راستا تکالیف قانونی را انجام نداده است یا پاسخی برای 
این سوالات ندارد، اما قصد دارد با طرح چند پرسش بر برخی موارد مهم تاکید 

کند.
رئیس قوه قضاییه اضافه کرد: آیا دیوان محاسبات تاکنون تعریف روشن و 
شفاف و دارای مصادیقی از بیت المال برای عرضه به افکار عمومی و رسانه ها ارائه 

کرده است؟
سوال دیگری که محسنی اژه ای در این نشست از مسئولان دیوان محاسبات 
پرسید ناظر بر لحاظ یا عدم لحاظ عملکرد و تراز مالی شرکت های دولتی برای 

تخصیص بودجه های سالیانه بود.
رئیس دستگاه قضا اظهارداشت: چنانچه شرکت های دولتی در زمان بررسی و 
تصویب بودجه سالیانه، عملکرد و تراز مالی خود را ارائه ندهند و نسبت به وضعیت 
مالی شرکت های مزبور شناختی وجود نداشته باشد، آیا این حق وجود دارد 
که مجددا به آن ها بودجه اختصاص یابد و با فرض وقوع این امر، آیا هدررفت 

بیت المال رخ نداده است؟
رئیس عدلیه در ادامه این سوال را از مسئولان دیوان محاسبات مطرح کرد که 
چنانچه موارد فوق الذکر را در زمره مصادیق بیت المال محسوب می کنید آیا برای 
پیگیری آن ها سازوکارهایی تعبیه کرده اید و آیا شاخصی دارید که بر مبنای آن 

میزان کاهشی یا افزایشی بودن انحرافات از بودجه را سنجش کنید؟
محسنی اژه ای خطاب به اعضای هیئت عمومی دیوان محاسبات افزود: در 
صورتی که به واسطه اقدامات دستگاه های نظارتی، میزان انحراف از بودجه 
و تخلف در هزینه کرد اعتبارات مصوب کاهش یافته باشد، می توانیم بگوییم 
دستگاه های نظارتی و به ویژه دیوان محاسبات عملکرد مثبتی داشته اند؛ اما 
اگر عکس این قضیه صادق باشد باید آسیب شناسی جدی درباره  سازوکارهای 

اعمال شده توسط دستگاه های نظارتی صورت گیرد.
رئیس دستگاه قضا به موضوع پرونده های ارجاعی از سوی دستگاه های نظارتی 
از جمله دیوان محاسبات و سازمان بازرسی به مراجع قضایی اشاره کرد و گفت: 
چنانچه میزان پذیرفته نشدن پرونده های ارجاعی از ناحیه دستگاه های نظارتی 
به قوه قضاییه، بالغ بر یک سوم تعداد پرونده ها یا بیشتر باشد باید آسیب شناسی 

ویژه ای صورت گیرد تا خلأ و اشکال موجود شناسایی و مرتفع شود.

رئیس قوه قضاییه:

نظارتبرهزینهکردبودجه،نقشیکلیدیدرادارهکشوردارد

به  اشاره  با  کشور  عمومی  فرهنگ  شورای  رئیس   
اینکه کار اصلی دشمن در حوزه فضای مجازی این 
به  است که مدیریت دولت دینی در مقوله فرهنگی 
حداقل و حتی به صفر برسد،: گفت: همه حاکمیت 
و دست اندرکاران باید جلوی این رویه ایستادگی کرده 
و مدیریت فرهنگی کشور نباید خارج از حاکمیت دینی 

اتفاق بیفتد. 
در  شنبه  سه  روز  صبح  اسماعیلی  محمدمهدی 
پنجمین جلسه شورای فرهنگ عمومی کشور با بیان 
اینکه توجه به مکتب شهید حاج قاسم سلیمانی در 
تمامی برنامه ها و بخش های مختلف وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی از اولویت های کاری این دوره از فعالیت 
قاسم  حاج  شخصیت  گفت:  است،  بوده  وزارتخانه 
سلیمانی به گونه ای است که خداوند به وی عزت داده و 

ایشان را به جایگاهی رساند که برای ما نماد ملی شود.
وی ادامه داد: در کشورمان قهرمانان ملی بسیاری 
داریم که مردم با آن ها آشنا هستند ولی موضوع حاج 
قاسم و شهادتش کاملا متفاوت است و در آن حکمت 
الهی نهفته که به این درجه از محبوبیت رسید و مراسم 
تشییع پیکرش با شور و دلدادگی آحاد مردم برگزار شد.
اسماعیلی تصریح کرد: امسال در جشنواره فیلم فجر 
بخشی را به موضوع حاج قاسم سلیمانی اختصاص 
داده ایم و از سال آینده بنیاد سینمایی فارابی فیلم های 
فاخری با موضوع این شهید والا مقام تولید خواهد 

کرد.
با اشاره به اکران سراسری مستند »قاسم« در  وی 
سینماهای سراسر کشور، ادامه داد: همزمان با سالروز 
شهادت سردار بزرگ انقلاب، در ۱۱۰ سینمای کشور 
این فیلم اکران شد و مردم استقبال خوبی از این فیلم 
داشتند. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: در پهنه 
رودکی )حدفاصل محوطه تالار وحدت تا تئاتر شهر( 
نیز برنامه های متنوع فرهنگی و هنری در حال برگزاری 
است و شاعران آیینی کشورمان به شعر خوانی در این 

زمینه می پردازند.
در ادامه این جلسه، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
با اشاره به دغدغه های مقام معظم رهبری در حوزه 
فضای مجازی تاکید کرد: شورای عالی فضای مجازی 
از  کشور در این حوزه اقدامات خوبی مانند صیانت 
کودکان و نوجوانان در فضای مجازی، مقابله با اخبار 

جعلی و ... انجام داده است.
اسماعیلی افزود: کار اصلی دشمن در حوزه فضای 
مجازی این است که مدیریت دولت دینی در مقوله 
فرهنگی به حداقل و حتی به صفر برسد و این مدیریت 
بگیرد.  دست  به  خود  جهانی  های  رویه  قالب  در  را 
بنابراین همه حاکمیت و دست اندرکاران باید جلوی 
این رویه ایستادگی کرده و مدیریت فرهنگی کشور نباید 

خارج از حاکمیت دینی اتفاق بیفتد.
قانون  اجرای  پیشگام  باید  اجرایی  های  دستگاه 

حجاب و عفاف باشند 
های  فعالیت  به  اشاره  با  ادامه  در  فرهنگ  وزیر 
بسترهای مجازی در کشور ادامه داد: اگر بخواهیم 
همه فعالیت های خود را در بسترهای خارجی تعریف 
کنیم با سانسور رسمی و خشن و به دور از منطق مواجه 
خواهیم شد؛ بنابراین شورای عالی فضای مجازی باید 

فعالیت های خود را در این زمینه ارتقاء بدهد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به برنامه »شاد« 
آموزش و پرورش هم اشاره کرد و گفت: در حال حاضر 
دانش آموزان و معلمان کشور عضو این برنامه هستند 
که یک تجربه کم نظیر در این حوزه به شمار می آید و 
فرصت خوبی برای کشورمان است که باید برای رفع 

نواقص آن تلاش شود.
اسماعیلی به موضوع دستور جلسه گذشته درباره 
و عفاف  افزود: حجاب  و  اشاره کرد  و عفاف  حجاب 
موضوع مهمی در حوزه فرهنگ است و در سفر استانی 
رئیس جمهور محترم به استان قم یکی از موضوعات 
مورد تاکید مراجع عظام تقلید مسئله حجاب و عفاف 

بود.
با توجه به تاکیدات رئیس جمهور  وی تاکید کرد: 
محترم، در گام اول فعالیت در حوزه حجاب و عفاف، 
دستگاه های اجرایی باید پیشگام اجرای قانون حجاب 
و عفاف باشند و ما نیز در شورای فرهنگ عمومی کشور 

به صورت جدی این موضوع را دنبال خواهیم کرد.

رئیس شورای فرهنگ عمومی کشور:

 مدیریت فرهنگی کشور نباید خارج از حاکمیت دینی اتفاق بیفتد

سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس:

عملکرد بانک ها در اعطای وام اشتغال و ازدواج قابل قبول نیست
 سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس گفت:با اینکه در قوانین مرتبط با 
ازدواج و اشتغال، تسهیلات و اعتبارات مطلوبی مدنظر قرار گرفته شده است اما 

عملکردها مطابق با انتظارات قانونگذاران و دستگاه های اجرایی نبوده است. 
کمیسیون  کارروزسه شنبه  دستور  تشریح  با  وگویی  گفت   در  انصاری  مجید 
اجتماعی مجلس شورای اسلامی، گفت: در این نشست مسئولان بانک مرکزی، 
کمیته امداد امام خمینی)ره(، بنیاد شهید و امور ایثارگران انقلاب اسلامی، بنیاد 
برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی)ره(، بسیج سازندگی و سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی، بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی، معاونت علمی و 
فناوری رییس جمهور و ستاد کل نیروهای مسلح با حضور در کمیسیون به ارائه 
گزارش در خصوص نحوه اعطای وام  ازدواج و اشتغال و اجرای تبصره ۱۶ قانون 
بودجه ۱۴۰۰ کل کشور پرداختند. نماینده  ممسنی و رستم در مجلس شورای 
اسلامی،تصریح کرد: هدف از برگزاری این نشست این بود که نحوه هزینه کرد 
دستگاه ها پیرامون اعتباراتی که در تبصره ۱۶ قانون بودجه ۱۴۰۰ برای این بخش 
تعیین شده بود مورد بررسی قرار گیرد. همچنین مشخص شود این نوع تخصیص 

تا چه اندازه می تواند در بودجه ۱۴۰۱ نیز از کارایی لازم برخوردار باشد. سخنگوی 
کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: مسئولان دستگاه های 
حاضر در این زمینه از عملکرد بانک ها به ویژه در خصوص نوع ضمانت ها و 
تفاسیری که روی درصد کارمزد این وام ها دارند، گلایه مند بودند چرا که همکاری 

لازم را با آنها نداشته اند.  
با اینکه در قوانین مرتبط با   انصاری اضافه کرد: بررسی ها نشان می دهد 
ازدواج و اشتغال، تسهیلات و اعتبارات مطلوبی مدنظر قرار گرفته شده است اما 
عملکردها مطابق با انتظارات قانونگذاران و دستگاه های اجرایی متولی نبوده و 
پیشرفت مطلوبی را نشان نمی دهد. وی یادآورشد: در این نشست از دستگاه های 
اجرایی حاضر خواسته شد تا در این مورد گزارش کتبی به صورت مشروح با برش 
استانی و مطابق با شاخص های تعریف شده ارائه دهند تا مشخص شود چه میزان 
به تکالیف خود عمل کرده اند و متناسب با آن بودجه آنها تعیین شود.  سخنگوی 
کمیسیون اجتماعی گفت: همچنین مقرر شد در جهت تحقق اهداف تعیین 

شده برای اشتغال و ازدواج نیز برنامه ریزی شود.

 سخنگوی کمیسیون انرژی از حضور جواد اوجی در 
نشست کمیسیون خبر داد و گفت: قرار نیست در روش 

جدید عرضه بنزین قیمت آن افزایش یابد. 
اوجی در  به حضور جواد  اشاره  با  مصطفی نخعی 
نشست امروز کمیسیون انرژی مجلس و توضیحات 
وی درباره پیشنهاد دولت در روش جدید توزیع یارانه 
بنزین گفت: در این جلسه وزیر نفت توضیحاتی ارائه 
کرد مبنی بر این که سهیمه ای برای هر نفر ایرانی در 
نظر گرفته بشود ولی هنوز درباره میزان سهمیه جمع 
بندی نشده است. قرار است به جای خودروها به آحاد 

جامعه بنزین داده شود برنامه کلی این است و جزییاتی 
هم دارد. وی گفت: عمده اشکالاتی که به نظر می رسد 
به این طرح وارد است، زمان اجرای طرح است با توجه 
به التهاباتی که در اقتصاد کشور وجود دارد، اعضای 
مناسب  طرح هایی  چنین  برای  را  زمان  کمیسیون 
نمی دانند بخصوص که حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی هم 
مطرح است و همزمانی این موضوع باعث نگرانی هایی 

در جامعه شده است.
سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: بحث قاچاق سوخت در مرزها، تورم ناشی 

که  سیاهی  بازار  و  سوداگری  و  یارانه ها  این  دادن  از 
ممکن است برای خرید و فروش بنزین طراحی بشود 
شکل بگیرد، جزو مهمترین نگرانی هایی بود که از سوی 
نگرانی های  نفت  وزیر  شد  مقرر  و  مطرح  نمایندگان 

نمایندگان را در دولت مطرح کند.
نخعی تصریح کرد: به نظر می رسد چنین اقداماتی 
بیش از این که مربوط به یک قوه باشد حتما نیازمند 
تعامل، همفکری و همکاری ارکان تصمیم گیر است 
یک تصمیم فراقوه است و این طور نیست که دولت 

بتواند به تنهایی چنین تصمیمی را اجرایی کند.

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس:

قیمت بنزین در روش جدید عرضه آن افزایش نمی یابد
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تپش قلب و آنچه باید در مورد آن بدانیم  پاکسازی کبد با ترب سفید
ترب سفید از سبزیجات سم زدای قوی است و به تصفیه خون و ریشه کنی مواد 

زائد و سموم کمک می کند.
ترب سفید برای کبد و معده بسیار مفید است و با داشتن عوامل سم زدای قوی  

به تصفیه خون و ریشه کنی مواد زائد و سموم کمک می کند.
فواید و خواص دیگر  ترب سفید:

1. تامین کننده فیبر رژیمی:
آن ها غنی از فیبر رژیمی هستند. این درصد بالا به بهبود توانایی بدن برای 
با سرعت درست حفظ  را  متابولیسم  و همچنین  هضم غذا کمک می کند 
می کند. هم چنین محتوای فیبرش به مقداری است که شما در روز نیاز دارید، 
اضافه می کند و باعث می شود که احساس سیری برای مدت زمان بیشتری 

داشته باشید.
2. ترب سفید سرشار از آنتی اکسیدان:

ترب سفید حاوی آنتی اکسیدان هایی است که در مرکبات و سبزیجات یافت 
می شود. این آنتی اکسیدان ها از بدن در مقابل واکنش های اکسیداسیون و 
محصولات جانبی که ممکن است سرطانی باشند و یا بدن را مستعد بیماری 

کنند، محافظت می کنند.
3. ترب سفید غنی از ویتامین است:

ویتامین های A، C و K که در ترب وجود دارند، به جلوگیری از اختلالات 
پوستی تا حد زیادی کمک می کنند. مصرف ترب همچنین منجر به تولید بهتر 

و ترمیم سلول ها می شود.
4. ترب سفید غنی از آهن است:

آهن موجود در ترب اثرات مثبتی بر روی خون و در نتیجه بر عملکرد کلی قلب 
دارد. آهن به حفظ سلول های سالم، پوست، مو و ناخن ها کمک می کند. مصرف 

مواد مغذی غنی از آهن به صورت روزانه ظاهر عمومی را بهبود می بخشد.
5. تقویت متابولیسم با ترب سفید:

مصرف ترب سفید فرآیند متابولیسم بدن را افزایش می دهد که به نوبه خود به 
کارکرد های داخلی کمک می کند تا عملکرد بهتری داشته باشند.

۶. کمک ترب سفید به کاهش وزن:
را  مقدار زیاد آب در ترب و حضور کربوهیدرات های غیرقابل هضم، آن ها 
سودمند می سازد. مصرف ترب به جلوگیری از دریافت کالری اضافی و انباشت 

چربی کمک می کند.
۸. سلامت قلبی با ترب سفید:

ترب سفید مانند بسیاری از سبزیجات دیگر، جذب کلسترول را با علامت دادن 
به خون و قلب برای جلوگیری از هر گونه بیماری قلبی، کاهش می دهد.

۹. ترب سفید حاوی مواد معدنی ضروری است:
بسیاری از مواد معدنی نظیر پتاسیم، آهن، سدیم و کلسیم در ترب یافت 
می شوند و نقش مهمی در متابولیسم بدن ایفا می کنند. آن ها به عنوان حامل 

اکسیژن و مواد مغذی عمل می کنند و قند خون را کنترل می نمایند.
10. ترب سفید حاوی ویژگی های ضدمیکروبی و ضدباکتریایی:

ریشه هایش خواص ضد میکروبی و ضد باکتریایی دارند که به ما در درمان 
بسیاری از بیماری ها کمک می کنند.

افزایش شادی درونی با ۱۵ راهکار!

آیا تا به حال فکر کرده اید که شادی در زندگی چیست و چگونه زندگی شادی 
خواهید داشت؟ آیا شادی، معنی و هدف زندگی انسان است؟

بیش از ۲۰۰۰ سال پیش، ارسطو سخنی گفته است که هنوز این سخن درست 
به نظر می رسد: اگر یک زندگی شاد نداشته باشیم و تا زمان مرگ با شادی زندگی 

نکنیم، به راستی هدف واقعی زندگی چیست؟
 به دست آوردن خوشبختی، یکی از مهم ترین اهداف زندگی انسان بوده، اما برای 
بسیاری، به نظر دست نیافتنی است. شاید فکر کنید که یک خانه بزرگ یا یک 
خودروی آخرین مدل داشتن، شما را خوشبخت می کند، اما شما را خوشحال 
نخواهد کرد؛ زیرا شادی واقعی در ساده زندگی کردن است و سادگی با خود 

خوشبختی واقعی را به همراه می آورد. 
۱۵ راه ساده را بشناسید که با آن ها می توانید از امروز زندگی شادتری را آغاز 

کنید. 
1- آن چه دوست دارید، انجام دهید

 اگر شما علاقه مند به فوتبال بازی کردن، شعر نوشتن یا آموزش شنا به بچه ها 
و کار هایی مانند آن ها هستید، برای آن وقت بگذارید. به زودی متوجه خواهید 
شد که وقتی شما چیزی را دوست دارید و آن را انجام می دهید، وجودتان مملو 

از شادی می شود.
 2- به دیگران کمک کنید

 گاهی اوقات وقتی به اهداف خود می رسیم، هنوز در وجود خویش احساس 
می کنیم دیگران برای ما ارزشی قائل نیستند، اما هنگامی که داوطلبانه به دیگران 
کمک کنیم، احساس خوبی به دست خواهیم آورد. این احساس خوب، منبع 

دست یافتن به خوشبختی است.
 3- سپاسگزار باشید

 وقتی به همه چیز هایی که باید به خاطر آن ها سپاسگزار باشید، فکر می کنید، 
متوجه خواهید شد شما اکنون خوشبخت هستید، حتی بدون این که متوجه آن 

باشید. 
کافی است کمی به داشته های خود فکر کنید؛ غذایی برای خوردن و سقفی در 
بالای سر داشتن. با توجه کردن و قدردانی از چیز هایی که داشته اید، در زندگی 

خود احساس خوشبختی خواهید کرد.
 4- داشته های خود را با دیگران به اشتراک بگذارید 

وقتی ما افکار، زمان و توانایی های خود را با دیگران به اشتراک می گذاریم، 
احساس راحتی می کنیم. زندگی بدون به اشتراک گذاشتن داشته ها با دیگران 
می تواند یک زندگی در تنهایی باشد. هنگامی که شما با دیگران شریک می شوید، 
آنها نسبت به شما احساس خوبی خواهند داشت و این به شما کمک می کند در 

زندگی خود بیشتر شاد باشید.
 5- بیشتر لبخند بزنید

 لبخند زدن را بیشتر تمرین کنید و از معجزه لبخند غافل نشوید. به زودی خواهید 
دید که چگونه لبخندتان، زندگی شما و اطرافیان  شما را تحت تأثیر قرار می دهد. 
شما همیشه می توانید لبخند بزنید و لبخند زدن، شما را خوشحال تر خواهد کرد. 
حتی اگر به زور هم این کار را انجام دهید، خواهید دید که احساس بهتری دارید.

 ۶- ورزش کنید
 آخرین باری که به ورزشگاه رفتید یا ورزش کردید، چه زمان بود؟ ورزش، استرس 
)دلهره( را کاهش می دهد و اندورفین ها را آزاد می کند. بازی و ورزش کردن، یک 

راه سرگرم کننده برای تمرین شاد بودن است. 
۷- به دنبال یک مشاور خوب برای خود باشید 

یک مشاور داشتن، به شما کمک خواهد کرد که زندگی خود را ارزیابی کنید 
و دریابید چرا در زندگی، احساس خوشحالی نمی کنید. شاید شما اعتقادات 
محدودکننده ای داشته باشید یا بدون این که متوجه شوید، یک دیوار عاطفی به 

دور خود کشیده باشید. 
با صحبت کردن با یک مشاور می توانید که دریابید چرا واقعاً از زندگی  خود 

ناراضی هستید و می توانید احساس خوبی داشته باشید. 
 ۸- راه هایی برای مدیریت استرس های خود پیدا کنید

 اجازه ندهید که استرس )دلهره(، شما را از حق خوشحال زندگی کردن محروم 
کند. شما سزاوار خوشحالی هستید، اجازه ندهید که استرس در این مسیر، سد 
راه  شود. تمرین هایی مانند مدیتیشن )متمرکز کردن ذهن( می تواند به شما برای 

مدیریت بهتر استرس کمک کند و احساس خوبی پیدا کنید.
 ۹- غذا های سالم بخورید 

احساس بدی که هنگام بیماری برای هر فرد به وجود می آید، بسیار سخت است؛ 
اما وقتی به درستی غذا می خورید، احساس جسمی و ذهنی بهتر خواهید داشت؛ 
زیرا وقتی هر چیزی می خورید و بعد بیمار می شوید، احساس گناه خواهید کرد و 

این احساس ناخوشایندی است. پس به آن چه می خورید، توجه کنید.
 10- با کسانی که دوست دارید، وقت خود را بگذرانید

 به  راستی که هیچ جایگزینی بهتر از عزیزان خود برای دور هم بودن و غذا خوردن 
نیست، زیرا ما انسان ها موجود اجتماعی هستیم. مردم دوست دارند که وقت و 
انرژی خود را با دوستان و خانواده بگذرانند و با آنها صحبت کنند و بخندند، زیرا 

دوران زندگی آدمی کوتاه تر از آن است که به تنهایی زندگی کند.
11- تفکرات منفی را از ذهن خود دور کنید 

حتماً می دانید که تفکرات منفی داشتن، مقام شما در نزد دیگران را پایین خواهد 
آورد، اما آیا راهی برای متوقف کردن آن وجود دارد؟ برای رهایی از این افکار بیایید 
افکار منفی خود را با افکار مثبت، جایگزین کنید. همچنین زمان کمتری را با افراد 

منفی نگر باشید و بیشتر وقت خود را با افراد مثبت بگذرانید.
 12- هدیه های بیشتری به دیگران بدهید

 شما مجبور نیستید که هدایای گران بها بخرید. گاهی اوقات یک شعر، یادداشت 
کوتاه، ایمیل و پیام صمیمانه می تواند روز شما را روشن کند و شادی در لحظات 

زندگی  را به ارمغان بیاورد.
 13- ببخشید و فراموش کنید

 نگه داشتن ناراحتی ها و اندوه ها به شما بیشتر از هر فرد دیگری آسیب می زند. 
از خودتان بپرسید: “چه چیزی به دست خواهید آورد، اگر گذشته را رها کنید و 

بگذارید که گذشته در گذشته بماند؟ ”
 با این که شاید برای لحظاتی احساس خستگی کنید، اما با تمرکز روی یک آینده 

روشن، مطمئناً احساس خوبی به دست خواهید آورد.
 14- در طبیعت گردش کنید 

برای لحظاتی زمان خود را در طبیعت سپری کنید، زیرا زندگی در جهانی که 
مصنوعات ساخته دست بشر، آن را احاطه کرده، خسته کننده و ملال آور است. 
برای تجدید قوا کافی است که مدتی را در طبیعت بگذرانید. قدم زدن در پارک های 
جنگلی یا محلی و نفس کشیدن در هوای تازه می تواند به زیبایی دنیای طبیعی 

وجود ما کمک کند.
 15- خودتان باشید

 ابتدا فکر کنید شما چه کسی هستید و سپس قبول کنید فقط خودتان باشید. 
این گونه، دنیای متفاوتی پیش روی خود خواهید دید. 

زمان شما محدود است، پس زندگی خود را با زندگی کردن در زندگی دیگران، 
هدر ندهید.

پرکاری تیروئید می تواند بر تمام بدن اثر بگذارد و عارضه ای است که باید توسط 
پزشک درمان شود. ضمناً پرکاری تیروئید در میان خانم ها شایع تر است.

پرکاری تیروئید عارضه ای است که در آن غده تیروئید، هورمون هایی بیشتر از 
حد نیاز بدن تولید و ترشح می کند. هورمون های اصلی که تیروئید می سازد شامل 
تری یدوتیرونین )T۳( و تیروکسین )T۴( می شوند. پرکاری تیروئید می تواند بر تمام 
بدن اثر بگذارد و عارضه ای است که باید توسط پزشک درمان شود. ضمناً پرکاری 

تیروئید در میان خانم ها شایع تر است.
پرکاری تیروئید علائم بسیار زیادی می تواند داشته باشد زیرا بر تمام قسمت  های 
بدن اثر می گذارد. البته همهٔ علامت ها در همهٔ موارد این عارضه دیده نمی شود یا 

خیلی از این علائم هم زمان ظاهر نمی شوند:
. ضربان تند قلب

. احساس رعشه و یا اضطراب
. کاهش وزن

. افزایش اشتها
. اسهال و اجابت مزاج مکررتر

. تغییرات بینایی
. نازک شدن و گرمی و رطوبت پوست

. تغییرات در قاعدگی
. عدم تحمل نسبت به گرما یا تعریق زیاد

. مشکلات خواب
. تورم و بزرگ شدن جلوی گردن در اثر بزرگ شدن غده تیروئید )گواتر(

. ریزش مو و تغییرات در بافت مو
. بیرون زدگی چشم ها )در بیماری گریوز دیده می شود(

. ضعف عضلانی
. بی قراری

. مشکل در تمرکز
. خارش

. رشد سینه در مردان
. سرگیجه

. تنگی نفس
علت  های پرکاری تیروئید

عوارض و شرایطی که می توانند سبب پرکاری تیروئید شوند شامل موارد زیر 
می شوند:

. بیماری گریوز: در این اختلال، سیستم ایمنی بدن به غده تیروئید حمله ور 
می شود و در نتیجه تیروئید، هورمون زیادی تولید می کند. بیماری گریوز یک 
عارضهٔ وراثتی می باشد، یعنی اگر عضوی از خانواده شما بیماری گریوز داشته 
باشد، این احتمال وجود دارد که شما و دیگر اعضای خانواده تان نیز به این بیماری 
دچار شوید. بیماری گریوز، شایع ترین علت پرکاری تیروئید بوده و 8۵ درصد موارد 

را شامل می شود.
. گره ها یا ندول های تیروئید: یک ندول تیروئید، برآمدگی متشکل از سلول هایی 
در غده تیروئید است. این ندول ها یا گره ها می توانند هورمون های بیشتری از حد 

نیاز بدن تولید کنند. ندول های تیروئید به ندرت سرطانی می شوند.

. تیروئیدیت: به التهاب غده تیروئید، تیروئیدیت گفته می شود که می تواند با درد 
یا بدون درد باشد. تیروئیدیت ممکن است در عرض یک سال بعد از زایمان به وجود 
بیاید )تیروئیدیت پس از زایمان(. بعد از ابتلا به تیروئیدیت، غده تیروئید احتمالًا 

نمی تواند خودش را بازیابی کند و منجر به پرکاری تیروئید خواهد شد.
. مصرف زیاد یُد: اگر در معرض پرکاری تیروئید باشید و یُد زیاد مصرف کنید 
)از طریق رژیم غذایی یا داروها(، باعث می شود غده تیروئیدتان هورمون تیروئید 
زیاد تولید کند. یُد یک ماده معدنی است که غده تیروئید از آن برای تولید هورمون 
تیروئید استفاده می کند. دریافت یُد به صورت تزریقی هم می تواند باعث پرکاری 
تیروئید شود. آمیودارون )داروی تخصصی قلب( نیز دارویی است که حاوی مقدار 

زیادی یُد بوده و می تواند منجر به پرکار شدن تیروئید شود.
. تومورهای تخمدان یا بیضه

. تومورهای خوش خیم تیروئید یا غده هیپوفیز
. دریافت مقدار زیاد تترایدوتیرونین از طریق رژیم غذایی یا دارو

پرکاری تیروئید چگونه تشخیص داده می شود؟
پزشک از چند طریق می تواند پرکاری تیروئید را تشخیص بدهد:

. معاینهٔ فیزیکی گردن تا ببیند غده تیروئید بزرگ تر از حد نرمال است یا نه
. آزمایش خون برای بررسی سطح هورمون تیروئید در بدن

. تست های تصویری برای دیدن غده تیروئید
پرکاری تیروئید چگونه درمان می شود؟

دارودرمانی
داروهای آنتی تیروئید مانند متی مازول، تولید هورمون تیروئید را متوقف می کنند. 

دارودرمانی، شیوهٔ معمول درمان پرکاری تیروئید است.
یُد رادیواکتیو

ید رادیواکتیو برای درصد زیادی از افرادی که به پرکاری تیروئید دچارند تجویز 
می شود. در این شیوه، سلول هایی که هورمون تولید می کنند به طور موثر نابود 
می شوند. عوارض جانبی معمول یُد رادیواکتیو شامل خشکی دهان، خشکی 
چشم ها، گلودرد و تغییرات در حس چشایی می شوند. بعد از درمان با یُد رادیواکتیو 
لازم است برای مدت زمان کوتاهی بیمار از سایر افراد جدا باشد تا پرتوها به دیگران 

منتشر نشوند.
عمل جراحی

ممکن است بخشی از غده تیروئید یا کل آن طی عمل جراحی برداشته شود. 
سپس لازم است بیمار مکمل های هورمون تیروئید مصرف نماید تا به کم کاری 
تیروئید دچار نشود. همچنین مهارکننده های بتا مانند پروپرانول می توانند به کنترل 
ضربان تند قلب، تعریق، اضطراب و فشارخون بالا کمک کنند. بیشتر افراد به این 

شیوه درمان پاسخ خوبی می دهند.
برای بهبود علائم پرکاری تیروئید چه می توانید بکنید؟

داشتن رژیم غذایی مناسب، با تمرکز بر کلسیم و سدیم بسیار مهم است، خصوصاً 
برای پیشگیری از پرکاری تیروئید. با مشورت پزشکتان یک دستورالعمل غذایی 

مناسب تهیه کنید، داروهای تجویز شده را مصرف کرده و ورزش کنید.
پرکاری تیروئید می تواند باعث ضعیف و نازک شدن استخوان ها نیز بشود که در 
نهایت پوکی استخوان را به دنبال خواهد داشت. مصرف ویتامین D و کلسیم، حین 

و بعد از درمان به تقویت استخوان ها کمک می کند.
تفاوت پرکاری تیروئید با کم کاری تیروئید

پرکاری تیروئید و کم کاری تیروئید هر دو عوارضی هستند که به مقدار هورمون 
این  میزان  در  تفاوتشان  و  مربوط اند  تیروئید  غده  توسط  شده  تولید  تیروئید 
هورمون های تولید و ترشح شده است. در پرکاری تیروئید، غده تیروئید فعالیت 
بیش از حد دارد و هورمون زیادی تولید می کند و در کم کاری تیروئید، این غده 

کم کار است و هورمون کمی نسبت به حد نیاز بدن تولید می نماید.

هیپرتیروئیدیسم؛

پرکاری تیروئید و آنچه باید درباره آن بدانید
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آیت الله نوری همدانی در دیدار اعضای شورای عالی حوزه های علمیه:

مراکز علمی اسلامی با حفظ وحدت توطئه 
دشمن را خنثی کنند

 آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید با اشاره به لزوم حفظ وحدت 
بین حوزه های علمیه گفت: دشمن امروزه به دنبال اختلاف افکنی است و باید 

با حفظ وحدت بین مراکز علمی اسلامی، توطئه دشمن خنثی شود.
به گزارش مرکز خبر حوزه، آیت الله نوری همدانی در دیدار اعضای شورای 
عالی حوزه های علمیه، همچنین پاسخگویی به نیازهای روز را ضروری عنوان 
کرد و افزود: در دنیای فعلی باید همت کنیم و به گونه ای گام برداریم که بتوانیم 

پاسخگوی تمامی نیازهای بشر در سطح دنیا باشیم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود بیان کرد: شکی نیست که شورای عالی 
گام های بلندی در جهت رشد و تعالی حوزه های علمیه برداشته و کارهای مهمی 
در این سال ها صورت گرفته است. من از همه شما عزیزان تشکر می کنم؛ اما 

عمل گرایی و نتیجه محوری نیز باید مورد توجه ویژه شما عزیزان قرار گیرد.
وی ادامه داد: من اکنون نیز یک طلبه هستم و افتخار می کنم که زیر پرچم 
حضرت ولی عصر )عجل الله تعالی فرجه الشریف(، در راه پیشرفت و تعالی 
حوزه های علمیه هر کمکی از من ساخته باشد انجام دهم و از هیچ کمکی دریغ 

نخواهم کرد.
باید سطح معیشت طلاب به اندازه قابل قبولی رشد کند 

این مرجع تقلید، ضمن اشاره به نیازهای مالی حوزه های علمیه، گفت: اگر 
انفال و موقوفات حوزه زنده شود، حوزه دیگر نیازمند و منتظر کمک های دولتی 
نخواهد بود و اساساً به آن ها نیاز نخواهد داشت. تعداد موقوفات حوزه بسیار زیاد 
است و علی رغم تلاش های صورت گرفته، بسیاری از این موقوفات در اختیار 
حوزه ها نیستند. این مرجع تقلید، عمق بخشی به آموخته های علمی را اساس 
کار حوزه های علمیه عنوان کرد و بیان داشت: نباید اجازه دهید که اهمیت 
عمق بخشی به آموخته های علمی کم رنگ شود، بلکه باید در تقویت این مهم 
پیوسته بکوشید. پایه های علمی طلاب و اساتید حوزه های علمیه باید تقویت 

شود. دروس بنیادین از جمله ادبیات عرب، نیازمند توجه ویژه است.
وی در ادامه وضعیت سخت معیشتی طلاب را یادآور شد و تصریح کرد: در 
میان اقشار مختلف مردم، طلاب، کمترین درآمد را دارند و باید سطح معیشت 
آن ها به اندازه قابل قبولی رشد کند. کسی می تواند درس بخواند که از جهت 
معیشت در یک آسودگی نسبی قرار داشته باشد نه اینکه در تأمین کوچک ترین 

نیازهای زندگی ناتوان باشد.
وی افزود: فرهنگ تقریر نویسی از دیگر اموری است که باید در میان طلاب 
نهادینه شود. من نیز در زمان تحصیل به تقریر نویسی همت می گماشتم و اکنون 
طلابی را که در درس خارج من شرکت می کنند به این مسئله تشویق می نمایم. 
آیت الله نوری همدانی لزوم یادگیری اصول اخلاقی و تزکیه نفس را متذکر شد 
و بیان داشت: همه محتاج به اخلاق آموزی و تزکیه هستیم و باید رفتار و منش 
اهل بیت علیهم السلام را سرلوحه کارهای خود قرار دهیم. لذا لازم است حداقل 

به صورت هفتگی، درس اخلاق باشکوهی برای طلاب برگزار شود.
برنامه پنج ساله حوزه تدوین شده و بخشی از آن در حال اجرا است

در ابتدای این جلسه آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری، رییس جامعه 
مدرسین حوزه علمیه قم، از تدوین برنامه جامع پنج ساله حوزه های علمیه 
خبر داد و گفت: برنامه پنج ساله حوزه تدوین شده و بخشی از آن در حال اجرا 
است. در آن سعی شده تا بر اساس رهنمودهای مقام معظم رهبری و مراجع 
عظام تقلید و همچنین یک سری ضوابط مشخص، برنامه جامعی برای حرکت 
حوزه های علمیه آماده شود که البته این برنامه پنج ساله قسمتی از برنامه بلند 

مدت حوزه های علمیه خواهد بود.
وی ضمن اشاره به درختواره رشته های تخصصی حوزه های علمیه افزود: با 
همت شورای عالی، شورای گسترش و مدیریت حوزه های علمیه، و با در نظر 
گرفتن نیاز جامعه، نظام و حوزه های علمیه، درختواره رشته های تخصصی 
شامل حدود 8۰ رشته، در پاسخ به دغدغه های حضرتعالی و سایر مراجع عظام 
تقلید مبنی بر تخصص گرایی در حوزه، آماده شده است که برخی در حال اجرا 

و برخی در دست برنامه ریزی هستند.
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه لزوم همگام سازی فقه با نیازهای زمانه را 
مورد اشاره قرارداد و خاطر نشان کرد: فقه و اصول مبنای اساسی فعالیت حوزه 
است و مراکزی به صورت تخصصی و ویژه روی مباحث فقهی و اصولی سرمایه 
گذاری می کنند. راه اندازی دفتر فقه معاصر و تدوین کتاب هایی به منظور 
بررسی موضوعات نو ظهور فقهی، از جمله فعالیت ها در همگام سازی فقه با 
نیازهای زمانه است. وی با اشاره به تقویت ارتباط طلاب با اساتید ابراز داشت: در 
جهت تقویت ارتباط طلاب با اساتید، طرح هایی از جمله طرح هدایت علمی، 
تقریر نویسی و امتیاز دهی به طلاب نخبه و فعال، کلید خورد و البته شورای عالی 
حوزه های علمیه در جهت استفاده از ظرفیت اساتید و همگرایی بیشتر با آن ها، 

دغدغه های اساتید را جمع آوری کرده و مورد بررسی قرار می دهد.
ضرورت جذب استعدادهای برتر و افراد مستعد  درحوزه 

امام جمعه قم جذب استعدادهای برتر و افراد مستعد را دغدغه حوزه خواند و 
افزود: شورای عالی درصدد است تا بهترین ها برای حوزه جذب شوند و به جای 
پذیرش، گزینش صورت پذیرد تا صرفاً عناصر مفیدی که می توانند در آینده 

نقش فعالی در عرصه های مختلف حوزوی ایفا کنند، جذب شوند.
راستای  در  افزود:  قم،  علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه  عالی  شورای  رییس 
استفاده از ظرفیت دو کتاب ارزشمند نهج البلاغه و صحیفه سجادیه و حفظ و 
شرح این دو اثر بزرگ، گام های مؤثری برداشته شده است و اکنون شاهد هستیم 
که حتی رشته تخصصی صحیفه سجادی نیز توسط برخی مراکز، فعال شده 
است. عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان رهبری، از آموزش های مهارتی طلاب 
در عرصه های فن خطابه، نویسندگی و آشنایی با هنر خبر داد و با اشاره به عرصه 
تبلیغی گفت: تمهیداتی در جهت تبلیغ دینی در سراسر کشور تحت عنوان 
طرح هجرت اندیشیده شده است و تا کنون چهار هزار طلبه خواهر و برادر در 

این طرح شرکت کرده اند.
وی تحول حوزه های علمیه را نسبت به گذشته مورد اشاره قرار داد و خاطر 
تقلید  عظام  مراجع  مطالبات  جدی  و  دقیق  پیگیری  برکت  به  کرد:  نشان 
)دامت برکاتهم(، بین آنچه امروزه شاهد آن هستیم ونسبت به گذشته، تفاوت 
و پیشرفت های زیادی حاصل شده و مطالبی که بیان شد نیز، همه در راستای 

عمل به مطالبات شما بزرگواران بوده است.
آیت الله حسینی بوشهری همچنین گفت: وضعیت معیشتی مردم و طلاب 

شرایط خوبی ندارد و در این خصوص باید تدبیر و چاره ای اندیشید.
امام جمعه قم، با اشاره به برگزاری دروس حوزوی به صورت آنلاین گفت: در 
دوران اوج گیری ویروس کرونا که امکان برگزاری دروس به صورت حضوری 
نبود، تدبیری اندیشیده شد تا طلاب در دورترین نقاط کشور هم بتوانند با 

استفاده از امکانات فضای مجازی، به درس های خود ادامه دهند. 
وضعیت معیشت طلاب با نابسامانی های جدی روبرو است

آیت الله علیرضا اعرافی، مدیر حوزه های علمیه، نیز در این جلسه به ارائه 
گزارشی از وضعیت و اقدام های انجام شده در رابطه با حوزه های علمیه و طلاب 
پرداخت و گفت: وضعیت معیشت طلاب با نابسامانی های جدی روبرو است. 
بهترین دریافتی یک طلبه، ماهانه، ۱ میلیون و ۹۰۰ هزار تومان است که با 
تأمین نیازهای زندگی فرسنگ ها فاصله دارد. اساتید حوزه نیز، ماهانه، کمتر از 
۴ میلیون دریافتی دارند. وی با اشاره به مشکل مسکن طلاب خاطر نشان کرد: 
تدابیری در رابطه با اسکان طلاب در شهرک مهدیه اندیشیده شده است و به 

زودی اخبار دقیق تر آن اعلام خواهد شد.
و  نظام  نیازهای  به  پاسخگویی  جهت  در  گفت:  علمیه،  حوزه های  مدیر 
دستگاه های حکومتی، حدود چهار هزار تَن از طلاب برای شرکت در آزمون 
استخدامی آموزش و پرورش آماده می شوند و طبق توافق های به عمل آمده 

با قوه قضائیه، سالانه ۵۰۰ تَن سهمیه برای طلاب در نظر گرفته شده است.
وی برنامه های حوزه در جهت تقویت علمی اساتید و طلاب را یاد آورد شد و از 

پیش بینی رشته های تخصصی در موضوع علوم پایه حوزوی خبر داد.
عضو شورای عالی حوزه های علمیه با اشاره به پروژه های عمرانی حوزه علمیه، 
گفت: ۳۰۰ طرح عمرانی ناتمام وجود دارد که با جدیت اتمام این پروژه ها را 

دنبال می کنیم.

توسط جمعی از بسیجیان و گروه های مردمی  انجام شد؛

کاشت نهال به نیابت از حاج قاسم 
سلیمانی و ۵۵0 شهید در شهرستان کهک 
جمعی از بسیجیان و گروه های مردمی برای زنده نگه داشتن یاد شهدا و به نیابت 
از حاج قاسم سلیمانی و ۵۵۰ شهید شهرستان کهک قم در مساحتی نزدیک به ۱۰ 

هکتار به کاشت نهال پرداختند. 
مراسم یادواره شهیدان حاج قاسم سلیمانی و شهروز مظفری نیا، سرداران و ۵۵۰ 
شهید شهرستان کهک در تالار امام علی)ع( فرمانداری شهرستان کهک با حضور 
آیت الله سید محمد سعیدی نماینده ولی فقیه در استان قم، مسئولین استانی و 

شهرستانی و جمعی از خانواده های شهدا و مردم این شهرستان برگزار شد.
در این مراسم حجت الاسلام والمسلمین محمد حاج ابوالقاسم عضو مجلس 
خبرگان رهبری و رئیس پژوهشگاه فقه نظام ویژگی های شهید سلیمانی از نگاه 
مقام معظم رهبری را برشمرد و گفت: اولین و مهم ترین ویژگی این است که ایشان 

تربیت یافته حقیقی مکتب اسلام و امام راحل)ره( بود.
وی با بیان اینکه حضور در مجلس شهدا به منزله احیا و برپا داشتن یاد شهادت و 
شهداست، افزود: خداوند متعال از همه ما پیمان گرفته است که برابر شیاطین که 
گاهی در لباس انسان هم هستند بایستیم و تسلیم فرمان خداوند باشیم و همچنین 
با پرچم باطل مبارزه کنیم. حاج ابوالقاسم در خصوص این عهد و پیمان ادامه داد: 
برخی از مومنین بر سر این عهد و پیمان می مانند، اما برخی تا اخر نمی مانند و 
سست می شوند. وی تصریح کرد: مومنان دو دسته هستند؛ یک دسته جان خود 
را فدا کردند و به آرزوی خود رسیدند اما دسته دوم منتظر و دنبال شهادت هستند. 
بنابراین وجه مشترک آن هایی که وفای به عهد کردند، این است که ذره ای تغییر و 
انحراف در آن ها ایجاد نشد و با تمام توان در مقابل آن ها ایستادند. عضو مجلس 
خبرگان رهبری اظهار کرد: این عهد و پیمان مسیری است که پیامبران و ائمه 
نیز رفتند و کسی که در این مسیر قرار می گیرد باید خودش را برای تحریم ها و 
مشکلات آماده کند. وی ادامه داد: امروز در سایه انقلاب اسلامی قرآن کریم را در 
زندگی اجتماعی و آیات قرآن را به صورت مجسم دیدیم که  نمونه آن سردار حاج 
قاسم سلیمانی است. این استاد حوزه علمیه در تبیین ویژگی های دیگری از شهید 
سلیمانی گفت: عشق او به شهادت، مجاهدت دائمی، اخلاص و معنویت برخی از 
ویژگی های سردار از دیدگاه مقام معظم رهبری است. حاج ابوالقاسمی ذیل ویژگی 
معنویت برای شهید سلیمانی افزود: سردار قاسم سلیمانی اهل معنویت و معنویت 
گرا بود و رابط خاصی با خداوند و  ائمه داشت و دل داده اهل بیت و از همه مهم تر 
دل داده حضرت زهرا)س( بود. همچنین بسیجیان و مردم در راستای زنده نگه 
داشتن یاد شهدا و به نیابت از حاج قاسم و ۵۵۰ شهید شهرستان کهک، به کاشت 

نهال در مساحتی نزدیک به ۱۰ هکتار پرداختند.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

ثبت یکهزار و ۹۳درخواست در مرکز 
ارتباطات مردمی 

مدیرکل راه و شهرسازی قم گفت: در روزهای پنج شنبه و جمعه نهم و دهم دی ماه 
و هم زمان با سفر هیات دولت به استان قم، یک هزار و ۹۳ درخواست مردمی در مرکز 

ارتباطات مردمی راه و شهرسازی ثبت شد. 
حسن صبوری در این زمینه افزود: هم زمان با سفر رییس جمهور و وزیران به 
استان قم، در ۲8 دستگاه میز خدمت تشکیل شد که میز خدمت حوزه راه، مسکن 
و شهرسازی در اداره کل بنیاد مسکن استقرار پیدا کرد. وی اضافه کرد: مرکز 
ارتباطات مردمی با حضور علیرضا فخاری معاون وزیر و مدیرعامل سازمان ملی زمین 
و مسکن و حسین مذنب مدیرکل بازرسی، مدیریت عملکرد و حقوق شهروندان 
وزارت راه و شهرسازی برای پاسخگویی به مشکلات شهروندان دایر شد. وی بیان 
کرد: شهروندان در این ۲ روز با حضور در اداره کل بنیاد مسکن استان، ضمن ثبت 
درخواست خود و دریافت کد رهگیری، با نمایندگان این وزارتخانه نیز دیدار چهره به 
چهره داشتند. صبوری گفت: موضوعات مربوط به راه، مسکن شهری و روستایی، 
املاک، شهرسازی، راه آهن، راهداری، بانک مسکن و به طور کلی مسائلی که در 
حیطه فعالیت های ادارات تابعه وزارت راه و شهرسازی در استان است، توسط این 
مرکز پاسخگویی شد. به گفته وی، در روز اول ۵8۳ و در روز دوم ۵۱۰ و در مجموع 
تعداد یک هزار و ۹۳ درخواست در مرکز ارتباطات مردمی راه، مسکن و شهرسازی 

در جریان سفر رییس جمهور به استان قم به ثبت رسیده است.
وی در خصوص اقدام بعد از ثبت درخواست ها نیز گفت: به فراخور موضوع 
درخواست کنندگان و شهروندان، از طریق پاسخ در سامانه سامد، تماس تلفنی یا 
درخواست برای مراجعه حضوری  پاسخ داده خواهد شد. مدیرکل راه و شهرسازی 
قم تاکید کرد: در محل نمایشگاه دائمی نیز درخواست ها و نامه های مردمی توسط 
کارشناسان این اداره کل دریافت و بعد از پالایش به حوزه های مختلف برای پیگیری 

و پاسخ ارجاع داده شده است.
 

حمید اورعی  مطرح کرد:

تعلق کارگروه های مشورتی و نظارتی
 به همه استان قم

مسئول کارگروه های مشورتی و نظارتی دکتر امیر آبادی فراهانی گفت: این 
کارگروههای مردمی متشکل از کارشناسان نخبگان و فعالان اجتماعی، متعلق به 

همه استان است. 
حمید اورعی در جلسه کارگروه انرژی با اشاره به اینکه این جمع نخبگانی تا سطح 
کشوری نظراتش را ارائه می دهد گفت: کارگروه های موجود می توانند با ارائه 
خدمات مشاوره ای و نظارتی در کنار مدیران استان قرار گرفته و به مردم خدمت 
کنند. وی با اشاره به جایگاه ممتاز کارگروه ها در بهبود شرایط تصریح کرد : در حال 
حاضر دولت، مجلس، نیروهای انقلابی و مدیران همه با هم همسو و همراه هستند 
بنابراین با همگرایی ایجاد شده باید کارگروه ها تعامل خوبی با مدیران داشته و برای 
خدمت رسانی هرچه بهتر تلاش کنند. اورعی تصریح کرد: طی ۵سال گذشته 
کارگروه ها نشان دادند که می شود با عملکرد جهادی بسیاری از مشکلات و مسائل 
را از پیش رو برداشت. وی گفت: اطلاق عنوان دفتر کارگروه های امیر آبادی برای 
مکاتبات اداری و استفاده از ظرفیت قانونگذاری و نظارت بر اجرای صحیح قوانین 
است و این نظارت مردمی هم بر شخص نماینده و هم بر مدیران استان است وگرنه 
این کارگروه آمادگی دارد تا به همه مدیران خدمات مشورتی و نظارتی ارائه دهد 
واکنون این هنر مدیران استان است که تا چه اندازه بتوانند از این ظرفیت مردمی 
استفاده کنند. وی تاکید کرد: جایگاه کارگروه ها مستقل از جایگاه نماینده و دفاتر 
ایشان است و این ساختار الان تبدیل به یک الگویی کارآمد و توانمند شده است 
هر چند اشکالات و ایراداتی هم دارد که می بایست برطرف شود. حمیداورعی در 
ارزیابی عملکرد کارگروه انرژی گفت این کارگروه در عین حالی که نوپا است ولی 
بسیار خوب و توانمند عمل کرده و بزودی مسئولین چند کارگروه که ضعیف هستند 
پالایش شده و افراد توانمندجایگزین خواهند شد. وی با اشاره به مصوبات سفر 
رئیس جمهور به قم و تلاشهای شبانه روزی استاندار و نمایندگان مجلس و مدیران 
استان تاکید کرد: قم در حوزه جذب اعتبارات و مصوبات آب و برق مخصوصا برق 

فرابار و فاضلاب و پساب ناموفق بود فلذا خواستار تلاش برای جبران آن شد.
 

در روستای جعفرآباد قم برگزارشذ؛ 

مراسم بزرگداشت دومین سالگرد
 شهید سلیمانی 

مراسم دومین سالگرد شهادت سردار شهید سلیمانی همراه با وادع شهید گمنام 
در روستای جعفرآباد شهرستان جعفرآباد قم برگزار شد.

فرمانده سابق  لشکر عملیاتی ۱۷ علی ابن ابی طالب)ع( قم در این مراسم مکتب 
سردار سلیمانی را مکتب امام راحل دانست و گفت: هرکس برای خدا کار کند، 
خداوند نیز محبت او را در دل همه قرار میدهد تا جایی که محبت سردار سلیمانی 
در دل مردم از ادیان و کشور های مختلف فوران میکرد و دشمنان هم از هیبت او در 

هراس بودند و هستند.

 

سخنگوی قوه قضاییه گفت: ۱۲۷ نفر از عاملان و مسببان ترور شهید سلیمانی 
تحت تعقیب قضایی قرار گرفتند.

ذبیح الله خداییان روز سه شنبه در نشست خبری ضمن تسلیت ایام سوگواری 
ام ابیها حضرت فاطمه زهرا )س( و گرامیداشت شهدای جبهه مقاومت به ویژه 
سردار حاج قاسم سلیمانی اظهارداشت: شهید سلیمانی سفیر صلح بود و بدون 
توجه به ملیت، نژاد، مذهب صلح را برای همه مردم دنیا در همه کشورها می 

خواست.
وی افزود: شهید سلیمانی از شهدای کم نظیر انقلاب اسلامی بود که از جهات 

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و نظامی نیاز به زمان دارد تا ما ایشان را بشناسیم.
خداییان اظهارداشت: شهید سلیمانی نماد مبارزه با استکبار جهانی بود زیرا 
تربیت یافته مکتب انسان ساز اسلام بود. استکبار سلطه گر است و هرجا که 
آمریکا حضور دارد سلطه گری و استثمار را به دنبال دارد. سخنگوی قوه قضاییه 
اضافه کرد: شهید سلیمانی با وجود اینکه در مقابل خانواده شهدا، محرومان، 
مستضعفان و ملت ایران خاضع بودند اما همچون کوه در مقابل استکبار جهانی 

ایستادند و نام شهید سلیمانی لرزه بر جان مستکبران می انداخت.
وجود هزاران خودرو در پارکینگ خودروسازهای موجب التهاب در بازار می شود
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره تفهیم اتهام و اخذ دفاعیات 
مدیران ایران خودرو و سایپا توسط سازمان بازرسی گفت: همه مردم در فضای 
مجازی یا از نزدیک دیدند که توقف گاه هایی داریم که هزاران خودرو پارک شده 
دارد و مردم از ما علت را جویا می شوند. وی ادامه داد: اخیرا بازرسان از شرکتهای 
خودروساز و قطعه ساز بازدیدهایی داشتند و توافقی صورت گرفته بود که تا پایان 
آبان ماه تعداد این خودرو ها کاهش یابد اما متاسفانه تعداد آنها نه تنها کاهش 
نیافت بلکه به تعداد آنها هم افزوده شد. سخنگوی قوه قضاییه اظهارداشت: ما 
مدعی هستیم وجود این همه خودرو در توقفگاه ها موجب التهاب در بازار می 
شود و شاهد حبس سرمایه هستیم. وی اضافه کرد: بر این اساس از خودروسازان 
تحت عنوان احتکار توضیح خواسته شد و اگر پاسخ قانع کننده نداشته باشند 

موضوع جهت رسیدگی به مراجع قضایی ارسال خواهد شد.
خداییان گفت: البته وزیر صنعت معدن تجارت نامه ای را ارسال و زمانبندی را 
اعلام کردند و خواهش داریم که جدی تر وارد موضوع خودرو شوند تا از التهاب 

بازار در این خصوص جلوگیری شود.
آخرین احکام صادره از دادگاههای مفاسد اقتصادی 

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین احکام صادره از دادگاه 
های مفاسد اقتصادی اظهارداشت: اخیرا در سه پرونده دادگاههای ویژه جرایم 

اقتصادی حکم قطعی صادر شده است.
وی با اشاره به صدور حکم چهار محکوم در پرونده پتروشیمی گفت: مرتضی 
یافتیان به دلیل اخلال عمده در نظام اقتصادی از طریق فروش هزاران تن مواد 
اولیه پتروشیمی به صورت غیرمجاز به ١٢ سال حبس، رد مال، جزای نقدی و 
انفصال از خدمت محکوم شد، همچنین مصطفی یافتیان به دلیل معاونت در 

جرم مزبور به پنج سال حبس، جزای نقدی و ردمال مال محکوم شده است.
خداییان ادامه داد: داود ناصری به دلیل مباشرت در اخلال جزیی و معاونت 
در اخلال عمده در نظام اقتصادی به دو فقره حبس سه و پنج سال محکوم شد 
همچنین داود شیرازی به دلیل معاونت در اخلال عمده در نظام اقتصادی به پنج 
سال حبس محکوم شده است. وی با اشاره به صدور حکم در پرونده دیگری در 
شعبه چهار دادگاه جرایم اقتصادی گفت: علی شفیعی زاده شوشتری در اتهام 
اخلال در نظام اقتصادی از طریق اخلال در نظام پولی و ارزی به ٢٠ سال حبس 
محکوم شد همچنین محمد رضا شفیعی زاده شوشتری به ١۵ سال حبس، رد 

مال و جزای نقدی محکوم شده است.
سخنگوی قوه قضاییه درباره صدور حکم بخشی از پرونده بانک سرمایه گفت: 

در این پرونده هفت نفر دیگر محکومیت یافتند.
وی ادامه داد: حسن شاملویی به دلیل مشارکت در اخلال عمده و کلان نظام 
اقتصادی از طریق تسهیل مال نامشروع به ١٨ سال حبس، جزای نقدی و ردمال 
مال محکوم شد همچنین سیدمهدی موسوی نژاد به ١۵ سال حبس، جزای 
نقدی و ردمال مال محکوم شده است. خداییان افزود: فرهاد تقوی، مرتضی 
کشاورز سیاهپوشی، امین سراج، سید اصغر رضایی مقدم  و علی زبردست نیز 

هر یک از پنج تا هفت سال جزای نقدی محکوم شدند.
پیگیری پرونده حقوقی شهید سلیمانی در مجامع بین المللی

خداییان در پاسخ به سوالی درباره پرونده حقوقی شهید سلیمانی در مجامع 
بین المللی گفت: اقدامات خوبی توسط دولت و قوه قضاییه در این مدت صورت 
گرفته است. در داخل کشور دو پرونده حقوقی و کیفری تشکیل شده که در 

پرونده حقوقی بسیاری از افراد و خانواده شهدا طرح شکایت کردند. 
وی ادامه داد: در رابطه با بعد کیفری پرونده ای در دادسرا تشکیل شده که ۱۲۷ 
متهم تحت تعقیب هستند و برای ۹ کشور ۱۱ نیابت قضایی از جمله برای آمریکا 

ارسال شده است. 
خداییان اظهارداشت: کارگروه مشترک بین ایران و عراق برای رسیدگی به این 
پرونده تشکیل شده و در عراق هم پرونده ای در این خصوص تشکیل شده است. 
سخنگوی قوه قضاییه اضافه کرد: در سطح بین المللی هم مکاتبات متعددی از 
سوی نهادهای مختلف انجام شده و اسناد خوبی در این رابطه تولید شده است؛ 
با این حال باید با همکاری های معاونت امور بین الملل قوه قضاییه و وزارت 
امورخارجه و معاونت حقوقی ریاست جمهوری پیگیری های جدی تری در این 

زمینه انجام شود.
ایران به گزارشگر ویژه حقوق بشر نیاز ندارد

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره گزارشاتی مبنی بر ادعای نقض 
حقوق بشر در ایران گفت: حقوق بشر امری مقدس و مشترک بین همه انسان ها 
است و همه از آن برخوردار هستند و همه ی کشورها باید حقوق بشر را رعایت 
کنند اما امروز حقوق بشر حربه سیاسی در دست استکبار جهانی است و با آن 

برخورد سیاسی می کنند و علیه کشورهای مستقل استفاده می شود.
وی ادامه داد: هر انسانی حق حیات دارد و اگر کسی حق حیات را سلب 
کند، یک اقدام ضد بشری انجام داده است اما امروز می بینیم که افرادی که 
۱۷ هزار ایرانی را به خاک و خون کشیدند تحت حمایت همین مدعیان دروغین 
حقوق بشر هستند. خداییان انتخاب گزارشگر ویژه برای ایران را کاملا سیاسی 
دانست و گفت: کشوری که به کودک کشی معروف است عضو برخی نهادهای 

خاص است.  ایران نیاز به گزارشگر ویژه ندارد. کشورهایی هستند که حتی رنگ 
انتخابات را ندیدند و زنان در آن حقی ندارند اما برای آن کشورها گزارشگری 

انتخاب نمی شود.
تعزیرات اختیار ورود به افزایش قیمت بلیت هواپیما را دارد

آیا  افزایش نرخ  اینکه  سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی بر 
بلیت های هواپیما قانونی است و سازمان بازرسی در این زمینه ورود داشته است، 
گفت: سازمان هواپیمایی به لحاظ ابلاغ مصوبات ستاد مبارزه با کرونا در برهه ای 
آمار مسافرین را کاهش داد و افزایش قیمتی هم داشت و طبیعتا افزایش قیمت 
حدود ۱۰ درصد قانونی بود اما اخیرا اگر قیمت ها افزایش یافته و در این زمینه هر 
چند سازمان بازرسی تاکنون وارد نشده اما سازمان تعزیرات اختیار پیگیری دارد 

و ما نیز پیگیری می کنیم.
آخرین وضعیت پرونده جمعیت امام علی 

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت بازداشت 
رییس جمعیت امام علی  و اینکه آیا این جمعیت مجاز به فعالیت است گفت: در 
رابطه با این جمعیت یک پرونده در محکمه حقوقی تشکیل شد و وزارت کشور 
و برخی مراجع تقاضای انحلال جمعیت را کردند و مدعی شدند که جمعیت 
بدون مجوز فعالیت دارد و در این خصوص پرونده در شعبه ۵۵ دادگاه عمومی  
رسیدگی شد و حکم به انحلال جمعیت صادر شد ولی حکم صادره قابل تجدید 
نظرخواهی بود و برهمین اساس در مرجع تجدیدنظر در حال رسیدگی است و 

هنوز  حکم قطعی صادر نشده است.
وی ادامه داد: سه نفر از اعضای این جمعیت دارای اتهاماتی هستند و اتهامات 
آنها مربوط به خود اشخاص است و تحت تعقیب  قرار دارند و پرونده آنها در 
دادسرای تهران مطرح است و با قرار تامین این افراد آزاد شدند و در صورت صدور 
قرار مجرمیت یا جلب به دادرسی پرونده با کیفرخواست به دادگاه ارسال خواهد 

شد ولی هنوز پرونده این سه نفر  به دادگاه ارسال نشده است.
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره پرونده انتشار فایل صوتی 
اظهارات وزیر سابق امورخارجه گفت: این پرونده در مرحله تحقیقات مقدماتی 
قرار دارد و هنوز فرد خاصی به عنوان متهم اصلی پرونده تفهیم اتهام نشده است.
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا در تحقیقات پرونده 
شهید سلیمانی مسبب داخلی داشته است، گفت: حسب تحقیقات انجام شده 

به موردی که از عوامل داخلی باشد نرسیده ایم.
ارجاع پرونده شکایت طلاب از بازیگران به مجتمع قضایی فرهنگ و رسانه 
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره  شکایت طلاب از بازیگران 
گفت: تعدادی از مراکز فرهنگی و تشکل های قم همچنین تعدادی از مردم از 
برخی بازیگران شکایت کردند که اخیراً با قرار عدم صلاحیت پرونده از قم به 
دادسرای تهران و مجتمع قضایی فرهنگ و رسانه ارجاع شده است و در مرحله 

تحقیقات قرار دارد و در این پرونده تاکنون فردی احضار نشده است.
بررسی وضعیت عادل کیانپور زندانی فوت شده در اهواز

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره فوت عادل کیانپور زندانی در 
اهواز به دلیل عدم رسیدگی پزشکی، گفت: این شخص محکوم به حبس شد و 

در تحمل مجازات بود. 
وی ادامه داد: در برخی از رسانه ها دیدم که اعلام کرده بودند این فرد اتهام 
سیاسی دارد اما جرمی که این فرد مرتکب شده بود به هیچ وجه سیاسی نبود و 

در هیچ کشوری جرم وی سیاسی تلقی نمی شود.
خداییان افزود: این فرد محکومیت مالی داشت و حسب اطلاع از دادگستری 
اهواز، این شخص در حال اعتصاب غذا نبود و بدون اینکه مشکلی داشته باشد 

اعلام نارضایتی کرده و به بیمارستان اعزام و در نهایت فوت کرده است.
وی اظهارداشت: حسب گزارش ها اعتصاب غذا صحت ندارد و منتظر هستیم 

که پزشکی قانونی علت فوت را اعلام کند.
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی دیگر درباره اینکه در دو سال اخیر 
شاهد دپوهای خودرو بودیم و چه راهکاری دستگاه قضایی برای توقف این 
چرخه دارد و اینکه آیا ترک فعلی از سوی دستگاه های دیگر انجام شده است 
از  اما  داشته  ورود  این موضوع  به  اخیر  در سال های  بازرسی  گفت: سازمان 

مسئولان می خواهیم جدی تر به مساله خودرو ورود کنند. 
وی ادامه داد: اینطور نیست که اگر یک مدیر با روحیه جهادی وارد عمل شود، 

نتواند قطعات لازم را به کشور وارد کند. 
خداییان افزود: انتظار ما هم از دو خودروساز این است که جدی تر ورود کنند. 
ورود قوه قضاییه باید آخرین راهکار باشد و انتظار داریم سازمان حمایت و وزارت 
صنعت معدن تجارت جدی تر به این مسئله ورود کنند. سخنگوی قوه قضاییه 
تاکید کرد: در رابطه با کم کاری و کاهش تولید خودرو ورود نکردیم و نمی دانیم که 

آیا ظرفیت خودروسازها بیشتر است یا کم کاری می کنند.
وی در پاسخ به سوالی درباره اینکه چه اقداماتی در رابطه با پیگیری پرونده 
شهید رکن آبادی در عربستان انجام شده است، گفت: اطلاعی از تشکیل پرونده 

در این رابطه ندارم.
مخلان نظام اقتصادی و امنیت شرایط لازم برای استفاده از مجازات 

جایگزین حبس را ندارند
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی امکان اعمال مجازات جایگزین 
حبس برای زندانیان سیاسی و امنیتی گفت: تاکید ریاست قوه قضاییه بر 
مجازات جایگزین حبس مبتنی بر اسناد بالادستی است و کاهش مجازات حبس 
و تبدیل به مجازات های جایگزین در بسیاری از اسناد و قوانین ذکر شده است. 

وی ادامه داد: کسانی مشمول این دستور هستند که از مخلان نظم و امنیت 
نباشند.  سخنگوی قوه قضاییه افزود: در رابطه با افرادی که کهولت سن داشته 
و یا بیمار باشند و یا از مهارت خاصی برخوردار هستند بهتر است از مجازات 
جایگزین استفاده شود.  خداییان اظهارداشت: برخی به این موضوعات ایراد 
گرفتند که مجازات جایگزین برای مفسدان اقتصادی تشویق به فساد بیشتر 
است اما مفسدان اقتصادی مشمول این حکم و دستور نیستند؛ بنابراین مجدداً 
تاکید می کنم مخلان در نظام اقتصادی و امنیت جامعه شرایط لازم برای استفاده 

از مجازات جایگزین حبس ندارند.
وی درباره صدور دستورات لازم برای رعایت حقوق متهمان گفت: دادستان کل 
و معاون اول قوه قضاییه مکلف به پیگیری این موضوع شدند تا حقوق متهمان 

به درستی رعایت شود.

سخنگوی قوه قضاییه خبر داد:

 تعقیب قضایی 12۷ عامل ترور شهید سلیمانی
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هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۹۹۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۴۱ مربوط به تقاضای خانم 
سیده زهرا هاشمی فرزند سید عبداله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۷۲/۳8مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۱۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

علی بیگدلی آذری)م الف۱۲۲۳۶(
۲-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۶۷۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۴8 مربوط به تقاضای 
خانم خدیجه مظفری فرزند غلامحسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۷۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۳۴ و۲۳۳۳ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۲۳۳۴ اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث امراله زند صفحه ۴۳ دفتر ۲۲۵ ) الف۱۲۲۳۷(
۳- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۳8۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰8۳۵ مربوط به تقاضای 
خانم زهرا وفائی تاج خاتونی فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۳۴ مترمربع 
پلاک شماره۱ فرعی از۲۵۴۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 

۲۰۵ دفتر ۳۲۷)م الف۱۲۲۴۰(
۴- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۳۶۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۴8 مربوط به تقاضای 
آقای علی علی وندان شاه تپه فرزند حسن در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۵۳۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ومبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه ازشیرین وطاهره وفاطمه وخدیجه شهرت همگی علی وندان شاه تپه صفحه ۳۷ دفتر ۹۰ 

وموروثی از حوریه لقا حسین دخت)م الف۱۲۲۴۱(
 ۵-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۶۲۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۰۱ مربوط به تقاضای 
آقای شمس اله فیضی فرزند لطف اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۹ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۱۹۵۰/۲۳۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت 

دفاتر الکترونیکی ۳۷۹-۱۳۹۹)م الف۱۲۲۴۲(
۶-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۹۴8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۱۶ مربوط به تقاضای 

آقای حسین سلطانیان همت فرزند حاتمعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۵۶/۰8 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲8۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه ازعباس نیما بیگدلی صفحه ۵۶۴ و۵۶۷ دفتر88)م الف۱۲۲۴۳(
۷-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۹۴۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۱۴ مربوط به تقاضای 
آقای حسن سلطانیان همت فرزند حاتمعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۵۶/۰8 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲8۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه عباس نیما بیگدلی صفحه ۵۶۴ و۵۶۷ دفتر88)م الف۱۲۲۴۴(
8- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۶۰۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷8۴ مربوط به تقاضای 
آقای محمد حسین کریمی فرزند خیراله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۵/۱۵ 
مترمربع پلاک شماره۴۰۹فرعی از ۲۵۰۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از اعظم بهرامی وپرویزحمیدی مونس صفحه ۵۷۵ دفتر۴۱۲ )م الف۱۲۲۴۶(
۹- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۳۹8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۵۷ مربوط به تقاضای 
آقای محمدولی شوندی فرزند نجفعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت8۴/۷۰ 
مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۹۴8/۱/۱۰صلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی صفحه ۴ دفتر ۲۱8 )م الف۱۲۲۴۷(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود. 
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
نوبت اول: 1400/10/15
نوبت دوم: 1400/11/02
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

رئیس سازمان بسیج اصناف  تشریح کرد:

جزییات ورود بسیج به نظارت 
کالاهای کشاورزی

برای  نمی خواهیم  ما  کرد:  نشان  خاطر  اصناف  بسیج  سازمان  رئیس 
تولیدکنندگان داخلی مزاحمت ایجاد کنیم به عنوان مثال ما بررسی می کنیم که 
نهاده های دامی آیا به دست تولید کنندگان واقعی دام و طیور می رسد یا دلال ها 
منتفع می شود، ما تلاش  داریم دستان دلال ها در شبکه تولید و توزیع کشور قطع 

کنیم.
غلامرضا حسن پور ، پیرامون نقش بسیج در نظارت بر قیمت گذاری کالاهای 
اساسی، گفت: دولت جدید از سازمان بسیج درخواست کرده است که از نیروهای 
خود برای کنترل قیمت ها، مبارزه با گرانفروشی ها و نظارت و بازرسی بر بازار 

استفاده کند.
وی با اشاره به امضای تفاهم نامه ای فی مابین رییس سازمان بسیج با معاون اول 
رییس جمهور، گفت: این تفاهم نامه چند نکته مهم دارد و آن این است که بسیج 
می خواهد از ظرفیت های مردمی برای پیشبرد کارها و رفع موانع استفاده کند. ما 
تلاش داریم همان اقداماتی که سازمان بسیج برای کنترل بیماری کرونا انجام داد 
را در بحث قیمت گذاری کالاهای اساسی تکرار کنیم. باید بگویم کمک هایی بسیج 

به خانواده های آسیب دیده از این بیماری قابل توجه بود.
به بحث نظارت  با اشاره به مدت زمان کوتاه ورود سازمان بسیج  پور  حسن 
بر قیمت گذاری کالاهای اساسی، خاطر نشان کرد: در همین زمان کوتاه ما 
توانستیم به موفقیت های قابل توجهی دست بیابد. باید بگویم که ما تلاش داریم 
نظارت بر بازار و اصناف با توجه به ظرفیت های مردمی، صورت بگیرد. به این معنا 
که ما از اتحادیه های صنفی، اتاق های اصناف ایران و تهران و دیگر فعالان در این 
حوزه درخواست کردیم که به صحنه بیایند تا بتوانیم نظارت ها را از مبدا و مصرف 

دنبال کنیم.
را  نظارت ها  این رو  از  ما گرانی است  بیان کرد: عمده مشکل  ادامه  در  وی 
گمرکات، وزارت خانه ها و دستگاه های که مسئولیت دارند آغاز کردیم. به نظر 
می رسد که باید نظارت ها را در مبدا بیشتر کنیم و چندان بر روی فعالیت در 
واحدهای خرده فروشی متمرکز نشده ایم چراکه بر این باوریم که باید مشکلات 

را  از سر منشا حل کرد.
این مسئول بسیج اصناف با بیان اینکه تمرکز سازمان بسیج بر روی کالاهای 
اساسی کشاورزی محور است، تصریح کرد: دولت هم از ما تقاضا داشت که ما بر 
کالاهای اساسی پرمصرف مردم متمرکز شویم و قیمت این اقلام را کنترل و نظارت 
کنیم به عبارت دیگر ما باید بر روی قیمت کالاهایی که با تغذیه و خوراک مردم سر 

و کار دارند متمرکز شویم .
حسن پور با بیان اینکه بیشترین تعامل سازمان بسیج با وزارت کشاورزی است، 
گفت: تعدادی از نیروهای ما در این زمینه در حال آموزش هستند. ما نمی خواهیم 
برای تولیدکنندگان داخلی مزاحمت ایجاد کنیم به عنوان مثال ما بررسی می کنیم 
که نهاده های دامی آیا به دست تولید کنندگان واقعی دام و طیور می رسد یا دلال ها 
این وسط منتفع می شود ما تلاش  داریم دستان دلال ها در شبکه تولید و توزیع 

کشور قطع کنیم.
وی در پایان خاطر نشان کرد: سازمان بسیج تلاش دارد در بحث توزیع هوشمند 

کالای اساسی نیز به وزارت کشاورزی کمک کند.

یک کارشناس بازار سرمایه :
تا پایان سال از بورس انتظاری نداشته باشید!

یک کارشناس بازار سرمایه ضمن اینکه بر این باور است که نمیتوان تا پایان 
سال انتظار بازدهی چشم گیری را از این بازار داشت، تاکید کرد که درحال حاضر 
شرایط عمومی بازار سرمایه خوب بوده و بهترین زمان برای سرمایه گذاری بلند 

مدت در آن است.
فردین آقابزرگی با اشاره به وضعیت نوسانی بازار سرمایه در روزهای گذشته اظهار 
کرد: به نظر من یکی از محورهای اصلی عدم جذابیت بازار، مقایسه اعداد و ارقام 
بازدهی در سال ۱۳۹۹ با سال جاری است. ارقام چشم گیری که برای حدود ۱۰ 
ماه قبل بودند و ممکن است باعث شود درحال حاضر عقلانیت، توجیه پذیری و 
فاصله اندک ارزش ذاتی و ارزش روز معاملاتی برای برخی سهام داران، مخصوصا 
سهامدارانی که برای کوتاه مدت درحال سرمایه گذاری هستند، خوشایند به نظر 

نرسد.
وی با تاکید بر اینکه وضعیت بازار سرمایه در سال ۱۳۹۹ تکرار نشدنی است، 
گفت: باید گفت درحال حاضر شرایط برای سرمایه گذاران بلند مدت به دلیل 
اینکه P/E فوروراد شرکت ها کمتر از پنج و متوسط TTM P/E  شرکت ها 
کمتر از هشت بوده، مناسب است. چراکه عقلانیتی در بازار حاکم شده است 
که حکم بر این میکند که نوسان گیری و نوسان سازی اولویت خاصی در بازار 

فعلی ندارد.
نقدینگی  و  از خروج سرمایه  بخشی  داد:  ادامه  بازار سرمایه  کارشناس  این 
اشخاص حقیقی و سهام داران خرد متوجه افرادی است که بازار سال جاری را با 
بازار سال گذشته مقایسه میکنند و برای مدت کوتاهی در این بازار سرمایه گذاری 
کرده اند. این درحالی است که درحال حاضر شرایط عمومی بازار خوب است و در 

میان مدت، بازدهی خوبی نسبت به سایر بازارها خواهد داشت.
آقابزرگی با بیان اینکه نمیتوان تا پایان سال انتظار بازدهی کوتاه مدت از بازار 
داشت، اظهار کرد: البته باید گفت اکنون مقطع خوبی برای سرمایه گذاری در 
بازار است. در سال اتی بازدهی بورس نسبت به سایر بازارها معقول تر و مناسب تر 

خواهد بود اما  قابلیت مقایسه با سال ۱۳۹۹ را نخواهد داشت.
 

مدیرکل هماهنگی توزیع و فروش شرکت بازرگانی دولتی ایران خبرداد:

توزیع ماهانه ۳0 هزار تن برنج تایلندی 
تا ماه رمضان

مدیرکل هماهنگی توزیع و فروش شرکت بازرگانی دولتی ایران گفت: تا آغاز ماه 
مبارک رمضان در هر ماه ۳۰ هزار تن برنج تایلندی در بازار توزیع می شود.

حجت براتعلی گفت: مجوز توزیع ماهانه ۳۰ هزار تن صادر شده است که از 
طریق شبکه های توزیع سراسری در اختیار مصرف کنندگان قرار می گیرد.

براتعلی از خرید و واردات ۲۶8 هزار تن برنج تا پایان آذرماه خبر داد و گفت: تا 
پایان آذرماه ۲۶8 هزار تن برنج از خارج خریداری شده است که ۲۵۲ هزار تن آن 

وارد کشور شده است.
براتعلی با اشاره به موجودی و ذخایر راهبردی مطلوب این کالا در کشور وی 
گفت: میزان فروش برنج در سال جاری نیز با افزایش نسبت به سال گذشته به 

۲8۲ هزار تن رسیده است.
مدیرکل هماهنگی توزیع و فروش شرکت بازرگانی دولتی ایران گفت: واردات 
برنج به کشور ادامه دارد و یک کشتی حامل این کالای اساسی از کشور مبدأ 

بارگیری و در راه بنادر ایران است.

با حکم وزیر راه و شهرسازی؛

»قاری قرآن« سرپرست مرکز تحقیقات راه، 
مسکن و شهرسازی شد

 »علیرضا قاری قرآن« در حکمی از سوی وزیر راه و شهرسازی به عنوان سرپرست 
مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی منصوب شد.

علیرضا قاری قرآن در حکمی از سوی رستم قاسمی با حفظ سمت به عنوان 
سرپرست مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی منصوب شد.علیرضا قاری قرآن 

در حال حاضر مدیر کل راه و شهرسازی استان اصفهان است.
 وی پیش از این مسئولیتهایی همچون معاون فنی و عمرانی شهرداری اصفهان، 
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم، مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان، 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان داشته است.
پیش از این "محمد شکرچی زاده" سکان هدایت مرکز تحقیقات، راه، مسکن و 

شهرسازی را در دست داشت.

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: مهمترین هدف در لایحه بودجه ۱۴۰۱ ، 
بازگرداندن ثبات و اعتماد مردمی به اقتصاد است.

مسعود میرکاظمی در جلسه هم اندیشی و هم افزایی درباره لایحه بودجه ۱۴۰۱ 
که با حضور اعضا فراکسیون جنوب مجلس برگزار شد ؛ خطاب به نمایندگان 
مجلس افزود: سازمان برنامه وبودجه آمادگی دارد تا راه حل های واقعی و عینی که 

از سوی مجلس ارائه می شود را براي دستیابی به اهداف اقتصادی به کار گیرد.

میرکاظمی گفت:در چهار دهه گذشته سرمایه گذاری های زیادی در توسعه 
زیرساخت ها انجام شده ؛ اما امروز اغلب شاخص های کلان اقتصادی در وضعیت 
نامناسبی قرارداد. در حال حاضر دولت ماهی ۵۰ هزار میلیارد تومان حقوق و ۱۱ 
هزار میلیارد تومان اوراق دولت قبل را پرداخت می کند، واقعاً با این شیوه نمی توان 

مشکلات کشور را حل کرد.
وی ادامه داد: در بودجه ۱۴۰۱ منابع طرح های عمرانی را ۴۳ درصد افزایش 

دادیم؛ اما اگر بخواهیم به شیوه دولت های پیشین این پول را بین هزاران ردیف 
توزیع کنیم ۲8 سال دیگر هم طرح ها به اتمام نمی رسد؛ باید با اولویت بندی 

طرح ها به سراغ پروژه هایی رفت که در رشد اقتصادی اثرگذاری بیشتری دارند.
معاون رئیس جمهور از همفکری با فراکسیون ها و گروه ها و مجامع نمایندگان 
تأکید کرد: طرح های عمرانی مهم  و  اولویت ها خبر داد  تعیین  برای  مجلس 
هستند، اما برخی فکر می کنند با اتمام پروژه های عمرانی، مشکلات کشور نیز 
حل خواهد شد. ولی آیا واقعاً این طور است؟ فرض کنیم همه پروژه های عمرانی 

تمام شد، آیا مشکلات مردم حل می شود؟
میرکاظمی با بیان اینکه مهم ترین مشکل اقتصادی حال حاضر آمار بالای بیکاری 
در کشور است؛ افزود: هدف گیری درستی انجام نشده به نحوی که زیرساخت های 
فراوانی در کشور ایجادشده، ولی برای شغل و افزایش سطح درآمد فکر و راه حلی 
رونق  و  راه اندازی  برای  تمرکز  آینده،  در چند سال  باید  لذا  است؛  نشده  ارائه 

کسب وکار ها باشد.
وی با اشاره به اینکه اغلب استان های کشور با تنش آبی مواجه هستند؛ افزود: 
منابع آب در لایحه ۱۴۰۱ را با ۱۳۰ درصد افزایش از ۱۱۶ هزار میلیارد ریال به 
۲۶8 هزار میلیارد ریال رساندیم و اگر این روند برای چند سال ادامه پیدا کند 

می توان مشکلات این بخش را مدیریت کرد.
رئیس سازمان برنامه وبودجه با تشریح برخی دیگر از مشکلات اساسی و به ارث 
رسیده به دولت سیزدهم گفت: طرح این مسائل بدین معنا نیست که برای حل 
مشکلات راه حل وجود ندارد. اتفاقاً راه حل وجود دارد و آن استفاده از ظرفیت 

بخش خصوصی و شرکت های بزرگ است.
وی ادامه داد: هشت سال مردم را معطل مذاکره کردند به طوری که به اعتماد 
مردم آسیب وارد شد لذا در لایحه بودجه تلاش بر این است تا اعتماد مردم به 

اقتصاد برگردد.
رئیس سازمان برنامه وبودجه گفت: اگر تورم کنترل شود، در تصمیم گیری ها 
اقتصادی ثبات باشد؛ می توان با اهرم کردن منابع دولتی ازجمله منابع صندوق 
رشد  ایجاد  برای  را  مردم  و  خصوصی  بخش  سرمایه های  عدالت  و  پیشرفت 

اقتصادی به حرکت درآورد.

رئیس سازمان برنامه و بودجه :

بازگشت اعتماد مردم به اقتصاد، هدف اصلی دولت است

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۰8۲ شماره  رای   -۱
فرزند  پناه  نفیسه حق  تقاضای خانم  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰8۱۶مربوط 
معصوم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵۳/۷۵مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۹8۶اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۴۰۰۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۰۶۱ وبه 
موجب سند قطعی شماره ۱۵۰۶8۵ مورخ ۱۴۰۰/۰۵/۰۶ دفترخانه ۷قم)م الف 

)۱۲۲۳8
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶8۷۹ شماره  رای   -۲

سیدمحمدحسین  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰8۵۹مربوط 
روحانی فرزند سیدمحسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵۷/۵۰ 
مترمربع پلاک شماره ۵۲فرعی از ۱۱۰۳8 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
الکترونیکی  دفتر  در  صادره  مشاعی  مالکیت  سند  قم  یک  اداره  ملک  ثبت 

۱۳۹۹۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۴۹8)م الف ۱۲۲۳۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۴۹8 شماره  ۳-رای 
نژاد  مومنی  هاتف  آقای  تقاضای  به  ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۰۴۵مربوط 
فرزند رضا در ششدانگ یک باب کارگاه به مساحت ۱۹۳۷مترمربع پلاک شماره 
۴۳اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از حسین اعرابی)م الف ۱۲۲۴۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 

موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  تا چنانچه اشخاص  آگهی  روز  فاصله ۱۵  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
نوبت اول: 1400/10/15
نوبت دوم: 1400/11/02
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی مزایده تلفن همراه
آگهی مزایده خط تلفن همراه اول به شماره 0۹12153401۷مربوط به 

پرونده کلاسه 1400040300110021۹1 :
شماره  ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲۱۹۱)با  کلاسه)  اجرایی  پرونده  موجب  به 
بایگانی ۱۴۰۰۰۲۳۰۲( متعهد:وراث مرحوم جواد فرشاد)۱-بردیا فرشاد،۲-
سمانه  فرشاد(متعهدله:  اکبری،۵-رضا  فرشاد،۴-سمانه  فرشاد،۳-ترمه  آپامه 
اکبری،سند ازدواج :شماره سند:۳۰۱۰۳،تاریخ سند:۱۳8۷/۱۲/۲۴،دفترخانه 
صادر کننده:دفترخانه ازدواج شماره ۶ قم خط کارکرده همراه اول به شماره 
وبنابر  است  شده  بازداشت  فرشاد  جواد  مرحوم  به  متعلق   ۰۹۱۲۱۵۳۴۰۱۷
پرونده خط  درخواست وارده شماره ۲۲۶۴۲ مورخ ۱۴۰۰/۰۹/۱۴ بستانکار 

همراه مذکور متعلق به مرحوم جواد فرشاداز طریق مزایده بفروش میرسد:
آن  فروش  قیمت  شماره  ۰۹۱۲۱۵۳۴۰۱۷که  به  اول  همراه  کارکرده  خط 
توسط اتحادیه صنف تعمیرکاران و فروشندگان تلفن ثابت و همراه قم به مبلغ 
۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )سیصد میلیون ریال( ارزیابی شده است و از طریق مزایده 

به فروش میرسد. 
مزایده خط تلفن همراه مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز شنبه مورخه 
ساحلی  خیابان  در  واقع  قم  رسمی  اسناد  اجرای  اداره  در   ۱۴۰۰/۱۱/۰۲
)لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم-

اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود. 
شروع  ریال(  میلیون  )سیصد  ریال   ۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ پایه  مبلغ  از  مزایده 
مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و 
به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط 
واریز  شناسه  با   IR  ۹8۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷8۹۵۶۹۳ شبا  شماره 
۹۶۵۱۰8۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و حضور خریدار یا 
نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه 
التفاوت مبلغ فروش را ظرف ۵ روز ازتاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت 
به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، 
مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی 
باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه 

اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به 
عهده برنده مزایده خواهد بود. درضمن کلیه بدهیهای مربوط به خط مذکور و 
حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد 
بود. در صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار 
بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد وچنانچه روز مزایده مصاف با تعطیل 
رسمی غیر مترقبه گردد،مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت 
انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.)م 

الف۱۴8۳۲(
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: 1400/10/15
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم - مهدی روزخوش

--------------------------------------
آگهی مزایده اتومبیل

آگهی مزایده یک دستگاه-خودروی-پژو- 5PARSTU-مدل 
13۹۸بشماره شهربانی ۸25ط 3۸ایران 11 مربوط به پرونده کلاسه 

 :1400040300110021۹1
شماره  )با   ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲۱۹۱ کلاسه  اجرایی  پرونده  بموجب 
بایگانی ۱۴۰۰۰۲۳۰۲(، متعهد:وراث مرحوم جواد فرشاد)۱-بردیا فرشاد،۲-
سمانه  فرشاد(متعهدله:  اکبری،۵-رضا  فرشاد،۴-سمانه  فرشاد،۳-ترمه  آپامه 
اکبری،سند ازدواج :شماره سند:۳۰۱۰۳،تاریخ سند:۱۳8۷/۱۲/۲۴،دفترخانه 
خودروی-پژو-  دستگاه  یک  قم   ۶ شماره  ازدواج  کننده:دفترخانه  صادر 
۵PARSTU-مدل ۱۳۹8بشماره شهربانی 8۲۵ط ۳8ایران ۱۱ با مشخصات 
ذیل واقع درقم-بلوار بوعلی-پلاک ۳۷۷-واحد۵ متعلق به مرحوم جواد فرشاد 

بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش میرسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

۱۳۹8-شماره  ۵PARSTU-مدل  خودروی-پژو- 
۰۲۲۹۷۳8B۱۶۴:۵۲۹۰۲۳ -شماره موتورKH۲FE۱۱NAAN:شاسی

وضعیت:مرتب
خودرو فوق تا تاریخ ۱۴۰۱/۰۵/۳۰ دارای بیمه نامه شخص ثالث است.

کارشناس رسمی دادگستری خودروی مذکور را به مبلغ۲/۶۳۰/۰۰۰/۰۰۰ریال 

)دو میلیارد و ششصد وسی میلیون ریال معادل دویست و شصت وسه میلیون 
تومان( ارزیابی نموده است.

شنبه  روز  ظهر   ۱۲ الی  صبح   ۹ ساعت  از  مذکور  خودروی  مزایده 
۱۴۰۰/۱۱/۰۲در خیابان ساحلی)لواسانی(نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره 
ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.

میلیارد  )دو  ۲/۶۳۰/۰۰۰/۰۰۰ریال  پایه  مبلغ  از  مذکور  خودرو  مزایده 
تومان(  میلیون  وسه  شصت  و  دویست  معادل  ریال  میلیون  وسی  ششصد  و 
شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده 
به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط 
واریز  شناسه  با   IR  ۹8۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷8۹۵۶۹۳ شبا  شماره 
خریدار  حضور  و  باشد  می   ۹۶۵۱۰8۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶
یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است 
مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب 
صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف 
مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل 
استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد ودر این صورت عملیات 
از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر  فروش 
مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های خودرو اعم 
از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن 
معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر 
واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام 
خواهد شد وچنانچه روزمزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد،مزایده 
روز اداری بعداز تعطیل درهمان محل وساعت انجام می شود.وحقوق دولتی وحق 
مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.لازم به ذکر است که خودروی مورد مزایده 
در رهن بوده وبدهی تسویه شده ولی بدلیل عدم مراجعه مالک،فک رهن انجام 
نشده است ومسئولیت فک رهن برعهده برنده مزایده می باشد.)م الف ۱۴8۳۳(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی: 1400/10/15

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 



چهار شنبه-15دی ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65427
ورزشی

وزیر ورزش و جوانان :

به AFC قول خصوصی سازی سرخابی ها 
را در ماه فوریه دادیم

وزیر ورزش و جوانان گفت: واگذاری دو باشگاه استقلال و پرسپولیس مسیر 
خوبی را طی می کند و به کنفدراسیون فوتبال آسیا قول فراهم کردن مقدماتی 

خصوصی سازی این دو باشگاه را در ماه فوریه دادیم.
حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان در خصوص شایعات حضورش در انتخابات 
کمیته ملی المپیک گفت: این ها همه شایعه است. ما علاقه مندیم این انتخابات 
به بهترین شکل برگزار شود. سجادی ادامه داد: چند برنامه خوب برای ورزش 
داریم. کمیته اقتصادی را به زودی برای ورزش تشکیل می دهیم. در حال بررسی 
و انتخاب نفراتی بودیم که به نحو احسن از فرصت های ورزشی منابع خوبی 
در بیاوریم تا کمک حال منابع دولتی ما شود. وزیر ورزش و جوانان یادآور شد: 
از کارهای خوبی که شروع کرده ایم واگذاری پرسپولیس و استقلال است که 
خوشبختانه مراحل خوبی را طی و دولت هم خیلی کمک کرده است. اجازه دهید 
اول به عنوان یک ورزشکار قدیمی تر و عضو کوچکی از جامعه ورزش و همینطور 
در حال حاضر به عنوان خادم ورزش و جوانان از رییس جمهور محترم و مردمی 
و دوست داشتنی آقای رئیسی تشکر کنم. من شهادت می دهم که از هفته اول 
شروع کارشان وقتی من خواهش کردم اقداماتی انجام دهیم و ادامه مسیر را برای 
واگذاری پرسپولیس و استقلال داشته باشیم انصافا ایشان استقبال کردند و دستور 
اکید دادند که من موافق هستم و راه را ادامه دهید. سجادی تصریح کرد: از جناب 
آقای دهقان تشکر می کنم. دو، سه هفته مراحل کارشناسی در آنجا انجام شد و 
بعد از مطالعات حقوقی مجددا خدمت رییس جمهور گزارشی تقدیم شد و آقای 
رئیسی به آقای خاندوزی وزیر اقتصاد و دارایی دستور دادند و از آنجا به سازمان 
خصوصی سازی ارسال شد. در حال حاضر هم همکاران بسیار عزیزمان در این 
سازمان در حال برنامه ریزی هستند که طبق قولی که بنده به صورت مکتوب امضا 

کردم و خدمت کنفدراسیون فوتبال آسیا ارسال کردم کارها انجام شود.
وزیر ورزش با بیان اینکه در مکاتبه با کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام کرده است 
به همراه مدیران عامل دو باشگاه استقلال و پرسپولیس آماده حضور و مذاکره و 
دفاع از مستندات این باشگاه ها است، گفت: خوشبختانه این رابطه خوب و مثبت 
بین ما و کنفدراسیون فوتبال آسیا شروع شده است و مکتوب هم قول دادیم که در 

ماه فوریه مقدمات واگذاری دو باشگاه برای خصوصی سازی را آغاز خواهیم کرد.
سجادی افزود: اینها نوید بخش آینده خوب برای حضور دو باشگاه در بازار بورس 
و سرمایه است. مطمئنم و کارشناسان هم به من گفته اند که یکی از موفق ترین 

اتفاقات بازار بورس و سهام بازار سرمایه همین مسئله خواهد بود.

رئیس هیئت بدنسازی و پرورش اندام استان قم :

امکان تعطیل کردن ورزش بدنسازی 
بانوان وجود ندارد

رئیس هیئت بدنسازی و پرورش اندام استان قم گفت: فعالیت ورزش بدنسازی 
بانوان متوقف نشده است و امکان تعطیل کردن آن ها وجود ندارد.

سعید آمده، در گفت وگو با ایسنا  اظهارداشت : فعالیت ورزش بدنسازی بانوان 
متوقف نشده است؛ زیرا بیش از ۱۳۰ باشگاه بدنسازی در حال فعالیت هستند و 

امکان تعطیل کردن آن ها وجود ندارد.
فدراسیون  به  اداری  نامه ای  به  مربوط  شده  مطرح  مباحث  کرد:  اظهار  وی 
بدنسازی مبنی بر عدم صدور مجوز بوده است تا برای تائید برخی موارد قانونی 
مدارک خود را ارائه کند. وی با تاکید بر اینکه این موضوع در روزهای آینده حل 
می شود، گفت: دلایل مطرح شده واهی است؛ زیرا بانوان بسیاری از رشته های 
در  بانوان  سلامت  داد:  ادامه  وی  می کنند.  مصرف  مکمل  هم  دیگر  ورزشی 
مسابقات بدنسازی بیشتر از سایر رشته است؛ مثلا در مچ اندازی و فیتنس چلنج 
اگر کسی از داروهای نیروزا استفاده کند و یا به صورت مازاد از داروهای مکمل 
استفاده کند نمی تواند رقابت های مسابقه ای داشته باشد؛ زیرا کارایی اش افت 
در  است؛  مطرح شده  موارد  دیگر  از  لباس  موضوع  کرد:  بیان  آمده  می کند. 
حالی که لباس های فیتنس چلنج و پاور لیفتیگ از رشته هایی مانند وزنه برداری 

پوشیده تر است؛ اما برای تائیدیه این لباس باید روال اداری طی شود.
وی در رابطه با وضعیت رشته بدنسازی بانوان در استان قم گفت: حدود ۴۹۷ 
مربی در بخش فیتنس و بدنسازی بانوان داریم که بیش از ۴۰ درصد آن ها فعال 
هستند. رئیس هیئت بدنسازی و پرورش اندام قم ادامه داد: به دلایلی مانند تلفیق 
بدنسازی با آمادگی جسمانی و سایر رشته ها آمار دقیقی از تعداد ورزشکاران وجود 
ندارد؛ اما استقبال از آن در جامعه بسیار زیاد است؛ زیرا در سلامت جسمی، 
کاهش چربی و... کارایی بیشتری دارد. وی با بیان اینکه در دو مسابقه کشوری 
که از طرف فدراسیون برگزار شد موفق به کسب مدال شدیم، اظهار کرد: منیره 
سادات برقعی در رشته فیتنس چلنج و فاطمه رنجبر در رشته پاور لیفتینگ 
موفق به کسب مدل نقره شدند. رئیس هیئت بدنسازی و پرورش اندام قم بیان 
کرد: برنامه ریزی هایی در بخش بانوان برای کسب نتایج بهتر در مسابقات آینده 
صورت گرفته است. وی با اشاره به اینکه وقتی شبکه های معاند به موضوعی ورود 
می کنند، آن موضوع می تواند پاشنه آشیلی برای شرایط اجتماعی شود و باید در 
آن دقت کرد، یادآور شد: بانوان به ویژه در استان قم داری محدودیت هایی هستند 
و اگر در باشگاه و ورزش نیز محدودیتی ایجاد شود در حق بخش بزرگ و فعال 
جامعه ظلم می شود. آمده تاکید کرد: کسانی که در مسابقات شرکت می کنند باید 
تحت قاعده و ساختار باشند که قطعا این ساختار ایجاد می شود و موارد قانونی 
خواسته شده به وزارت ورزش و جوانان و معاونت بانوان ارائه و مشکلات حل 

می شود و بانوان بدون دغدغه به فعالیت خود ادامه می دهند.

سرپرست تیم فوتبال استقلال:

تا حالا اینقدر مورد تهاجم فرهنگی
 قرار نگرفته بودم

از ادبیاتی که  با این سن و سال   سرپرست تیم فوتبال استقلال گفت: من 
برخی ها در بازی روز گذشته روی سکو استفاده می کردند خجالت کشیدم.

بیژن طاهری در خصوص اتفاقاتی که روز دوشنبه در دیدار استقلال و آلومینیوم 
اراک رخ داد اظهار داشت: وقتی به جلسه هماهنگی قبل از بازی می رویم صراحتا 
اعلام می کنند دو تیم روی هم فقط می توانند ۱۰ میهمان یا همراه داشته باشند 
که همین نفرات هم باید در جایگاه CIP حضور پیدا کنند. وی افزود: در بازی 
روزدوشنبه لیدرهای آلومینیوم اراک در استادیوم بودند و از الفاظ بسیار رکیک 
استفاده کردند. من با این سن و سال از ادبیاتی که این نفرات روی سکو استفاده 
می کردند خجالت کشیدم.مگر این فوتبال چقدر ارزش دارد که اینگونه فحاشی در 
آن صورت بگیرد؟من در خیلی از شهرهای ایران بازی و مربیگری کردم ولی تا به 
حال اینقدر شدید و علنی مورد تهاجم فرهنگی قرار نگرفتم. تمامی بازیکنان و کادر 
فنی ما در بازی دیروز فحش شنیدند. سرپرست تیم فوتبال استقلال خاطرنشان 
کرد: آیا این دیدار از بازی استقلال و پرسپولیس بزرگ تر بود؟ در بازی استقلال و 
پرسپولیس یک عده در جایگاه CIP حضور پیدا می کنند ولی در بازی بیش از 
۵۰۰-۶۰۰ نفر روی سکو حضور داشتند. قبل از بازی به ناظر بازی گفتیم اگر این 
نفرات بیرون نروند بازی نمی کنیم اما ناظر بازی فقط توانست چند نفری را بیرون 
کند. طاهری تاکید کرد: اگر بازی  را می بردیم هم این حرف ها را می زدم، من به 
رفتار و ادب و احترام کار دارم و نه نتیجه. رفتارهای  روز دوشنبه  خیلی زشت بود 
و در فرهنگ فوتبالی ایران نباید باب شود. جالب است بدانید در اواسط بازی یک 
نفر از کنار خط آمد و به کادر فنی ما فحش داد و فرار کرد! شما فکر می کنید اینها از 
کجا به داخل ورزشگاه را پیدا می کنند؟نمی دانم هیات های فوتبال چقدر در این 
اتفاقات نقش دارند ولی باید قوی تر عمل کنند که خدای ناکرده اتفاقی رخ ندهد. 
وی یادآور شد: چه کسی باید به این مسئولان بگوید با خودتان همراه نیاورید؟ 
می دانید چند بچه در ورزشگاه حضور داشت؟باور کنید مدیریت کردن این نفرات 
کار یک نفر و ۲ نفر نیست. حتی زمانی که تماشاگران در استادیوم حضور داشتند 
چنین اتفاقات و مسائلی رخ نمی داد. فقط باید به خاطر اتفاقات بازی  تاسف خورد 

و امیدوارم مسئولان برگزاری مسابقات این مسائل را رصد کنند.

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال گفت: مدافعان استقلال در دیدار مقابل آلومینیوم اراک در دقایق پایانی بازی بی تجربه عمل 
کردند و همین موضوع باعث شد تا دروازه باز شود.

شاهین بیانی در خصوص بازی دو تیم استقلال و آلومینیوم در هفته سیزدهم رقابت های لیگ برتر اظهار داشت:  آلومینیوم  
تیمی است که خیلی خوب نتیجه می گیرد و بازی سختی برای استقلال بود. زمانی که این تیم گل تساوی را دریافت کرد دیگر 

از دست کادر فنی کاری برنمی آمد و نمی توانستند واکنشی نشان دهند.
وی افزود: بی تجربگی مدافعان استقلال باعث شد که در دقایق پایانی بازی گل تساوی را دریافت کند. این تیم امتیاز حساسی 

را از دست داد و همان طور که مقابل فجر در دقایق پایانی بازی مساوی شد، این دیدار هم ۲ امتیاز را بیهوده از دست داد.
بازیکن اسبق آبی پوشان در خصوص عملکرد خط دفاعی این تیم گفت: استقلال تیمی است که اگر گل نخورد می تواند 
دروازه حریفش را باز کند و اینکه ما بخواهیم ۴۵ دقیقه در خارج از خانه دفاع کنیم، اشتباه است و مشکل در بازی به وجود 
می آورد. استقلال در نیمه دوم به خط دفاع رفته بود. با همه این مسائل اگر مدافعان در دقایق پایانی با تجربه عمل می کردند، 

استقلال برنده بازی می شد.
مجیدی باید از مهاجم سرعتی استفاده کند 

بیانی در مورد عملکرد مهاجمان استقلال هم عنوان کرد: همیشه گفته ام که یک مربی به ترکیب موفق تیم خود نباید دست 
بزند. چند وقتی است که مجیدی با دو مهاجم سرزن بازی می کند ولی اگر در کنار یک بازیکن قدبلند و سرزن، مهاجم سرعتی 
قرار بگیرد، تیم استقلال نتیجه خوبی خواهد گرفت. او باید به ارسلان مطهری فرصت بیشتری بدهد تا بتواند عملکرد خوب 

خودش را نشان دهد. او هر زمانی که در ترکیب آبی پوشان قرار بگیرد، می تواند به این تیم کمک کند.
وی در مورد شکسته شدن رکورد تیم استقلال که پس از ۶ هفته دروازه آنها باز شد، اظهار داشت: مشخص بود که مجیدی بر 
روی تاکتیک دفاعی خود کار کرده بود و تا به امروز هم موفق بوده است. استقلال می تواند موقعیت های زیادی بر روی دروازه 
حریفش شکل دهد تا دروازه آنها را باز کند. تیم فرهاد مجیدی در این فصل بد نتیجه نگرفته  و خودش می داند که در نیم فصل 

دوم احتیاج به مهره  دارد.
این پیشکسوت خاطرنشان کرد: امیدوارم در نیم فصل دوم باشگاه مهره های خوبی در نظر بگیرد. استقلال شایسته کسب 

مقام قهرمانی است و امیدوارم بتواند با رسیدن به این موفقیت هواداران خودش را شاد کند.

شاهین بیانی: 
بی تجربگی مدافعان استقلال باعث باز شدن دروازه شد



مدیران باشگاه پدیده )شهرخودرو( قصد تخفیف دادن به پرسپولیس را ندارند 
و اعلام کردند تمامی طلبشان را خواهند گرفت تا پرونده »یحیی گل محمدی« 

را ببندند.
روزی که مدیران پدیده رضایت نامه »یحیی گل محمدی« را برای پرسپولیس 
صادر کردند هرگز فکر نمی کردند کار آنها با قرمزپوشان به شکایت برسد و ۲ سال 

بعد برای گرفتن پولشان با مشکل مواجه شوند.
حدود دو سال و نیم پیش »یحیی گل محمدی« از پدیده به پرسپولیس انتقال 
داده شد، طی این نقل و انتقال مقرر شده بود باشگاه پرسپولیس مبلغی را به 
باشگاه پدیده پرداخت کند اما این مبلغ پرداخت نشد و چک پرسپولیسی ها 

برگشت خورد.
باشگاه پدیده به کمیته وضعیت شکایت کرد که این کمیته باشگاه پرسپولیس 
را محکوم به پرداخت چهار میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان بابت اصل خواسته 
محکوم کرد. به این مبلغ سه میلیارد و ۳۷۰ میلیون تومان بابت وجه التزام روزانه 

نیز باید اضافه کرد که این رقم تا همان تاریخ صدور رای محاسبه شده و از آن 
تاریخ به بعد محاسبه ای صورت نگرفته است.

رای کمیته وضعیت در خصوص شکایت پدیده )شهرخودرو( علیه باشگاه 
پرسپولیس در ۲۴ دی ماه ۱۳۹۹ صادر شد. پرسپولیس به رای صادره اعتراض 

کرد و پرونده جهت رسیدگی در مرحله تجدید نظر به کمیته استیناف رفت.
اما بنا به دلایل نامعلوم، اظهار نظر کمیته استیناف در خصوص این پرونده که 

عینا رای بدوی را تایید کرده است حدود ۱۱ ماه طول کشید.
طولانی شدن این پرونده صدای اعتراض مدیران پدیده را بلند کرد به طوری که 
آنها اعلام کردند: چنین اطاله ای حتی در دادگاه تجدیدنظر استان تهران با آن 

حجم از پرونده و پیچیدگی های زیاد کم سابقه است.
حال بعد از تایید و تنفیذ رای بدوی در مرجع تجدید نظر، ابلاغ به باشگاه 
پرسپولیس صورت گرفت که طی ۱۰ روز مکلف و متعهد به پرداخت جریمه 

بودند.

رکن قضایی فدراسیون از سوم دی ۱۴۰۰ مکلف به اجرای رای صادره یعنی 
محرومیت باشگاه از ۲ پنجره نقل و انتقالاتی بود و اگر در ادامه همچنان از 
اجرای رای سرباز زده شد، کسر امتیاز از باشگاه پرسپولیس می بایست لحاظ 

می شد.
البته بار دیگر مدیران پدیده به اتفاقات اخیر ناراحت هستند، آنها بر این باور 
هستند که علیرغم وقت طولانی که بابت اطاله دادرسی در مرحله تجدید نظر 
به باشگاه پرسپولیس اعطا شد. بازهم رکن قضایی فدراسیون از اجرای رای 

خوداری می کند.
مسوولیت عدم اجرای رای قطعی در موعد مقرر در نهایت با رییس فدراسیون 
شهاب الدین عزیزی خادم است. بنظر می رسد حال زمانی است که رییس 
فدراسیون و ارکان حقوقی آن ورود کرده و بصورت فوری دستور اجرای حکم را 

صادر کنند.
»اسماعیل حیدرپور« قائم مقام باشگاه پدیده در گفت و گویی اظهار داشت: 
باشگاه پرسپولیس به باشگاه پدیده ۷ میلیارد و 8۰۰ میلیون بدهکار است اما 
متاسفانه نه تنها اقدامی به پرداخت این پول نمی کند بلکه مدام وعده هایی 

می دهد که هیچ کدام عملی نشده است.
وی افزود: درخواست ما از ارکان قضایی فدراسیون فوتبال این است که هرچه 
سریعتر این مشکل را رسیدگی و برطرف کنند؛ ۱۰ روز از حکم کمیته استیناف 
گذشته و قانون همه چیز را مشخص کرده است. بارها نامه زدیم اما دوستان 
پرسپولیسی کوچک ترین اهمیتی به آن نمی دهند و گویا مطمئن هستند هیچ 

اتفاقی رخ نمی دهد.
قائم مقام باشگاه پدیده خاطرنشان کرد: پرسپولیس هفته آینده با ما بازی 
دارد، آنها نه پول می دهند و نه مذاکره می کنند. ۲ سال از زمان اجرای تعداتشان 
سپری شده است و با توجه به اینکه روزانه می بایست ۱۰ میلیون تومان جریمه 

بدهند در حال حاضر باید حدود ۷ میلیارد تومان پرداخت کنند.
حیدرپور تصریح کرد: نکته جالب آن است که »سیدمجید صدری« سرپرست 
باشگاه پرسپولیس می گوید اصل پول را دریافت کنید، آیا این نسبت به تورم 
منطقی است؟ به او گفتم هر چه را ۲ سال پیش خریدید به نام باشگاه پدیده 
بزنید آن وقت ما همان پول سه سال پیش  را دریافت می کنیم. متاسفانه آنها 
فقط وعده می دهند. سه هفته پیش با او حرف زدم و گفتند  درگیر دریافت مجوز 
حرفه ای هستیم و دیگر پیگیری نکردند و واقعا جای تعجب است که چرا مدیران 
پرسپولیس نگران پرونده شان نیستند و انگار مطمئن هستند مشکلی برایشان 

پیش نمی آید.
وی در پایان گفت: قصد شکایت به کنفدراسیون فوتبال آسیا و یا فیفا را نداریم 
چرا که مطمئن هستیم این پرونده این قدر ضمانت اجرایی دارد که داخل ایران 

حل شود.

پدیده منتظر دستور »عزیزی خادم«؛

بدهی بابت رضایت نامه گل محمدی؛ دردسر بزرگ پرسپولیس

در  خادم  عزیزی  دوره  که  است  معتقد  بدنی  تربیت  سازمان  پیشین  رئیس 
به  دولت  که  ندارد  دلیلی  اما  نداشته  خاصی  ضعف  نقطه  فوتبال  فدراسیون 

بهانه های مختلف به این فدراسیون کمک مالی کند.
ایران در دوره  از نحوه اداره فوتبال  ارزیابی اش  مصطفی هاشمی طبا درباره 
عزیزی خادم اظهار کرد: به نظرم یک روال معمولی طی شده و من نکته منفی 
خاصی ندیده ام. من از طریق مطبوعات و رسانه ها در جریان کارهای فدراسیون 

هستم و نقطه ضعف خاصی ندیدم. با این حال در دوره های قبلی اتفاقاتی مانند 
قرارداد ویلموتس رخ داده بود که در دوره عزیزی خادم تکرار نشده است.

او افزود: الان تیم ملی های ما خوب کار می کنند و همچنین لیگ مان در این 
شرایط کرونا برگزار می شود. به همین دلیل نقطه ضعف خاصی نمی توانم در کار 
فدراسیون ببینیم. باید به یاد بیاوریم، یک زمانی بود که امید ما برای صعود از دور 
مقدماتی انتخابی جام جهانی از بین رفته بود. زمان آقای ویلموتس باید چهار بازی 
را می بردیم و به مرحله بعد صعود می کردیم که آن زمان خیلی ها می گفتند این 

امکان پذیر نیست. الحمدلله آن چهار بازی را با اسکوچیچ بردند و صعود کردند.
تربیت بدنی درباره وعده درآمدزایی ۱۰۰۰ میلیاردی  رئیس اسبق سازمان 
عزیزی خادم و درخواست مصطفوی مبنی بر لزوم کمک ۵۰۰ میلیون یورویی 
به فدراسیون فوتبال توسط دولت تصریح کرد: متاسفانه دولت با کمک به این و 
آن خودش را بیچاره کرده است. یک مقدار زیادی از این گرانی و نابسامانی های 
اقتصادی به خاطر کمک هایی است که دولت به این و آن می کند. با این کار حجم 

پرداخت ها را بالا برده و در نتیجه حجم نقدینگی افزایش یافته است.

هاشمی طبا ادامه داد: به نظر من آقای مصطفوی نظر خودش را گفته است. 
چرا دولت باید ۵۰۰ میلیون یورو به فدراسیون فوتبال کمک کند؟ به جای این 
کمک ها اگر موضوع حق پخش فوتبال حل شود، خیلی از مشکلات مالی فوتبال 
حل می شود. همچنین نمی دانم آن وعده ۱۰۰۰ میلیاردی که داده اند بر چه 
اساسی بوده است. مشخص است که این وعده ها، وعده های انتخاباتی است و 
تحقق یافتنی نیست. او در پایان درباره مباحث مطرح شده پیرامون "خوبان عالم" 
و استفاده از جادوگر توسط فدراسیون فوتبال بیان کرد: اگر جادوگری تاثیر دارد 
پس چرا تیم ملی تمرین می کند؟ شاید یکسری اتفاقات افتاده باشد و از جادوگر 
هم استفاده شده باشد اما این اقدامات قطعا جواب نمی دهد چرا که اگر قرار بود 
جواب دهد، پس چه نیازی به اردوی تدارکاتی و تمرین کردن بود؟ اگر قرار بود 
جادوگری جواب دهد، یک مربی ارزان قیمت و بازیکنان دسته چندم انتخاب 
می کردند تا با هزینه کمتر نتیجه بگیرند. جادوگری و این دست مسائل تاثیرگذار 
نیست. خدا را شکر ما بازیکنان برجسته و زحمتکشی در اختیار داریم و با تلاش 

آن ها نتایج خوبی کسب کردیم.

نظر هاشمی طبا درباره »خوبان عالم«: 

تیم ملی نان زحمت بازیکنان را می خورد نه جادوگران!

ایمان / رضا ملکی
کابوس شکست برای نمایندگان فوتبال قم درلیگ دسته دوم وسوم آزادگان کشور درحالی رقم خورد که گل وریحان نماینده 
استان قم درلیگ دسته دوم این روزها اصلا حال و روز خوبی ندارد. مشکلات عدیده مالی واینکه تاکنون یک ریال به بازیکنان 
وعوامل اجرایی این تیم پرداخت نگردیده باعث شده تا ادامه حضور این تیم در هاله ای از ابهام باشد. گل وریحان این هفته مقابل 
عقاب تهران تن به شکست ۴ برصفر داد تا بدانیم که اصلا آمدن این تیم به نام قم به صلاح این استان نبوده است.ماجراهای 
واقعی این تیم را درزبان وحید نائینی سرپرست زحمتکش وفهیم این تیم و واقعیتها پشت پرده را به زودی به رشته تحریر 

درخواهیم آورد اما داستان تیم سرخپوشان حکایت عجیبی دارد.
بعد از پیروزی شیرین ورویائی این تیم مقابل کاسپین فریدونکار بازیکنان قمی درباد این پیروزی در پی یک برد پرگل مقابل پاس 
گیلان قعرنشین جدول رده بندی بودند. درهمان ابتدای کار شوت زیبای محمدخسروجردی به کنج دروازه گیلانیها نشست تا 
همگان پیروزی پرگل قمیها را متصور باشند. متعاقب آن دو فرار عالی معین شعبان پور از کمند خط دفاعی حریف ودرمصاف 
تک به تک با دروازه بانان پاس به تیر دروازه اصابت نمود تا آه ازنهاد قمیها بلند شود. درفوتبال یک اصل واقعی وجود دارد که اگر 

گل نزنی حتما گل خواهی خورد واین مصداق برای قمیها رنگ واقعیت به خود گرفت.
روی یک تعلل ناشیانه خط دفاعی وضربه ناباورانه مهاجم رشتی دروازه قم بازشد تا تلاش بیش از اندازه بازیکنان سرخپوش راه 

به جائی نیابد وقفل دروازه پاس تا پایان بازی همچنان روی بازیکنان قمی بسته بماند.
درلحظات پایانی قمیها به آب و آتش زدند تا به گل برسند ودرچندنوبت پاسیها روی ضدحملات خطرناک خود با محمدرضا 
وفائی سنگربان شجاع وشایسته این تیم روبرو شدند تا شجاعت این دروازه بان موقعیتهای حتمی را از آنها گرفته تا درپایان شاهد 
باخت ناباورانه قمیها مقابل سربازان شهر باران باشیم سرخپوشان باتوجه به نتایج بدست آمده سایر رقبای خود هنوز درکورس 

بالای جدول به انتظار ۴ دیدار پایانی خود هستند.

تیم بسکتبال با ویلچر ایثار شیمیدر قم با غلبه بر نماینده مشهد راهی مرحله پلی آف رقابت های فصل ۱۴۰۰ لیگ برتر 
باشگاه های کشور شد.

براساس این گزارش ، امسال هشت تیم در مسابقات لیگ برتر بسکتبال با ویلچر باشگاه های کشور حضور دارند و طبق 
برنامه انجمن بسکتبال با ویلچر ایران در دو گروه چهار تیمی، دیدارهای مرحله مقدماتی را به شکل دوره ای و در قالب 

دیدارهای رفت و برگشت به انجام رساندند.
در گروه نخست تیم های پیام مخابرات اصفهان، هیات فارس، هیات خوزستان و هیات اراک حضور داشتند و در گروه 
دوم تیم های ایثار شیمیدر قم، شهروند آمل، آویژه صنعت پارسا مشهد و هیات جانبازان و معلولین زنجان به مدت ۶ هفته 

برای کسب بهترین رتبه جدول با یکدیگر به رقابت پرداختند.
تیم ایثار شیمدیر قم در هفته ششم و پایانی مرحله مقدماتی لیگ برتر بسکتبال با ویلچر باشگاه های کشور در سالن 
شهدای بهزیستی قم به مصاف نماینده خراسان رضوی رفت و در وقت های اضافه 8۰ بر ۷۷ تیم آویژه صنعت پارسا مشهد 

را شکست داد تا با کسب چهارمین برد به پلی آف برود.
با توجه به نتایج شاگردان عباس خاکی در ۶ بازی  مرحله گروهی لیگ برتر بسکتبال با ویلچر باشگاه های کشور، تیم ایثار 

شیمیدر قم با کسب ۱۰ امتیاز در رده دوم به کار خود در مقدماتی این فصل پایان داد.
نتایج بازی های ایثار شیمیدر قم:شهروند آمل ۷۴ – ایثار شیمیدر قم ۵۹،ایثار شیمیدر قم ۹۷ – هیات زنجان ۶۵،آویژه 
صنعت مشهد ۵۷ – ایثار شیمیدر قم ۶۹،ایثار شیمیدر قم ۵۹ – شهروند آمل ۶۶،هیات زنجان ۴۱ - ایثار شیمیدر قم ۷۷، 

ایثار شیمیدر قم 8۰ - آویژه صنعت مشهد ۷۷
برنامه بازی های آتی ایثار شیمیدر قم در مرحله پلی آف فصل ۱۴۰۰ لیگ برتر بسکتبال با ویلچر ایران پس از جلسه هفته 

آینده در فدراسیون مشخص می شود.

نگاهی به مسابقات نمایندگان  فوتبال قم در لیگ دسته دوم و سوم؛

توقف گل و ریحان درتهران وشکست ناباورانه سرخپوشان دررشت
با غلبه بر نماینده مشهد صوورت گرفت :

صعود ایثار شیمیدر قم به پلی آف بسکتبال با ویلچر ایران
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قائم مقام حزب اعتماد ملی بیان کرد: امروز بی اعتمادی در جامعه آنقدر زیاد شده 
است که مردم برای تعیین سرنوشت خودشان هم وارد عرصه انتخابات نمی شوند، 
بازگشت بخشی از این اعتماد به نهادهای نظامی باز می گردد و باید با مردم ایران به 
گونه ای رفتار کنند که رحمانیت و مهربانی را از آن ها مردم ببیند و پشتیبان خودشان 

بدانند و به گونه ای به جامعه القا شود که مردم قدرت اصلی نظام و کشور هستند. 
اسماعیل گرامی مقدم در گفت وگو با  ایلنا، درباره سخنان رئیس جمهور مبنی 
بر این که  اعتماد مهم ترین مولفه امنیت است و کاهش  اعتماد به امنیت ملی 
آسیب می زند؛ درصورتی که این روزها مشاهده می شود با عدم تحقق وعده های 
دولتمردان جامعه بیش از پیش نسبت به امور بی اعتماد شده، تاثیر فقدان این امر 
چیست، گفت: تاثیر بی اعتمادی بر جامعه فراگیر شده است؛ از ابتدای انقلاب به 
این طرف یک بخشی از جامعه به مسئولان اعتماد نداشت رفته رفته این بخش 
کوچک تبدیل به یک بخش بزرگ شد و آنقدر این بی اعتمادی ها افزایش پیدا کرد 
که امروز مردم برای تعیین سرنوشت خودشان هم وارد عرصه انتخابات نمی شوند.  
به طوری که مشاهده کردیم چیزی حدود ۶۰ درصد آنان از آمدن پای صندوق های 
از شاخص های مهم  یکی  انتخابات  در  امتناع کردند؛ همین عدم حضور  رأی 

بی اعتمادی است.
بی اعتمادی  باعث  عامل  چندین  کرد:  بیان  ملی  اعتماد  حزب  مقام  قائم 
مردم می شود، وعده هایی که مسئولان می دهند اما به آن ها عمل نمی کنند و 
سیاست هایی که به واسطه آنها همه چیز را  وارونه جلوه می دهند. به عنوان مثال 
هنگامی که تحریم ها تاثیر بالای ۶۰ الی ۷۰ درصدی بر روی اقتصاد کشور دارد، 
روشن است اگر تحریم ها برداشته شود چه میزان گشایش در حوزه اقتصاد به وجود 
می آید اما این را کاملا کتمان می کنند به گونه ای که تحریم را یک چیز با برکت برای 
جمهوری اسلامی و ممکلت جلوه می دهند! که جالب است بسیاری این مطلب را 

عنوان می کنند.
وی با اشاره به این که تحریم ظالمانه است و ظلم مضاعفی را بر مردم ایران تحمیل 
می کند، تاکید کرد: امروز تحریم سفره های مردم را کوچک و اقتصاد کشور را فشل 
کرده است و این حرف گزاف است که بگوییم تحریم برکت است. می گویند ما 
تحریم ها را خنثی می کنیم و در جهت خنثی سازی آن گام برمی داریم این هم یک 
حرف بیهوده ای است، زیرا نمی توانیم به آن جامه عمل بپوشانیم که این امر خودش 

موجب  ناامیدی می  شود.
گرامی مقدم یادآور شد: تحریم را خنثی کردن یعنی تحریم را دور زدن به صورت 
بسیار کوچک؛ حال شاید این امر تاثیر بگذارد و به صورتی ما بتوانیم حداقل 
صادرات نفتی به صورت کشتی داشته باشیم اما این کار باعث گشایش اعتبار، 

باعث ثبت سفارش تجهیزات و باعث بالا رفتن خزانه ارزی نمی شود که این دست 
اتفاقات هم بی اعتمادی به وجود می آورد. یا این که مسئولان هنگامی که قیمت ارز 
بالا می رود به دروغ به مردم می گویند ما از این به بعد با یورو معاملات ارزی خودمان 
را انجام می دهیم گویی یورو وابسته به دیگر ارزها نیست، در حالی که پایین و بالا 
آمدن ارز یک کشور بر ارزهای همه کشورها تاثیر می گذارد، یعنی اگر ارزش ملی پول 
ایران در برابر دلار کاهش پیدا کند در برابر همه ارزها پایین می آید؛ مثل این که لیر 
ترکیه در برابر همه ارزها کاهش پیدا کرد و در برابر ریال ایران هم کاهش پیدا کرده یا 
امروز اگر پول افغانستان بعد از روی کار آمدن طالبان کاهش پیدا کرده است، یعنی 
پول افغانستان در برابر ریال ایران هم ارزش خودش را از دست داده است و این 
واقعیت را به مردم نمی گویند آن وقت آنان مشاهده می کنند اقتصادشان بد و تورم 
ایجاد شد و این بی اعتمادی دامنه اش افزایش پیدا می کند و به جای می رسد که 

همه احساس خطر می کنیم.
وی افزود: بدتر این که افراد همدیگر را متهم می کنند و می گویند دیگران در این 
بی اعتمادی سهیم هستند درحالی که به اعتقاد من تمامی افرادی که چه از قبل 
و چه در حال حاضر مسئولیت داشتند، از صدر تا ذیل در این بی اعتمادی هرکدام 
این بی اعتمادی شایسته  نقش مختص به خودمان را داشته ایم و برای جبران 
است که نهادهای پر قدرت جمهوری اسلامی اقدام کنند. مثلا نهادهای نظامی 
باید صراحتا به مردم بگویند شما پشتیبان انقلاب و نظام هستید، ما باید در برابر 
دشمنان خارجی تجهیز و قوی شویم اما آن چیزی که قدرت بزرگ ما است شما 
ملت هستید،  این ارتباط هم بازمی گردد به این که در این سال ها به گونه ای القا 
شده است که انگار قدرت یک کشور صرفا قدرت نظامی است، بازگشت بخشی 
از این اعتماد به نهادهای نظامی باز می گردد و باید با  مردم  ایران به گونه ای رفتار 
کنند که رحمانیت و مهربانی را از آن ها مردم ببیند و پشتیبان خودشان بدانند و به 
گونه ای به جامعه القا شود که مردم قدرت اصلی نظام و کشور هستند. در حوزه های 
اجرایی هم به همین صورت است، ما نباید در بسیاری از حوزه ها مانند نفت، گاز، 
خودرو، آموزش و پرورش به مردم خلاف واقع را بگوییم زیرا این خلاف گویی ها باعث 

می شود اعتماد مردم از بین برود.
مسئولان تا اقدام قابل لمسی انجام نداده اند، برای مردم تبلیغ نکنند 

قائم مقام حزب اعتماد ملی با بیان این که در طی چندماه گذشته مسئولان 
چندین گونه درباره مسائل و شرایط کشور سخن گفته اند، عنوان کرد: مشاهده 
می کنیم معاون اقتصادی رئیس جمهور در تلویزیون می گوید از این به بعد به هیچ 
عنوان استقراض از بانک مرکزی نخواهیم داشت، چند روز بعد یکی از مقامات 
معاونت اقتصادی می گوید تعدادی اوراق قرضه چاپ کردیم و یا مشاهده می کنیم 

عنوان می کنند ما ارز ترجیحی ۴ هزار و ۲۰۰ را حذف کردیم دوباره یک برادر 
دیگری می گوید ما نمی توانیم این ارز  را به طور کامل حذف کنیم و یا  در مسئله 
سوخت مشاهده می شود چندین گانه صحبت می شود و مشخص است که این امر 

باعث از بین رفتن اعتماد مردم می شود.
وی درباره این که رئیس جمهور در سفر استانی به قم گفتند که تورم در آبان و آذر 
نسبت به سال گذشته کاهش پیدا کرده است، درصورتی که مشاهده می کنیم 
افزایش تورم باعث کاهش قدرت خرید مردم شده است اینچنین سخنانی چه 
تاثیری بر جامعه دارد، عنوان کرد: مسئولان گزارشات را دریافت می کنند و بر 
اساس آن ها سخن می گویند، به طور مثال گفته شده تورم سال گذشته در این 
زمان ۴۳ درصد بوده و امسال به ۴۲ درصد شده است. این نوع بازگو کردن بدون 
بیان کردن واقعیات به بی اعتمادی دامن می زند و موجب خسارت می شود زیرا ۴۳ 
درصد، نسبت به یک پایه تورمی است و این ۴۲ درصد نسبت به یک پایه دیگری و 
اگر بخواهیم ارزیابی دقیق ریاضیاتی داشته باشیم، این ۴۲ درصد بسیار بدتر از آن 

۴۳ درصد است.
گرامی مقدم خاطر نشان کرد: ضمن این که تورم ۴۳ درصد، ۴۲ درصد و یا حتی 
۳۰ درصد؛ کلا تورم بالای ۲ درصد  برای هر کشوری کمرشکن است، در حال 
حاضر ما روزانه شاهد افزایش قیمت ها در کشور هستیم؛ نگاهی به حوزه خودرو 
بیندازید در ۳ ماه گذشته چقدر افزایش قیمت داشته است؟ و یا ارزش پول ملی ما 
کاهش پیدا کرده است که همین امر تاثیراتی بر شیر، پنیر، مرغ و تخم مرغ داشته 
است! این ها روشن است یعنی شاخص ها رو به بالاست، بنابراین مسئولین تا کاری 
انجام نداده اند و اقدامی نکرده اند که برای همه مردم قابل لمس نیست، نباید 
مطرح کنند، ابتدا اجازه دهند مردم اعلام رضایت داشته باشند بعد تبلیغ اش کنند.

اسماعیل گرامی مقدم:
خلاف گویی ها باعث از بین رفتن اعتماد مردم می شود

احمدی تحلیل گر ارشد سیاست خارجی

بعید است بدون مذاکره مستقیم تهران و 
واشنگتن توافقی حاصل شود

سیاست  ارشد  تحلیل گر  یک 
خارجی گفت: اخیرا آمریکایی ها به 
مطرح  رسمی  غیر  و  غیرعلنی  طور 
کرده اند که اواخر ژانویه یا اوایل فوریه 
حداکثر زمانی است که در نظر دارند 
که این کار انجام شود و اولیانوف هم 
این  ترجیح  که  گفته  توئیت  یک  در 
ژانویه،  اواخر  تا  مذاکرات  که  است 
اوائل فوریه تکمیل شود. این توئیت 
بین  گویا  که  کرد  ایجاد  را  تصور  این 
کشورهای ۱+۵ در این مورد تفاهمی 

حاصل شده است.  کوروش احمدی در گفت وگو با ایلنا، در ارزیابی روند پیگیری 
مذاکرات وین و در پاسخ به این سوال که با توجه به سخنان سخنگوی وزارت امور 
خارجه مبنی بر اینکه از آغاز دوم دور هشتم، مذاکرات وارد مباحث محتوایی 
شده است، با توجه به این مساله این دور از مذاکرات چه نتیجه ای را در بر خواهد 
داشت، گفت: در اواخر دوره هفتم مذاکرات درمورد پیش نویسی که باید مبنای 
مذاکرات باشد توافق حاصل شد. ما همین معنا را با بیان  های مختلفی شنیده ایم 
و طرف های اروپایی، چین، روسیه و ایران هم به شکل کم و بیش متفاوتی نیل به 

توافق در این مورد را منعکس کردند.
وی ادامه داد: این بیان های متفاوت هم طبیعی است؛ چرا که تیم های مذاکره 
کننده هر یک مخاطب های متفاوتی دارند و همیشه یک چشم هیات ها به 
مخاطب ها و افکار عمومی خاص خودشان است و طبیعی است که بیان موضوع 

می تواند تا حدودی متفاوت باشد.
وی افزود: اولین بار پولتیکو به نقل از دیپلمات های آمریکایی صحبت از درج 
"بخش کوچکی" از اصلاحیه های ایران در پیش نویس کرد. سپس اولیانوف 
در گفت وگو با فارین پالیسی گفت که "چین و روسیه ایران را متقاعد کردند تا از 
مواضع حداکثری خود، از جمله تمرکز بر تحریم ها و عدم گفت وگو درباره مسائل 
هسته ای، عقب نشینی کند و پذیرفت بر مبنای متن حاصل از شش دور مذاکرات 
قبلی مذاکره کند." و نهایتاً شنبه گذشته نور نیوز تایید کرد که ایران "ضمن 
مشورت با چین و روسیه نظراتش را تعدیل کرد." لذا، در مورد اصل موضوع یعنی 
توافق در مورد یک متن واحد به عنوان مبنای مذاکرات که حاوی توافقات حاصله 
در شش دور گذشته و برخی اصلاحیه های جدید ایران است، دیگر تردیدی 
نیست. طبیعتاً الان برای انجام مذاکرات محتوایی بر مبنای پیش نویس به دست 

آمده، به اصطلاح مانع مفقود و مقتضی موجود است.
این دیپلمات پیشین گفت: حالا به طور مشخص روشن نیست که آیا موضوعاتی 
مانند دادن تضمین برای تداوم توافق یا جبران خسارت یا راستی آزمایی نیز 
در متن پیش نویس نهایی گنجانده شده است یا خیر. درباره این موضوعات، 
روایت های خیلی مختلفی است و با قطعیت نمی توان گفت که این ها در آن متنی 

که مبنای مذاکرات است، گنجانده شده یا خیر.
احمدی در پاسخ به این سوال که از ابتدای شروع مذاکرات برای احیای برجام 
همواره اهمیت گفت وگوی مستقیم ایران و آمریکا مطرح بوده و این بار نیز طرح 
انتشار عکس  و همچنین  وین  در  روسیه  نماینده  از سوی  برخی موضوعات 
مذاکرات دوجانبه روسیه و آمریکا حساسیت هایی را در پی داشته است که مجددا 
افکار عمومی را به سمت ضرورت مذاکره مستقیم با واشنگتن برده است، در برهه 
کنونی تا چه میزان شکل گیری چنین مذاکراتی ضرورت دارد، گفت: گفته شده 
که ایران و آمریکا نیز از طریق تبادل متن با هم تبادل نظر و تبادل ایده انجام می 
دهند. با این حال باید در نظر داشت که از یک مقطع به بعد دیگر تبادل نظر از این 
طریق امکان پذیر نخواهد بود. یعنی زمانی که یک متن به عنوان توافق می خواهد 
قطعی بشود  باید طرفین اصلی یعنی ایران و آمریکا با هم مذاکره داشته باشند 
تا بتوانند تبادل امتیاز کنند و به یک حد وسطی برسند. اگر قرار باشد این  کار با 
پیغام  و پسغام صورت بگیرد، هم زمان زیادی باید صرف شود و هم روشن نیست 
که آیا واسطه ها موضوعات را دقیق منتقل کنند و هم اینکه آیا طرفین به واسطه ها 

اعتماد کافی دارند.
وی ادامه داد: اگر چه دلیل مخالفت ایران با مذاکره مستقیم روشن است و این 
دلیل قابل درک است؛ ولی در نهایت به دلایل عملگرایانه بسیار بعید است که 

تلاش ها بتواند بدون مذاکره مستقیم بین ایران و آمریکا به نتیجه برسد.
گویا بین کشورهای ۱+۵ در مورد ضرب الاجل تفاهم شده است 

این تحلیل گر ارشد سیاست خارجی همچنین در پاسخ به این سوال که در 
هفته های اخیر کلیدواژه ضرب الاجل بارها در کلام طرف های غربی مطرح شده 
و حتی در توئیت نماینده روسیه انعکاس داشت، با توجه به فرآیند جاری در وین تا 
چه میزان این ضرب الاجل ها را واقعی می دانید، گفت: مسئله سرعت پیشرفت 
کار را غربی ها از ابتدا همیشه مطرح و ایران را متهم به وقت کشی می کردند. 
ادعای آنها این بوده که سرعت پیشرفت برنامه های هسته ای ایران بیشتر از 
سرعت پیشرفت مذاکرات است و مدعی هستند که اگر کار به این شکل پیش 

برود، سرعت مذاکرات با سرعت برنامه هسته ای ایران برابری نمی کند.
وی افزود: اخیرا آمریکایی ها به طور غیرعلنی و غیر رسمی مطرح کرده اند که 
اواخر ژانویه یا اوایل فوریه حداکثر زمانی است که در نظر دارند این کار انجام شود 
و اولیانوف هم در یک توئیت گفته که ترجیح این است که مذاکرات تا اواخر ژانویه، 
اوائل فوریه تکیمل شود. این توئیت این تصور را ایجاد کرد که گویا بین کشورهای 

۱+۵ در این مورد تفاهمی حاصل شده است.  
وی ادامه داد: منتها در مورد اینکه آیا این ضرب الاجل خیلی جدی است یا 
اتمام حجت و اولتیماتوم است یا اگر کارها در اوایل فوریه به پایان نرسد آمریکا 
مذاکرات را ترک می کند؛ نمی توان با قاطعیت چیزی گفت و من بعید می دانم 
چنین باشد. همچنین اظهارات رئیس سازمان انرژی اتمی مبنی بر اینکه ایران 
غنی سازی بیشتر از ۶۰ درصد انجام نخواهد داد، نیز مهم است. گویا هدف 
وی دادن اطمینان خاطر به طرف غربی بود. حال باید صبر کنیم و ببینیم که 
غربی ها چقدر در مورد این ضرب الاجل که به صورت غیررسمی بیان کرده اند، 

جدی هستند.
این کارشناس مسائل بین الملل گفت: البته اگر هدف به قول طرف ایرانی 
بازگشت همه طرف ها به تعهدات برجامی شان باشد، قاعدتاً نیل به توافق نباید 

مدت زمان زیادی طول بکشد و کار می تواند ظرف یک ماه آینده انجام شود.

کارشناس مسائل بین الملل:

رزمایش پیامبر اعظم، قدرت میدان را به 
خدمت دیپلماسی درآورد

تهران- ایرنا- سفیر اسبق ایران در ایتالیا گفت: رزمایش پیامبر اعظم، علاوه بر 
اینکه هموارکننده مسیر دیپلماسی بود، محاسبه اشتباه احتمالی را هم در ذهن 

طرف های غربی مثل فرانسوی ها، آمریکایی ها و رژیم اشغالی، تصحیح کرد. 
ابوالفضل ظهره وند درباره مانور موشکی اخیر نیروهای مسلح ایران، گفت: 
رزمایش پیامبر اعظم)ص( هفدهمین رزمایشی بود که برادران نیروهای مسلح 
بود که رژیم  به رجزخوانی ها و جنگ روانی  انجام دادند که پاسخی مناسب 
صهیونیستی به پشتیبانی برخی از کشورهای غربی و حامیان اصلی آن در 

واشنگتن انجام می داد.
سفیر اسبق ایران در ایتالیا اضافه کرد: این رزمایش برآورد غلط غربی ها از 
موقعیت ایران را تصحیح کرد و باعث شد بدانند اگر بخواهند خطایی مرتکب 
شوند، هزینه های واکنش ایران برای آنها بسیار غیرقابل برآورد خواهد بود. به نظر 

من این بسیار اثربخش خواهد بود و مسیر دیپلماسی را برای ما باز کرد.
وی همچنین درباره تاثیر برگزاری این رزمایش بر مذاکرات لغو تحریم ها که در 
وین در جریان است، افزود: طرف های غربی در مذاکرات دور هشتم، کماکان 
در همان سیاق گذشته خودشان حرکت می کردند، یعنی تقابل و یا تفاهم. ولی 
جمهوری اسلامی ایران با این رزمایش نشان داد که قدرت میدان، به خدمت 

دیپلماسی درآمده است.

مشاور مقام معظم رهبری گفت : اصرار بر حفظ سوریه و 
تامین امنیت آن هوشمندانه ترین اقدامی بود که مقام معظم 
رهبری برای حفظ تمامیت ارضی کشورمان انجام داد و این 

مصداق دور اندیشی و تدبیر عالمانه است.
علی اکبر ناطق نوروی، عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام و مشاور مقام معظم رهبری، در مراسم دومین سالگرد 
بزرگداشت شهید حاج قاسم سلیمانی که ظهر امروز در 
مدرسه علمیه امام حسن مجتبی)علیه السلام( لواسان و 
با حضور اساتید، طلاب و اقشار مختلف مردم برگزار شد، 
ضمن تسلیت ایام شهادت حضرت زهرا)سلام الله علیها(، 
شهید سلیمانی را مایه آبرو و برکت جهان اسلام و انقلاب 
با  مقام  والا  این شهید  اظهار داشت:  و  برشمرد  اسلامی 
شهادت خود نقش ویژه ای در نشر مکتب تشیع و دفاع از 
آرمان های امام، انقلاب و رهبری ایفا کرد و این نشان می 
دهد که یک انسان چقدر می تواند به رشد و کمال معنوی 

برسد.
ا شاکِراً وَ  بِیلَ إِمَّ ا هَدَیْناهُ السَّ وی افزود: طبق آیه شریفه »إِنَّ
ا کَفُوراً« انسان موجودی مختار است اما دیگر موجودات  إِمَّ
مثل فرشتگان یک حد معینی دارند و دارای اختیار نیستند 
ولی خداوند انسان را اشرف مخلوقات می نامد زیرا این 
انسان بخاطر همین مختار بودن آنقدر میدان رشد و کمال 
پیدا می کند که حد ندارد و مصداق عینی چنین انسانی در 
زمان معاطر ما شهید حاج قاسم سلیمانی بود که توانست به 

این مقام دست یابد.
ماجرای رد شدن سردار سلیمانی در گزینش سپاه

مسئول مدرسه علمیه امام حسن مجتبی)علیه السلام( 
لواسان به نقل خاطره ای از نحوه گزینش شهید سلیمانی 
در سپاه پاسداران پرداخت و گفت: یکی از فرماندهان سپاه 
تعریف می کرد زمانی که گزینش سپاه دست من بود حاج 
قاسم به عنوان یک نوجوان برای ثبت نام و عضویت در سپاه 
مراجعه کرد اما بخاطر اینکه لباس آستین کوتاه می پوشید 
تلاش او برای پذیرش ناکام ماند وقتی به من مراجعه کرد و 
مسئله را مطرح کرد با سپاه کرمان صحبت کردم که مشکل 
تأیید او چیست؟ گفتند از نظر پذیرش ایشان صلاحیت 
ورود به سپاه را ندارد، زیرا پیراهن آستین کوتاه می پوشد و 
قیافه اینچنینی دارد و فکر نمی کنیم برازنده این باشد که 
وارد سپاه شود. من به این مسأله اعتراض کردم که نباید 
نیروهایی که  باید اجازه دهیم  و  باشد  این سختگیری ها 
شایستگی دارند، بتوانند جذب شوند و خوشبختانه جذب 
شدند.عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: انسان 

هایی مثل شهید سلمانی به آنجا می رسند که جز خدا 
نمی بینند. »من کان لله کان الله له« یعنی هر کس برای 
خدا باشد خدا برای او خواهد بود و حاج قاسم به این مطلب 
رسیده بود. حجت الاسلام والمسلمین ناطق نوری با بیان 
اینکه شهید سلیمانی دارای بصیرت و بینش عمیق، ادب 
و اخلاص در حد بسیار بالا و دارای فهم نظامی فوق العاده 
بود، گفت: اگر به هر کدام از علائم مومنین که در روایات 
آمده است نگاه کنید می بینید که مرحوم سلیمانی جزو 

برترین مومنان است.
ةٍ عَلَی المُؤمِنین« بود ذِلَّ

َ
شهید سلیمانی مصداق »أ

وی با بیان اینکه امثال شهید سلیمانی وقتی به جایگاه 
بالاتر می رسند تواضع شان هم بیشتر می شود، ادامه داد: 
با همه مردم در ارتباط بود و همزمان که در میدان حضور 
داشت و در مقابله با داعشی ها سخت و محکم بود اما در 
مواجهه با مردم و جوانان مهربان و متواضع بود و هر کجا 
سیل یا زلزله ای پیش می آمد به کمک محرومان و آسیب 
ةٍ  عِزَّ

َ
ةٍ عَلَی المُؤمِنینَ أ ذِلَّ

َ
دیدگان می شتافت و مصداق بارز »أ

عَلَی الکافِرینَ« بود.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه حاج 

قاسم یک فرد ارزشی با وسعت نظر بود، تصریح کرد: هنر 
همین جا است که بتوان با همه سلایق و آحاد جامعه ارتباط 
برقرار کرد و در تشییع جنازه ایشان نیز همه شاهد بودند 
که مردم از همه قشری آمده بودند؛ خانم بد حجاب، بی 
حجاب، چادری و… همه و همه شیفته ایمان، تواضع و ادب 

شهید سلیمانی بودند.
کردستان عراق آزادی خود را مدیون حاج قاسم است

وی با اشاره به تصرف موصل توسط داعش، اظهار داشت: 
با اشغال این شهر موقعیت کردستان عراق به خطر افتاد و 
ایران درخواست  از  اقیلم این منطقه  بارزانی رئیس  آقای 
کمک می کند و در پاسخ حاج قاسم می گوید به آن ها 
اطلاع بدهید که من فردا به کردستان می آیم. نقل می کنند 
که هنوز صبح نشده بود و مسئولان اقلیم خواب بودند حاج 
قاسم به کردستان رسیده بود و توانست با آموزش نیروهای 
کرد حملات داعش را دفع و منطقه کردستان را نجات دهد 
و برای او مهم نبود که اینها چه دینی دارند سنی هستند یا 
شیعه! برای انچه برای حاج قاسم اهمیت داشت مقام انسان 
بود و لازم می دانست از این ها در مقابل گروه جنایتکار 

داعش دفاع کند.

حضور در سوریه اقدامی هوشمندانه و تدبیری 
عالمانه بود

حجت الاسلام والمسلمین ناطق نوری با انتقاد از برخی 
گفت:  هستند،  سوریه  در  ایران  حضور  مخالف  که  افراد 
این افراد متوجه نیستند که طرح و اهداف فرانسوی ها، 
انگیلیسی ها و آمریکایی ها در حمله به سوریه چیست! 
سوریه نه منابع نفتی آنچنانی دارد و نه ثروت خاصی دارد 
لبنان دارد  و  ایران  به  به خاطر موقعیتی که نسبت  بلکه 
اهمیت پیدا می کند و اصرار بر حفظ سوریه و تامین امنیت 
آن هوشمندانه ترین اقدامی بود که مقام معظم رهبری برای 
حفظ تمامیت ارضی کشورمان انجام داد و این مصداق دور 
اندیشی و تدبیر عالمانه است و گرنه الان باید در پیشت 

مرزهای مان با داعش می جنگیدیم.
وی تاکید کرد: رهبر معظم انقلاب هوشمندانه احساس 
کرد که این ها داعش را برای سرکوب کردن محور مقاومت 
ارتباطی میان جریان های  بتوانند پل  تا  اند  ایجاد کرده 
مقاومت را بشکنند. مشاور مقام معظم رهبری تصریح کرد: 
با درایت رهبری از حمله داعش دفع شر شد و با تدبیر و 
هوشمندی ایشان، رزمندگان مقاومت و در راس آن ها شهید 
سلیمانی توانستند با حضور به موقع و شجاعانه خود، توطئه 

های آمریکایی ها و فرانسوی ها را خنثی کنند.
سوریه پل ارتباط محورهای مقاومت در منطقه است

این  به  اشاره  با  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو 
که غربی ها طرح خاورمیانه بزرگ را در برنامه کاری خود 
داشتند، افزود: سوریه با کشورهای دیگر چه فرقی می کرد 
که فرانسوی ها و آمریکایی ها آنقدر فشار می آوردند که اسد 
باید ساقط شود؟ برای این که آنها می خواستند پل ارتباطی 
بین ایران و حزب الله لبنان و گروه های مقاومت در فلسطین 
را قطع کنند و وقتی سوریه و خط ارتباطی ما قطع شود و 
حزب الله لبنان محاصره شود، دیگر درهم کوبیدن فلسطین 

کاری ندارد.
سردار سلیمانی مردانه از خاک مسلمین دفاع کرد

حجت الاسلام والمسلمین ناطق نوری در پایان با بیان 
اینکه دفاع ما از سوریه در واقع دفاع از ایران و دفاع از بازوی 
توانمند حزب الله ایران در منطقه است، گفت: طبق اعتقاد 
ما و بر اساس آموزه های دینی و قانون اساسی باید از همه 
مسلمانان و مستضعفان دفاع کنیم و دفاع از فلسطین، لبنان 
و سوریه در واقع دفاع از تمامیت ارضی و اقتدار ایران است و 
سردار سلیمانی مردانه ایستاد و از این خاک سرزمین های 

اسلامی دفاع کرد.

روایت ناطق نوری از رد شدن سردار سلیمانی در گزینش سپاه ؛

حضور در سوریه اقدام هوشمندانه رهبری بود

کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه پس ران هایی برای جلوگیری از مذاکره وجود دارد و این پس ران ها نتیجه گفت: 
ایران هنوز خروج آمریکا از برجام و بی عهدی های آن را فراموش نکرده لذا دلایل موجهی برای بی اعتمادی به ایالات متحده 

دارد. 
نوذر شفیعی،درباره روند مذاکرات وین در دور هشتم، گفت: زمانیکه اظهارنظرهای رضایت بخشی از روند مذاکرات وین 
شنیده می شود، معلوم است که در پشت میز مذاکره اتفاقات مهمی حادث شده است که مذاکره کنندگان را به اظهار نظر 
مثبت درباره روند مذاکرات وادار می کند. این کارشناس مسائل بین الملل اضافه کرد: بنابراین این اتفاقات به نوعی تعدیل 
خواسته ها و مطالبات از سوی طرفین است. یعنی به عبارتی  به نظر می رسد غربی ها از خواسته های حداکثری خود عدول 
کرده اند و به سمت میانه حرکت می کنند. اگر این روند درست باشد، مشخص است که کند بودن مذاکرات در دور هفتم 
ناشی از دو چیز بوده است؛ یکی بی اعتمادی های موجود و دیگری محک شدن طرفین، لذا همانطور که مقامات کشورمان 
هم بارها تاکید کردند این غربی ها هستند که باید در مذاکرات جدی باشند و به سمت خواسته ها و انتظارات معقول حرکت 
کنند. شفیعی در گفت وگو با ایرنا، تصریح کرد: اما نکته مهمی که وجود دارد این است که نگرانی هایی نسبت به آینده وجود 
دارد. آنچه که آمریکا را وادار به تعدیل مطالبات کرده این است که درگیری آمریکا با چین در موضوع تایوان و درگیری با روسیه 
در موضوع اوکراین است و همینطور تلاش آمریکا برای کاهش نیروهای خود در آسیای غربی و البته هوشمند ساختن این 
حضور است، از سوی دیگر ایران همواره ثابت کرده است که به دنبال فعالیت های هسته اش صلح آمیز است و در مذاکرات 
برای رسیدن به توافق جدی است لذا این عوامل نیروهای پیشران هستند که می تواند در حرکت دادن به مذاکرات به سمت 
جلو تاثیرگذار باشد. این کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه پس ران هایی هم برای جلوگیری از مذاکره وجود دارد 
و این پس ران ها نتیجه بی اعتمادی هایی است که طرف ها به یکدیگر دارند، گفت: اول اینکه ایران هنوز خروج آمریکا از 
برجام را فراموش نکرده است و دوم اینکه تهدید جمهوری خواهان برای خارج شدن از توافق با ایران در صورت پیروزی 
در انتخابات ۲۰۲۲ کنگره و ۲۰۲۴ ریاست جمهوری و ترس شرکت های بزرگ غربی به دلیل از خروج مجدد آمریکا، وارد 
تعاملات پایدار با ایران نشوند لذا ایران حق دارد که به طرف غربی به خصوص آمریکایی ها در مذاکرات بدبین باشد و بحث 

تضمین و راستی آزمایی را مطرح کند.

مسئول کانون علمی فرهنگی پاسداران اهل قلم گفت: سردار سلیمانی شخصیتی مردمی داشت و دلسوز مردم بود وما 
هم اگر می خواهیم مردمی باشیم باید مانند حاج قاسم عمل کنیم، و برای مردم و مشکلاتشان دل بسوزانیم. 

سردارمحمدعلی آسودی با اشاره به بعد اجتماعی شخصیت حاج قاسم اظهارداشت: سردار سلیمانی به دیدار خانواده 
شهدا و فرزندان آنها و همچنین افراد بی بضاعت می رفت. اینها مولفه های مکتب شهید سلیمانی است و اگر می خواهیم 

مردمی باشیم باید مانند حاج قاسم عمل کنیم، و برای مردم و مشکلات مردم دل بسوزانیم.
وی در ادامه با ذکر خاطره ای از ابعاد معنوی شخصیت سردار سلیمانی گفت: نیرویی که می خواهد به عملیات نزدیک 
شود نیاز به دو مولفه معنویت و روحیه دارد و اگر این دو مولفه را در اوج داشته باشد، دنیا هم نمی تواند جلوی او بایستد. 
هر کسی که در دو مولفه معنوی و روحی کم می آورد برای اینکه به اصطلاح شارژ شده و روحیه اش ارتقا پیدا کند، شهید 

سلیمانی با یک حضور و سخنرانی این دو مولفه را در او ایجاد می کرد.
مسئول تبلیغات جبهه و جنگ قرارگاه کربلا در زمان جنگ بیان کرد: در منطقه حلب فاطمیون در حال آماده شدن 
برای عملیات بودند. در آن زمان ایام محرم بود و همانگونه که رسم داشتند سر و روی خود را آغشته به گِل کرده بودند که 
هم عزاداری امام حسین)ع( را انجام دهند و هم برای عملیات آماده شوند. حاج قاسم در جمع گردان و تیپی که آماده 
رفتن به عملیات بود رفت، با یکایک این افراد صحبت و احوالپرسی کرده و آنها را در آغوش  گرفت و مطالبی به آنها  گفت. 

این دیدار بسیار کوتاه بود ولی چنان تاثیر معنوی و روحی بر این رزمندگان گذاشت که بی نظیر بود.
سرداراسودی خاطرنشان کرد: سردار سلیمانی ابعاد معنوی را در هر مجموعه رزمنده و مدافع و نیروی جبهه مقاومت 
اعم از شیعه و سنی که در اختیار داشتند، ایجاد می کرد. اعضای حماس و جهاد اسلامی با وجود اینکه اهل تسنن هستند 
اما زمانی که با شهید سلیمانی مواجه می شدند می گفتند که یکی از بهره هایی که ما از شهید سلیمانی می بریم، بهره 

معنوی است.
پیشکسوت دفاع مقدس درباره تداوم راه و مرام سردار سلیمانی گفت:  حتما اثرات و برکات شهید سلیمانی از زمان 
حیات ایشان بیشتر خواهد بود. این سردار بزرگوار به شکلی عمل کرد و خاطرات، دست نوشته ها و تصاویری از خود باقی  

گذاشت که به رزمندگان و نیروهای مسلح و همه افراد در ابعاد مختلف این خط را می دهد که به آن سمت و سو بروند.

کارشناس مسائل بین الملل:

ایران دلایلی موجهی برای بی اعتمادی به آمریکا دارد
سردار آسودی:

 اگر می خواهیم مانند سلیمانی باشیم باید برای مردم دل بسوزانیم
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بدانید که آنچه خداوند برای بنده مقدّر کرده است، 
بی کم و کاست، به او برسد هر چند در چاره اندیشی و 
پیدا کردن راه های کسب روزی ناتوان باشد و نیز بیش 
از آنچه خداوند برایش مقدّر کرده به او نرسد، هر چند 

بسیار زرنگ و چاره اندیش باشد.

چهارشنبه -15دی ماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5427

الأمالی للمفید: ص ٢٠7 ح ٣9

قم میزبان 4 شهید تازه تفحص شده خواهد بود 
 جانشین سپاه قم جانشین فرمانده سپاه استان قم گفت: به مناسبت سالروز شهادت حضرت زهرا)س( میزبان 
۴ شهید تازه تفحص شده در قم هستیم.سرهنگ مهدی کبیری پور: اظهارداشت یکی از شهدا ۱۶ ساله و متعلق 
به شهدای دفاع مقدس به نام محمد حسین خجسته راد و شهید دیگر سید محمد حسینی و متعلق به شهدای 
فاطمیون و دو شهید دیگر از شهدای گمنام دفاع مقدس هستند.وی اظهار کرد: پنج شنبه بلافاصله بعد از نماز 
ظهر و عصر، نماز شهدا در صحن امام رضا )ع( در حرم مطهر اقامه میشود و پس از مرثیه سرایی پیکر این شهیدان 
به سمت گلزار شهدای علی بن جعفر )ع( تشییع می شوند.کبیری پور ادامه داد:شهید خجسته در گلزار شهدای 
علی بن جعفر )ع(  تدفین شده و شهید سید محمد حسینی به بهشت معصومه منتقل می شود و در قطعه شهدای 
مدافع حرم تدفین خواهد شد.وی افزود:پیکر دو شهید دیگر در خیابان کلهری در مدرسه فاطمی آرام خواهد گرفت 

تا همیشه نماد و مظهر ایثار، شهادت و سرافرازی ملت ایران بمانند.

دستگیری کلاهبردار 2 هزار میلیاردی در فرودگاه 
رئیس پلیس بین الملل فرماندهی انتظامی جمهوری اسلامی ایران از دستگیری کلاهبردار ۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومانی خبر داد و گفت: با همکاری پلیس مهاجرت و گذرنامه، متهم در یکی از فرودگاه های کشور، دستگیر شد. 
سردار هادی شیرزاد، در تشریح جزئیات این خبر اظهار داشت: در پی اعلام مراجع قضائی مبنی بر کلاهبرداری 
از ۲۲۶ فرد ایرانی و خارجی و شکایت شاکیان از فردی به اتهام کلاهبرداری به مبلغ 88 میلیون و ۷۰۰ هزار دلار 
)۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان( و اقامت وی در خارج از کشور، موضوع دستگیری وی در دستور کار ماموران پلیس 
بین الملل فرماندهی انتظامی جمهوری اسلامی ایران قرار گرفت.وی با اشاره به صدور اعلان قرمز متهم در کمتر از 
یک هفته افزود: با استفاده از ظرفیت های موجود در بانک های اطلاعاتی سازمان اینترپل و با تحقیقات انجام شده 

مشخص شد، متهم در کشورهای منطقه تردد دارد.

 انتقاد از وجود موز روی »میز ادارات و سپاه«
معاون هماهنگ کننده سپاه، با تأکید بر ضرورت توجه به جهش و رونق تولید و حمایت از کالای ایرانی گفت: 
بخش اعظم نیاز های ما قابل تولید در داخل است. باید کمر همت ببندیم. کارگران تراز انقلاب باید همت کنند.
سردار محمدرضا نقدی اظهارداشت :گاهی در ادارات ما و شاید حتی سپاه میوه های خارجی و موز خارجی روی 
میزمان است. آن وقت ما میوه خودمان را با لودر دور می ریزیم. کارمند تراز انقلاب باید جلوی این ها بایستد و به تولید 
کمر همت ببندد.وی افزود کاگر ما کالا های اساسی مان را خودمان تولید کنیم آمریکا و انگلیس و جنایتکاران غلط 

می کنند برای تحریم به ما فشار بیاورند چرا که دیگر در نان و آب و علوفه وابسته نیستیم.

داماد زاکانی دوباره پست گرفت
یوسف نوری طی حکمی »مهدی فیاضی«، داماد زاکانی را به عنوان »رییس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج 
از کشور«، منصوب کرد. مراسم تودیع و معارفه چهار نفر از معاونان و مدیران وزارت آموزش و پرورش با حضور یوسف 
نوری وزیر آموزش و پرورش برگزار شد.میترا تیموری سرپرست مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور جای 
خود را به مهدی فیاضی داد.تیموری ۱۴ فروردین ماه ۱۴۰۰ جایگزین مجتبی زینی وند شد. مهدی فیاضی رئیس 
هیئت مدیره موسسه فرهنگی آموزشی نور مبین هادی است که مدارس غیردولتی پسرانه مبین و دخترانه متین را 

تحت پوشش دارد.

دردسر های فروش خط موبایل کامیابی نیا به خاله شادونه! 
 کامل کامیابی نیا، بازیکن پرسپولیس، دوشنبه شب  ۱۳ دی در برنامه »فوتبال برتر« با اجرای محمدحسین 
میثاقیان حاضر شد و خاطره ای جالب از فروختن خط همراهش به خاله شادونه، روایت کرد. کامیابی نیا درباره 
فروش خط همراه خود گفت: »شماره تلفنم را به یکی از مجریان برنامه خردسال صداو سیما فروختم و ایشان بسیار 
اذیت شدند.«این بازیکن درباره نام آن مجری گفت: »خط همراهم را به خاله شادونه )ملیکا زارعی( فروختم و به 
قدری به او زنگ زده بودند و پیام داده بودند که سلام دایی، چطوری؟ که ایشان اذیت شدند و استوری گذاشتند 

من کمال نیستم.«

مهرام با شکست شیمیدر صدرنشین شد
در ادامه رقابت های های هفته چهاردهم لیگ برتر بسکتبال و در حساس ترین مسابقه مهرام و شیمیدر در سالن 
آزادی به مصاف هم رفتند که جدال دو تیم با برتری ۶۷ بر ۶۲ مهرام همراه بود.شاگردان هاشمی با این برد به صدر 
جدول رسیدند. در دیگر بازی روز سه شنبه که دو وقت اضافه داشت و پر گل بود، سپاهان ۱۰۳ بر ۱۰۱ مقابل رعد 

پدافند هوایی به برتری رسید.

جان باختگان8 نفر حوادث جوی 
 مجتبی خالدی، سخنگوی سازمان اورژانس کشور گفت: تعداد مصدومان سیل استان های جنوبی کشور به ۱۴ 
نفر رسید. وی ادامه داد: تاکنون متاسفانه 8 نفر جانباختند و ۲ تن نیز همچنان مفقود هستند.به گفته سخنگوی 

اورژانس کشور این آمار متعلق به استان های فارس کرمان و سیستان و بلوچستان است.

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم :

فرهنگ ایثار و شهادت باید مراکز 
آموزش عالی گسترش یابد

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم گفت: برای 
دست یابی به اهداف مندرج در سند الگوی اسلامی و ایرانی پیشرفت و بیانیه گام 
دوم انقلاب اسلامی باید فرهنگ ایثار و شهادت در دانشگاه ها و مراکز آموزش 

عالی گسترش یابد.
مصطفی ملایی در حاشیه مراسم تشییع پیکر شهید حسینی شهید مدافع 
حرم در مرکز علمی و کاربردی شهرداری اظهار داشت: برای دست یابی به اهداف 
مندرج در سند الگوی اسلامی و ایرانی پیشرفت و بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی 

باید فرهنگ ایثار و شهادت در دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی گسترش یابد.
و مراکز  افزود: دانشگاه ها  یاد و خاطره شهید سلیمانی  با گرامیداشت  وی 
آموزش عالی به عنوان نهاد اصلی و پیشران در حوزه تفکر و پژوهش باید از طریق 
فعالیت های پژوهشی منسجم و گسترده در ترویج گفتمان و مکتب فکری شهدا به 

ویژه مکتب شهید سلیمانی پیش قدم باشند.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم تصریح کرد: 
دانشگاه ها می توانند با هدایت پژوهش های دانشگاهی از جمله پایان نامه های 
کارشناسی ارشد و دکتری در خصوص ابعاد مختلف زندگی سردار شهید سلیمانی 

ویژگی های ایشان را در ابعاد مختلف تبیین کنند.
وی ادامه داد: بهره مندی ازتفکر راهبردی، اندیشه ولایی، نظام فکری منسجم، 
توان و سبک رهبری ممتاز، مهارت مذاکره درچارچوب نظام اعتقادی، ولایت 
پذیری، تواضع، شهادت طلبی و ایثار ویژگی هایی این شهید است که باید در 
حوزه های مختلف مدیریتی، برنامه ریزی، اجتماعی و فرهنگی از آن استفاده کرد.
ملایی وصیت نامه های شهدا را یکی از منابع بسیار مناسب برای انجام پژوهش 
دانشگاهی دانست و مطرح کرد: اساتید و دانشجویان می توانند با استفاده از 
روش های چون تحلیل محتوا و تحلیل گفتمان این اسناد ارزشمند و پر محتوا را 
مورد بررسی قرار داده و الگوی های بومی را برای نیازهای مختلف جامعه استخراج 
کنند. وی درادامه تاکید کرد: زندگی شهدا از جمله شهدای مدافع حرم مملو از 
درس های بسیار زیادی است که باید با استفاده از ابزارهای رسانه ای مختلف و از 
طریق روش ها و برنامه های متنوع در اختیار جوانان به ویژه دانشجویان قرار گیرد.

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم لزوم ارتقاء 
فرهنگ جهاد را یادآور شد و گفت:  انجام برنامه های مناسبتی در کنار سایر 
فعالیت های آموزشی، پژوهشی و فرهنگی می تواند موجب ارتقاء سطح فرهنگ 

جهادی در مراکز دانشگاهی و پژوهشی کشور شود.
وی همچنین بر لزوم شناخت مطالبات شهدا از جوان دانشگاهی امروز تاکید و 
بیان کرد: ما امروز وظیفه داریم با شناخت انتظارات شهدا از خود ضمن پایبندی 
کامل به ارزش های دینی و مذهبی در مسیر دفاع از انقلاب و جمهوری اسلامی با 

تبعیت از مقام معظم رهبری گام برداریم.
و اجتماعی شورای اسلامی  ابراز کرد: کمیسیون فرهنگی  پایان  ملایی در 
شهر قم آمادگی دارد تا با تمامی مراکز دانشگاهی، فرهنگی برای توسعه فرهنگ 
شهادت و ایثار در سطح شهر قم به عنوان خاستگاه انقلاب اسلامی همکاری و 

همفکری داشته باشد.
  

مدیر منطقه چهار شهرداری قم خبرداد:

تکمیل تجهیزات رفاهی مورد نیاز 
شهروندان در فضا های تفریحی

مدیر منطقه چهار شهرداری قم از تکمیل و تأمین تجهیزات رفاهی مورد نیاز 
شهروندان در فضا های تفریحی سطح منطقه با اعتباری بالغ بر ۹۰ میلیارد ریال 

خبر داد.
مهدی اصفهانیان مقدم بیان کرد: اقدامات قابل توجهی در بوستان های سطح 
منطقه در مورد تجهیزات رفاهی صورت گرفته و پیشرفت قابل توجهی نیز داشته 

است.
اصفهانیان مقدم در ادامه افزود: در بوستان علوی احداث سکو های نشیمن، 
مسیر های تندرستی، سایبان، آلاچیق و… با اعتباری بالغ بر ۶۰ میلیارد ریال 

منعقد و تحویل زمین نیز به پیمانکار انجام شده است.
و مفید ۵۴ چشمه  بیان کرد: در بوستان های علوی، خضر نبی، کوثر  وی 
سرویس بهداشتی فرنگی و معمولی در حال احداث بوده و با توجه به حجم بالای 
تردد و استفاده شهروندان محترم از بوستان های مذکور این اقدامات در دست 
انجام می باشد. مدیر منطقه چهار شهرداری قم گفت: در باغ پرندگان نیز احداث 
نمازخانه مجزا ویژه خواهران با اعتباری بالغ بر ۴ میلیارد ریال در دست اقدام 
می باشد. اصفهانیان مقدم با اشاره به عوامل مؤثر در ارتقاء کیفیت ارائه خدمات 
و گردشگری بوستان های شهری، اظهار کرد: وجود امکانات و تسهیلات رفاهی 
استاندارد و کافی با برنامه ریزی های انجام شده بر همین اساس بوده که بتوانیم 
محیطی امن و آرام را جهت گذران اوقات فراغت همشهریان و زائرین گرامی را 

فراهم سازیم.
 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم :

آسانسور در پل های عابر پیاده 
نصب می شود

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم گفت: برای کاهش مخاطرات پله های 
برقی و همچنین استقبال بیشتر شهروندان از پل های عابر پیاده در بودجه سال 

آینده شهرداری قم اقدامات مهمی در نظر گرفته خواهد شد.
مسعود طبیبی با بیان اهمیت مکانیزه شدن پل های عابر پیاده اظهار داشت: 
تا زمانی که پل های عابر پیاده شهری مکانیزه نشوند خروجی و استفاده لازم را از 

سوی شهروندان نخواهند داشت.
با اشاره به برنامه های مجموعه  معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم 
مدیریت شهری برای مکانیزه سازی پل های عابر پیاده، ادامه داد: مجموعه 
مدیریت شهری طی سال جاری برای مکانیزه سازی ۱۳ پل عابر پیاده اقداماتی 
انجام داده است که امیدواریم به نتیجه برسد. طبیبی اظهار داشت: برای کاهش 
مخاطرات پله برقی در قم به دنبال توسعه و افزایش زیرساخت آسانسور در پل های 
عابر پیاده هستیم. معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم، عنوان کرد: در 
بودجه سال ۱۴۰۱ تلاش می شود تا تعدادی از پل های فعال برای استفاده و 

استقبال بیشتر شهروندان مکانیزه شوند.
وی اظهار داشت: در آیین نامه جدید طراحی شهری که بر اساس ایجاد شهر 
انسان محور تدوین شده، مجموعه مدیریت شهری قم باید به دنبال عبور همسطح 

عابران با آرام سازی ترافیک از عرض معابر باشد.

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم:

۷۴ میلیارد تومان برای ادامه تونل غدیر 
هزینه می شود

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با بیان اینکه برای ادامه پروژه 
تونل غدیر ۷۴ میلیارد تومان پیش بینی شده است، گفت: این پروژه از زیرگذر 

عمار یاسر آغاز و در کوچه ممتاز به سطح صفر می رسد.
ابوالفضل میریک امامی با اشاره به وضعیت پروژه تونل غدیر و ادامه فاز ۵ بلوار 
عمار یاسر، اظهار داشت: این پروژه که ادامه تونل غدیر است تا خیابان شهیدین 

ادامه خواهد یافت.
مدیر عامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با اشاره به مشخصات کلی این 
پروژه ادامه داد: این پروژه در طول ۴۵۰ متر و اعتباری بالغ بر ۷۴ میلیارد تومان 
در دست اجرا است. میریک امامی تملکات را از مهمترین مشکلات شهرداری 
قم در اجرای پروژه های عمرانی دانست و بیان کرد: تملک پلاک های مجاور از 
دشواری های این پروژه است و تاکنون شهروندان همکاری مطلوبی در مبحث 

تملکات این پروژه داشته اند.
وی با اشاره به زمان احتمالی تکمیل و بهره برداری از ادامه تونل غدیر، عنوان 
کرد: تلاش می شود با تملک پلاک های باقی مانده و ادامه اقدامات عمرانی این 

پروژه در اواسط سال ۱۴۰۱ مورد بهره برداری قرار بگیرد.

رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم خبرداد:

واژگونی مرگبار خودرو در محور دلیجان به سلفچگان 
رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: واژگونی یک دستگاه خودروی سواری 
در محور دلیجان به سلفچگان این استان، باعث کشته شدن یک پدر و مادر و مجروحیت کودک ۹ ساله 

آنان شد. 
حمیدرضا باقری در این زمینه افزود: ساعت ۷:۴8 روز سه شنبه، چهاردهم دی ماه در پی تماس تلفنی 
پسربچه ۹ ساله با مرکز فوریت های پزشکی برای نجات جان خود و پدر و مادرش در حادثه واژگونی پژو 

بلافاصله یک دستگاه آمبولانس به محل سانحه اعزام شد.
وی اضافه کرد: علی رغم حضور به موقع عوامل اورژانس ۱۱۵ بر بالین مصدومان حادثه، آقا ۴۵ و خانم 

۴۰ ساله بر اثر شدت جراحات در دم جان باختند.
وی ادامه داد: مصدوم حادثه کودک ۹ ساله که خوشبختانه دچار آسیب جزیی شده بود به صورت 

سرپایی درمان شد.
2 نفر در تصادف جاده قدیم ساوه- سلفچگان جان باختند

 رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم در بخش دیگری از سخنان خود  گفت: برخورد 
۲ دستگاه کامیون در جاده قدیم ساوه- سلفچگان قم جان رانندگان این ۲ خودروی سنگین را گرفت. 

وی افزود: ساعت ۱۶ و ۵۵ دقیقه روز سیزدهم دی ماه با اعلام برخورد ۲ دستگاه کامیون در جاده قدیم 
ساوه به سلفچگان  بعد از دوراهی آشتیان بلافاصله ۲ دستگاه آمبولانس اورژانس قم به محل سانحه 
اعزام شد. به گفته وی، علی رغم حضور به موقع عوامل اورژانس بر اثر شدت برخورد این ۲ خودروی 

سنگین با یکدیگر  هر دو راننده حدودا ۴۷ و ۴۵ ساله در دم جان باختند.
برخورد خودروی با پل زیرگذر سه قربانی گرفت 

رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم  دربخش دیگری از سخنان گفت: برخورد 
خودروی سواری با پل زیرگذر در محدوده بلوار حکیم قم سه تن را به کام مرگ فرو برد. 

باقری در این زمینه افزود: ساعت ۱8:۳۲ دوشنبه شب شدت برخورد یک دستگاه خودروی سواری  
پژو پارس با کناره پل زیرگذر در  محدوده بلوار حکیم قم سه کشته برجای گذاشت. وی اضافه کرد: با 
اعلام حادثه به مرکز مدیریت حوادث و  فوریت های پزشکی استان قم، بلافاصله سه دستگاه آمبولانس 
اورژانس به محل حادثه اعزام شد. وی گفت: در این حادثه آقایی ۲۵ و ۲ آقا  حدودا ۳۰ ساله علی رغم 

حضور به موقع عوامل اورژانس به علت شدت جراحات در دم جان باختند.
سرعت بالا علت این حادثه بوده است

 سرهنگ غلامرضا صدفی رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان قم در خصوص حادثه مرگبار 
برخورد خودرو با زیر گذر حوالی بلوار آیت الله  حکیم گفت : گزارش اولیه حکایت از این دارد که این 
سواری به علت سرعت زیاد و عدم توانایی در کنترل وسیله نقلیه پس از برخورد با جدول سمت راست 
وچرخش دروسط بلوار و در نهایت برخورد با دیواره ستون زیرگذر بالاخره متوقف شده که متاسفانه راننده 

و دو سرنشین در این حادثه دلخراش جان خود را از دست دادند .
وی مجدداً از رانندگان خواست در حین حرکت در معابر از سرعت مطمئنه بهره برده و با سرعتی حرکت 
کنند که بتوانند به موقع وسیله نقلیه خود را متوقف نمایند و همواره به تابلوهای سرعت نصب شده در 

معابر دقت داشته باشند تا شاهد چنین حوادث دلخراشی نباشیم.

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد:

 ۹۲ بیمار کرونایی در قم بستری هستند
 روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم اعلام کرد: ۹۲ تَن بیمار به علت 

بیماری کووید-۱۹ در مرکزهای درمانی این استان بستری هستند که ۹ تن از آن ها بَدحال هستند. 
در گزارش عصر سه شنبه این روابط عمومی آمده است:  در ۲۴ ساعت منتهی به ۱۴ دی ماه جاری، 
۲8 تَن بیمار با علایم کرونا مثبت به صورت سرپایی پذیرش شدند. در این مدت ۲۳ تن بیمار جدید در 
زمینه مذکور در مرکزهای درمانی استان قم بستری و همچنین ۱۲ تن بیمار در این رابطه از مراکز درمانی 
این استان ترخیص شدند. این گزارش حاکیست: خوشبختانه در ۲۴ ساعت گذشته، هیچ کس به علت 
کرونا در استان قم فوت نشده است.    روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین آورده است:  
تاکنون  یک میلیون و ۵۵۳ هزار و ۲۲۴ دُز واکسن کرونا در استان قم تزریق شده است،  همچنین در 
۲۴ گذشته ۱۷۲ مورد آزمایش )تست( در زمینه کرونا در این استان انجام شده که هشت مورد آن مثبت 

بوده است.

طرح:مهدیعزیزی

گول این درهای ضد سرقت را نخورید!

معاون فرهنگی و تبلیغ سازمان تبلیغ اسلامی :

تبلیغ اصیل بر پایه خلق آثار فرهنگی و هنری شکل می گیرد 

استاندار قم، با اشاره به اهمیت پیگیری و نظارت بر روند تامین ارزاق عمومی 
گفت: باید تمام امکانات و توان دستگاه های استان در این راستا به کارگرفته 

شود.
سید محمد تقی شاهچراغی عصر روزسه شنبه  در  دوازدهمین جلسه کار 
گروه تنظیم بازار استان که در سالن جلسات امام جواد )ع( استانداری برگزار 
شد، با اشاره به اهمیت پیگیری و نظارت بر روند تامین ارزاق عمومی اظهار 
کرد: تمام امکانات و توان دستگاه های استان در این راستا باید بکارگرفته شود.
استاندار قم استفاده از ظرفیت نیروهای مردمی بخصوص بسیج در مباحث 
مرتبط با بازرسی از اصناف را ضروری خواند و اضافه کرد: در راستای کنترل و 
تنظیم بازار و نظارت بر نحوه فعالیت واحد های صنفی استفاده از نیروی انسانی 

آموزش دیده ، اعم از نیروی های اداری و مردمی در دستور کار قرار گیرد.

 باید از القای فضای نا امیدی در بین مردم پرهیز شود
نماینده عالی دولت در استان با تاکید بر  لزوم رصد و نظارت پیوسته بر  بازار 
کالاهای اساسی ادامه داد: در بحث ارزاق عمومی مردم،  اولویت با تامین نیاز 

جامعه و پیشگیری از کمبود ارزاق در بازار است.
شاهچراغی همچنین به اهمیت اقناع  و توجیه افکار عمومی در راستای 
اجرای قانون حذف ارز ترجیحی و آثار و تبعات اجرا و عدم اجرای آن، اشاره 
و تصریح کرد: رسانه ها  و فعالان فضای مجازی می توانند نقش بسزایی را 
در اقناع سازی برخی تبعات اجرای این قانون در جامعه و در صنوف تاثیرپذیر 
از این قانون ایفا نمایند. وی وضعیت کنونی بازار را مناسب و با ثبات نسبی 
دانست و ضمن تاکید بر  لزوم تلاش در راستای تامین و تنظیم میوه شب عید، 
خاطر نشان کرد: ضمن فراهم ساختن زمینه های اجرای شایسته قوانین و 
تصمیمات ملی در استان باید از القای فضای نا امیدی در بین مردم پرهیز 

شود.
 ضرورت تامین زیرساخت های انرژی در شهرک های صنعتی 

شاهچراغی  همچنین در سی و چهارمین ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
استان قم، با اشاره به وضعیت خشکسالی در سطح کشور و استان اظهار 
داشت: در چنین شرایطی بهینه سازی درمصرف انرژی و آب و مدیریت در 

توزیع از اهمیت ویژه برخوردار است.
وی با اشاره به نیاز تولیدکنندگان و صنایع به زیرساخت های انرژی گفت: 
دستگاه های خدمات رسان آب، برق و گاز نسبت به بررسی دوباره انشعابات 
تخصیص داده شده به شهرک ها و ناحیه های صنعتی اقدام کنند و ساماندهی 

این موضوع از اهمیت خاص برخوردار است.
وی با بیان اینکه برای توسعه استان و حل مشکل صنایع الزاما باید تامین 
انرژی داشته باشیم، خاطرنشان کرد: باید عدالت در توزیع برق، آب و گاز مورد 

توجه شرکت های دولتی باشد.
وی پیگیری از طریق مبادی ذی ربط و بهره گیری از ظرفیت های بالقوه 
برای تامین زیرساخت های انرژی را ضروری دانست و تصریح کرد: نباید هیچ 

دستگاهی از نص صریح قانون عدول کند.

استاندار قم تاکید کرد:

ضرورتنظارتبرروندتامینارزاقعمومی

معاون فرهنگی و تبلیغ سازمان تبلیغ اسلامی گفت: به فرموده  رهبری 
پیام دینی باید با هنر عجین شود تا تاثیرگذار و ماندگار باشد. پیرو همین 
سخن، معاونت فرهنگی و تبلیغ وظیفه اش خلق اثر در قالب فرهنگی 
هنری برای نشر توسط دیگر ارکان سازمان می داند. تبلیغ اصیل هم در 

واقع همین تولید هنری است. 
معاون فرهنگی و تبلیغ سازمان تبلیغات اسلامی حجت الاسلام 
با  دیدار  و  قم  استان  هنری  حوزه  از  بازدید  در  زمانی  عزت  رضا 
محمدعلی روزبهانی رئیس این حوزه بر تاثیر هنر در انتقال پیام دینی 

تاکید کرد.
وی در آغاز سخنانش یادآور شد: »به فرموده ی مقام معظم رهبری پیام 
دینی باید با هنر عجین شود تا تاثیرگذار و ماندگار باشد. پیرو همین سخن، 
معاونت فرهنگی و تبلیغ وظیفه اش خلق اثر در قالب فرهنگی هنری برای 
نشر توسط دیگر ارکان سازمان می داند. تبلیغ اصیل هم در واقع همین 
تولید هنری است.«  عزت زمانی در ادامه افزود: »با تمام وجود معتقدیم 

که کلیدی ترین راهبرد در حوزه فرهنگ و هنر تربیت و تقویت نیروی 
انسانی ست و باید در این زمینه سرمایه گذاری شود.«

در ادامه محمد علی روزبهانی رئیس حوزه هنری قم ضمن خیر مقدم 
به حجت الاسلام عزت زمانی متذکر شد: »در تلاش هستیم که حوزه 
هنری قم را با کمک و احیای نیروی انسانی حوزه و استعدادهای بیرون 
دستگاه که به توان حوزه خواهند افزود، تبدیل به پایگاه هنر و هنرمندان 

انقلاب کنیم.«
وی افزود: »قم به واسطه قرارگیری حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
برای  جاذبه ای  اسلامی،  انقلاب  دوران  در  گذارش  تاثیر  پیشینه ی  و 
انقلابی دارد که کمتر شهری دارد. ما در تلاش  و  مخاطبان مذهبی 
هستیم که با فعالیت ها و تولیدات فرهنگی و هنری این فضا را تقویت 

کنیم.«
وی در ادامه برخی فعالیت های در دست اقدام حوزه هنری استان قم 

برای تربیت نیروی هنرمند مردمی و انقلابی را تشریح نمود.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم 
گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان آذرماه ۲۷ واحد 
صنعتی راکد و غیرفعال در این استان به مدار تولید 

بازگشت و فعالیت تولیدی در آن ها آغاز شده است. 
محمود سیجانی اظهارداشت : در همین رابطه با 
حمایت های صورت گرفته از طرف مسئولان استان،  
بهره برداران این واحدهای صنعتی که در زمینه های 
مختلف همچون تولید صنایع نساجی، غذایی و 
فلزی فعالیت دارند،  کار خود را با اشتغالزایی برای 

۳8۱ تَن آغاز کردند.
این  دوباره  فعالیت  برای  که  این  به  اشاره  با  وی 
واحدهای صنعتی بیش از ۲ هزار و ۳۰۰ میلیارد 

افزود:  گرفته است،  صورت  سرمایه گذاری  ریال 
راه اندازی واحدهای تولیدی راکد و غیرفعال از جمله 
سیاست های اصلی استان در حوزه صنعت است و 
در این خصوص از ظرفیت تسهیلات بانکی به نحو 

شایسته استفاده می شود.
وی ادامه داد: روند فعال سازی واحدهای صنعتی 
و تولیدی راکد دراستان قم تا پایان سال  با استفاده 
تا  می یابد  ادامه  مالی  و  قانونی  ابزارهای  همه  از 
زمینه  برای اشتغال هرچه بیشتر افراد جویای کار و 
همچنین افزایش سطح تولید محصولات مورد نیاز 

مردم، فراهم شود.
فعال سازی  موضوع  کنار  در  گفت:  سیجانی 

ارائه  بحث  فعال،  غیر  و  راکد  صنعتی  واحدهای 
ساخت  فرآیند  به  کمک  منظور  به  تسهیلات 
به خصوص  استان  تمام  نیمه  واحدهای صنعتی 
طرح هایی که پیشرفت فیزیکی بالای ۶۰ درصد 
دارد نیز با نگاه به ظرفیت های موجود در دستور کار 

است.
پیشرفت  برنامه های  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
ایجاد  راهبرد  همچنین  افزود:  استان  صنعتی 
تجهیزات  از  استفاده  با  جدید  تولیدی  واحدهای 
صنعتی  شهرک های  در  پیشرفته  آلات  ماشین  و 
قم با توجه به ظرفیت های محیط زیستی استان و 

استانداردهای تعیین شده در این رابطه ادامه دارد.

رییس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان قم: 
امسال۲۷ واحد صنعتی به چرخه تولید بازگشت

در  قم  استان  اجتماعی  تامین  درمان  مدیر 
با  و نسخ مرتبط  و سامانه  برق  نامه ای، قطعی 
از  را  استان  و متخصصان خارج  اتباع  پزشکان 
جمله موارد استثنا بر نسخه نویسی الکترونیک 

اعلام کرد. 
بیمه  درمان،  مدیر  علیمحمدی،  داوود  دکتر 
تامین اجتماعی قم در نامه ای ضوابط استفاده 
از موارد استثنا بر نسخه نویسی الکترونیکی را 

اعلام کرد.  
در این نامه با استناد به ردیف ۶ بند »ک« تبصره 
۱۷ قانون برنامه و بودجه سال ۱۴۰۰ بر انجام 

نسخه نویسی الکترونیک در شرایط عادی تاکید 
شده است.

مدیر درمان تامین اجتماعی استان در نامه خود 
آورد است: به منظور جلوگیری از بروز اختلال در 
خدمت رسانی به بیمه شدگان محترم، در موارد 
بروز مشکلاتی از قبیل قطعی برق، اینترنت و 
الکترونیک  نویسی  نسخه  اختلال سامانه های 
مقرر گردید:١- تا اطلاع ثانوی در صورت ذکر 
محترم  درمانگران  توسط  مذکور  علل  از  یکی 
تاریخ  و  )با ذکر علت، ساعت  در نسخ کاغذی 
بروز مشکل( امکان ارائه خدمت در مراکز طرف 

قرارداد میسر باشد.٢- با توجه به عدم امکان ثبت 
نام پزشکان محترم اتباع، در سامانه نسخه نویسی 
الکترونیک، تا رفع مشکل مذکور، نسخ ایشان 
در مراکز طرف قرارداد، به صورت کاغذی قابل 
پذیرش می باشد.٣-در صورت ارائه نسخ پزشکان 
به  استان،  از  خارج  تخصص  فوق  و  متخصص 
داروخانه و موسسات پاراکلینیک، به دلیل عدم 
دسترسی به ایشان، نسخ کاغذی ایشان، تا اطلاع 
ثانوی قابل پذیرش خواهد بود.4- نسخ کاغذی با 
تاریخ ویزیت آذرماه در داروخانه و پاراکلینیک تنها 

تا پایان دی ماه قابل پذیرش خواهد بود.

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم اعلام  کرد:

موارد استثنای نسخه نویسی الکترونیک درقم 

معاون مبارزه با سرقت پلیس اگاهی گفته درهای ضدسرقت باعث می شود که صاحب خانه بخشی از دارایی 
خود را با اطمینان در خانه بگذارد اما طبق مشاهده های ما دزدها به راحتی این درها را باز می کنند.


